

ຂ່າວປະເສີດເລື່ອງພຣະເຢຊູຄຣິດ

ຮຽບຮຽງໂດຍ

ມາຣະໂກ

ບົດທີ 1

ກາ ເທດສະໜາຂອງໂຢຮີ ບັບຕິສະໂຕ

(ມທ 3:1-12; ລກ 3:1-18; ຢຮ 1:19-28)

- 1 ຕັດເດີມຂ່າວປະເສີດເລື່ອງພຣະເຢຊູຄຣິດ, [ພຣະບຸດຂອງພຣະເຈໝ].
- 2 ກໍແມ່ ຕາມທີ່ໄດ້ຂຽ ໄວ້ໃ ໝັ້ງສີຂອງເອຊາຢາຜູ້ປະກາດພຣະທໍາວ່າ, “ຈົ່ງເບິ່ງ, ເຮົາໄດ້ໃຊ້ຜູ້ຮັບໃຊ້ຂອງເຮົາໄປລ່ວງໜ້າທ່າ , ຜູ້ນັ້ນຈະຈັດແຈງທາງຂອງທ່າ ໄວ້.”
- 3 “ແມ່ນສຽງຂອງຜູ້ຮ້ອງໃ ປາວ່າ ‘ຈົ່ງຈັດແຈງທາງແຫ່ງພຣະຜູ້ເປັ ເຈໝ ຈົ່ງເຮັດທີ່ ທາງຂອງພຣະອົງໃຫ້ຊື່ໄປ.’”
- 4 ໂຢຮີ ບັບຕິສະໂຕໄດ້ປະກົດຕົວໃ ປາ ແລະໄດ້ປະກາດສີ ບັບຕິສະມາກຽວເລື່ອງການຖິ້ມໃຈເກົ່າເອົາໃຈໃໝ່ສໍາລັບກາ ຍົກບາບ ໂທດເສຍ.
- 5 ຄື ທົ່ວແຂວງຢູດາຍກັບຊາວກຽຢຣູຊາເລັມທັງໝົດ ໄດ້ພາກັນ ອອກໄປຫາໂຢຮີ ສາລະພາບຄວາມຜິດບາບຂອງຕົ ແລ້ວໄດ້ຮັບບັບຕິສະມາຈາກໂຢຮີ ໃ ແມ່ ຳຢູດາ .
- 6 ໂຢຮີ ແຕ່ງກາຍດ້ວຍຜ້າຂີ ໂອດໂອ ໃຊ້ສາຍໜັງຮັດແອວ ແລະກິ ຕັກແຕ ກັບ ຳຢູດາເປັ ອາຫາ .
- 7 ເພິ່ນໄດ້ປາວປະກາດວ່າ, “ຈະມີຜູ້ມີລິດກວ່າເຮົາຜູ້ໜຶ່ງມາພາຍຫລັງເຮົາ ຊຶ່ງເຮົາບໍ່ສົມຄວ ຈະກື້ມລົງແກ້ສາຍຮັດເກີບຂອງເພິ່ນ.
- 8 ຝ່າຍເຮົາໃຫ້ເຈໝທັງຫລາຍຮັບບັບຕິສະມາດ້ວຍ ຳ ແຕ່ສ່ວ ຜູ້ນັ້ນຈະໃຫ້ເຈໝທັງຫລາຍຮັບບັບຕິສະມາດ້ວຍພຣະວິ ຍາ ບໍລິສຸດ.”

ພຣະເຢຊູຊົງຮັບບັບຕິສະມາ

(ມທ 3:13-17; ລກ 3:21-22)

- 9 ຕໍ່ມາພຣະເຢຊູສະເດັດມາຈາກ າຊາເຣັດແຂວງຄາລິເລ ແລະໄດ້ຊົງຮັບບັບຕິສະມາຈາກໂຢຮີ ໃ ແມ່ ຳຢູດາ .
- 10 ພໍພຣະອົງສະເດັດຂຶ້ນຈາກ ຳ ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນກໍຊົງເຫັ ທ້ອງຟ້າກໍາລັງແຫວກອອກ ແລະພຣະວິ ຍາ ເໝືອ ດັ່ງນົກເຂົາສະເດັດລົງມາສູ່ ພຣະອົງ.
- 11 ແລ້ວມີພຣະສຸລະສຽງມາຈາກຟ້າສະຫວັ ວ່າ, “ທ່ານເອີຍ, ທ່າ ເປັ ບຸດທີ່ຮັກຂອງເຮົາ ເຮົາຊອບໃຈຫລາຍໃ ທ່ານ.”

ມາ ທິດລອງພຣະເຢຊູ

(ມທ 4:1-11; ລກ 4:1-13)

- 12 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພຣະວິ ຍາ ໄດ້ຊົງບັງຄັບພຣະອົງໃຫ້ສະເດັດເຂົາໄປໃ ປາກັ ດາ .
- 13 ທີ່ນັ້ນຊາຕາ ໄດ້ທິດລອງພຣະອົງເຖິງສີ່ສິບວັ ພຣະອົງຊົງຢູ່ຖ້າມກາງສັດປ່າ ແລະມີພວກເຫວະດາມາບົວລະບັດພຣະອົງ.

ພຣະເຢຊູຊົງເອີ້ນຊາວຫາປາສີຄີ

(ມທ 4:12-22; ລກ 4:14-15; 5:1-11)

- 14 ຄື ໂຢຮີ ຖືກຈັບແລ້ວ ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດໄປຍັງແຂວງຄາລິເລ ຊົງປະກາດຂ່າວປະເສີດເລື່ອງພຣະເຈົ້າ.
- 15 ແລະຊົງບອກວ່າ, “ເວລາກໍາ ິດມາເຖິງແລ້ວ ລາຊະອາ ຈຈັກຂອງພຣະເຈໝໄດ້ມາໃກ້ແລ້ວ ຈົ່ງຖິ້ມໃຈເກົ່າເອົາໃຈໃໝ່ແລະເຊື່ອໃ ຂ່າວ ປະເສີດ.”
- 16 ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດໄປຕາມແຄມທະເລສາບຄາລິເລ ກໍທອດພຣະເ ດເຫັ ຊີໂນ ແລະອັ ເດອາ ອງຊາຍຂອງຊີໂນ ກໍາລັງຖິ້ມມອງ ລົງ ຳຜາະວ່າເຂົາເປັ ຊາວຫາປາ.

17 ພຣະເຢຊູຊົງບອກເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງຕາມເສີມາແລະເສີມາຈະບໍ່ ດາ ໃຫ້ເຈົ້າກາຍເກີດເປັນ ຜູ້ຫາຄົນ.”

18 ທີ່ ທີ່ນັ້ນເຂົາກໍປະມອງຂອງເຂົາຕາມພຣະອົງໄປ.

19 ເມື່ອສະເດັດໄປອີກໜ້ອຍໜຶ່ງ ພຣະອົງກໍທອດພຣະ ເດເທີ ຢາໂກໂບລູກຊາຍຂອງເຊເບດາຍ ກັບໂຢຮີ ” ອງຊາຍຂອງລາວກໍາລັງ ຝຸ່ງມອງຢູ່ໃ ເຮືອ.

20 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພຣະອົງໄດ້ຊົງເອີ້ນເຂົາເຂົາ ເຂົາຈຶ່ງປະເຊເບດາຍພໍ່ຂອງເຂົາກັບລູກຈ້າງໄວ້ໃ ເຮືອແລະໄດ້ຕາມພຣະອົງໄປ.

ຊາຍທີ່ມີຜິດຖອຍຮ້າຍສິ່ງ

(ລກ 4:31-37)

21 ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດເຂົາໄປໃ ເມືອງກາເປ າອຸມ ພ້ອມກັບພວກຂອງພຣະອົງແລະເມື່ອເຖິງວັ ສະບາໂຕ ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດເຂົ້າໄປສັ່ງ ສອ ໃ ໂຮງທໍາມະເທດສະໜາ.

22 ຄື ທັງຫລາຍກໍປະຫລາດໃຈໃ ກາ ສອ ຂອງພຣະອົງ ເພາະວ່າພຣະອົງຊົງສັ່ງສອ ເຂົາເໝືອ ຜູ້ມີສິດອໍາ າດ ບໍ່ເໝືອ ພວກ ັກທໍາ.

23 ຂະ ະນັ້ນໃ ໂຮງທໍາມິຄື ທີ່ມີຜິດຖອຍຮ້າຍສິ່ງຢູ່ ແລະໄດ້ຮ້ອງຂີ້ ວ່າ,

24 “ເຢຊູໂທ າຊາເຮັດເອີຍ, ທ່າ ມາຫຍັງກໍຮຽວກັບພວກເຮົາເຮັດຫຍັງ ທ່າ ມາທໍາລາຍພວກເຮົາຫລື ທ່າ ແມ່ ຜູ້ໃດພວກເຮົາກໍຮູ້ແລ້ວ ທ່າ ຄືຜູ້ບໍລິສຸດຂອງພຣະເຈົ້າ.”

25 ພຣະເຢຊູຊົງຫ້າມມີ ວ່າ, “ນິດແມ ອອກຈາກຄື ນີ້ເສຍ.”

26 ແລະເມື່ອຜິດຖອຍຮ້າຍເຮັດໃຫ້ຄື ນັ້ນຊັກແລະຮ້ອງສຽງດັງແລ້ວ ມີ ກໍອອກຈາກລາວໄປ.

27 ຄື ທັງປວງກໍຈິງໂປະຫລາດໃຈຫລາຍ ຈຶ່ງຖາມກີ້ ວ່າ, “ການນີ້ເປັນ ຢາງໃດໜີ້ ຄົງເປັນ ຄວາມສັ່ງສອ ໃໝ່ແທ້ ທ່າ ສັ່ງຜິດຖອຍຮ້າຍດ້ວຍ ລິດອໍາ າດແລະມີ ກໍຍອມຟັງ.”

28 ເມື່ອນັ້ນກິດິສັບຂອງພຣະອົງກໍຊ່າອອກໄປທົ່ວເຂດທີ່ອ້ອມແຂວງຄາລິເລນັ້ນ.

ພຣະເຢຊູຊົງໂຜດຫລາຍຄື ໃຫ້ດິພະຍາດ

(ມທ 8:14-17; ລກ 4:37-41)

29 ເມື່ອສະເດັດອອກຈາກໂຮງທໍາແລ້ວ ພຣະອົງກັບພວກຂອງພຣະອົງຈຶ່ງເຂົາໄປໃ ເຮືອ ຂອງຊີໂນ ແລະອີ ເດອາ ພ້ອມກັບ ຢາໂກໂບແລະໂຢຮີ .

30 ແມ່ນພຣະອົງຊີໂນ ອ ໂຂ້ຢູ່ ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນເຂົາຈຶ່ງມາຫຼື ພຣະອົງໃຫ້ຊາບດ້ວຍເລື່ອງຂອງ າງ.

31 ແລ້ວພຣະອົງກໍສະເດັດໄປຈັບມີ າງໃຫ້ລຸກຂຶ້ນ ແລະອາກາ ໂຂ້ກໍຫາຍ າງຈຶ່ງບົວລະບັດພຣະອົງພ້ອມທັງພວກຂອງພຣະອົງ.

32 ແລະພໍຕາເວັນ ຕົກ ເມື່ອຕໍ່າແລ້ວເຂົາໄດ້ພາບໍ ດາຄື ເຈັບປ່ວຍແລະທີ່ມີຜິດຖອຍຮ້າຍສິ່ງມາຫາພຣະອົງ.

33 ແລະຄື ທັງເມືອງກໍພາກີ້ ມາອ້າງອໍຢູ່ໜ້າປະຕູ.

34 ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງໂຜດຄື ທີ່ເຈັບປ່ວຍດ້ວຍພະຍາດຕ່າງໆ ໃຫ້ດິພະຍາດ ແລະຊົງຂັບໄລ່ຜິດຖອຍຫລາຍໂຕອອກເສຍ ສ່ວ ຜິດຖອຍເຫລົ່ານັ້ນ ພຣະອົງບໍ່ຊົງອະ ຍາດໃຫ້ປາກເພາະວ່າມີ ຮູ້ຈັກພຣະອົງ.

ພຣະເຢຊູສະເດັດອອກໄປປະກາດ

(ລກ 4:42-44)

35 ກ່ອ ຮຸ່ງເຊເບດາຍຍັງມີຄູ່ ພຣະອົງໄດ້ຊົງລຸກຂຶ້ນສະເດັດອອກໄປຍັງປ່າບ່ອ ສະຫງັດ ແລະຊົງອ້ອ ວອ ຢູ່ທີ່ນັ້ນ.

36 ຝ່າຍຊີໂນ ແລະພວກທີ່ຢູ່ດ້ວຍກີ້ ກໍຕາມຫາພຣະອົງ.

37 ເມື່ອພົບແລ້ວເຂົາຈຶ່ງຫຼື ວ່າ, “ຄົນທັງຫລາຍກໍຊອກຫາທ່າ ຢູ່.”

38 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ໃຫ້ເຮົາທັງຫລາຍໄປໃ ເຂດບ້າ ເມືອງໃກ້ຄຽງ ເພື່ອເຮົາຈະປະກາດທີ່ນັ້ນດ້ວຍ ເພາະເຫດກາ ນີ້ແຫລະ, ເຮົາ ຈຶ່ງໄດ້ອອກມາ.”

39 ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດໄປປະກາດໃ ໂຮງທໍາຂອງເຂົາຕະຫລອດທົ່ວແຂວງຄາລິເລ ແລະໄດ້ຂັບໄລ່ຜິດຖອຍຫລາຍໂຕອອກເສຍ.

ພຣະເຢຊູຊົງໂຜດຄື ຂີ້ທູດໃຫ້ດີສະອາດ

(ມທ 8:1-4; ລກ 5:12-16)

40 ຄື ຂີ້ທູດຜູ້ໜຶ່ງໄດ້ມາຫາພຣະອົງຂໍໃຫ້ພຣະອົງຊົງໂຜດຊ່ອຍ ລາວໄດ້ຄູ່ເຂົ້າລົງທູ ວ່າ, “ຖ້າທ່ານ ພໍ່ໃຈກໍອາດຈະເຮັດໃຫ້ຂ້າ” ອຍດີສະອາດໄດ້.”

41 ພຣະເຢຊູຊົງມີພຣະໂທສົງສາ ຄື ນັ້ນ ແລ້ວຊົງຢຽດພຣະຫັດອອກຖືກລາວຊົງກ່າວວ່າ, “ເຮົາພໍ່ໃຈແລ້ວ ຈົ່ງດີສະອາດເສຍ.”

42 ແລະໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພະຍາດຂີ້ທູດກໍຫາຍແລະຄື ນັ້ນກໍສະອາດ.

43 ແລ້ວພຣະອົງໄດ້ຊົງສັ່ງຄື ນັ້ນຢ່າງເຂັ້ມແຂງໃຫ້ໜີໄປທີ່ ທີ່,

44 ໂດຍຊົງບອກວ່າ, “ເຈົ້າຈົ່ງລະວັງ ຢ່າບອກສິ່ງໃດໃຫ້ຜູ້ໃດຟັງ ແຕ່ຈົ່ງໄປສະແດງຕົວຕໍ່ປະໂລຫິດ ແລະຖວາຍເຄື່ອງບູຊາຕາມທີ່ໂມເຊໄດ້ສັ່ງໄວ້ເພື່ອເປັນ ຫລັກຖາ ຕໍ່ເຂົາວ່າເຈໜີສະອາດແລ້ວ.”

45 ແຕ່ຄື ນັ້ນ ເມື່ອອອກໄປແລ້ວກໍຕັ້ງຕົວປາວຮ້ອງຢ່າງຫລວງຫລາຍໃຫ້ເລື່ອງນັ້ນຊ່າລືໄປ ຈື ພຣະອົງຈະສະເດັດເຂໜີໄປໃ ເມືອງໂດຍເປີດເສີຍຕໍ່ໄປບໍ່ໄດ້ ແຕ່ປະທັບຢູ່ພາຍ ອກໃ ບ່ອ ສະຫງົດຕ່າງໆ ແລະມີຄື ຈາກທຸກທີ່ທຸກບ່ອ ມາຫາພຣະອົງ.

ບົດທີ 2

ພຣະເຢຊູຊົງໂຜດຄື ເປັຍໃຫ້ດີປົກກະຕິ

(ມທ 9:1-8; ລກ 5:17-26)

1 ຄື ລ່ວງໄປບໍ່ເທິງ ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດມາໃ ເມືອງກາເປ າອຸມອິກ ແລະຄື ທັງຫລາຍໄດ້ຍິ ຂ່າວວ່າພຣະອົງຊົງປະທັບຢູ່ເຮືອ .

2 ຂະ ະນັ້ນມີຄື ຫລວງຫລາຍມາໂຮມກັ ຈື ບໍ່ມີບ່ອ ຢູ່ແມ່ ຈະເຂໜີໄປໃກ້ປະຕູກໍບໍ່ໄດ້ ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວພຣະທ່າໃຫ້ເຂົາຟັງ.

3 ສ່ວ ຄື ຈ່າພວກໜຶ່ງໄດ້ າຄື ເປັຍຜູ້ໜຶ່ງມາຫາພຣະອົງມີສິ່ງຄື ຫາມ.

4 ເມື່ອເຂົາເຂໜີໄປເຖິງພຣະອົງບໍ່ໄດ້ເພາະຄື ຫລາຍ ເຂົາຈົ່ງຮື້ຫລັງຄາຊີ່ບ່ອ ພຣະອົງປະທັບນັ້ນ ເມື່ອຮື້ເປັ ປ້ອງແລ້ວ ເຂົາກໍຢອ ບ່ອ ອ ທີ່ຄື ເປັຍ ອ ຢູ່ນັ້ນລົງ.

5 ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງເຫັນ ຄວາມເຊື່ອຂອງເຂົາ ກໍຊົງກ່າວແກ່ຄື ເປັຍນັ້ນວ່າ, “ລູກເອີຍ, ຜິດບາບຂອງເຈໜີໄດ້ຮັບອະໄພແລ້ວ.”

6 ແຕ່ມີພວກ ັກທ່າບາງຄື ນັ່ງຢູ່ທີ່ນັ້ນໄດ້ຄິດໃ ໃຈວ່າ,

7 “ເປັນຫຍັງຄື ນີ້ຈົ່ງເວໜ ວນັ້ນ ເປັນກາ ໝິ່ນປະໝາດພຣະເຈໜີ ໃຜຈະຍົກຄວາມຜິດບາບໄດ້ ເວັ້ນແຕ່ພຣະເຈໜີເທົ່ານັ້ນ.”

8 ແລະໃ ທີ່ ໃດນັ້ນ ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງຊາບໃ ພຣະໂທວ່າເຂົາກໍາລັງຄິດໃ ໃຈຢ່າງນັ້ນ ຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຫດສີ່ ໃດທ່າ ທັງຫລາຍ ຈົ່ງຄິດໃ ໃຈຢ່າງນີ້.

9 ທີ່ຈະບອກແກ່ຄື ເປັຍນັ້ນວ່າ, ‘ຜິດບາບຂອງເຈໜີໄດ້ຮັບອະໄພແລ້ວ’ ຫລືຈະບອກວ່າ ‘ຈົ່ງລຸກຂຶ້ນເອົາບ່ອ ອ ຂອງເຈໜີຍ່າງໄປ’ ອັນໃດ ຈະງ່າຍກວ່າກີ້ .

10 ແຕ່ເພື່ອທ່າ ທັງຫລາຍຈະໄດ້ຮູ້ວ່າ ບຸດມະ ຸດມີສິດອ່າ າດໃ ໂລກໃຫ້ອະໄພຄວາມຜິດບາບໄດ້” ພຣະອົງຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ຄື ເປັຍນັ້ນວ່າ,

11 “ເຮົາສັ່ງເຈົ້າ ຈົ່ງລຸກຂຶ້ນຍົກເອົາບ່ອ ອ ຂອງເຈໜີໄປບ້າ ເສຍ.”

12 ຄື ເປັຍກໍລຸກຂຶ້ນຍົກເອົາບ່ອ ອ ຂອງຕີ ອອກໄປຕໍ່ໜ້າຄື ທັງປວງທີ່ ທີ່ເຂົາທັງປວງກໍຈົ່ງປະຫລາດໃຈຫລາຍຈົ່ງສີ່ ລະເສີ ພຣະເຈໜີແລະເວໜວ່າ, “ເຮົາບໍ່ເຄີຍເຫັນ ຢ່າງນີ້ຈັກເທື່ອ.”

ພຣະເຢຊູຊົງເອີ້ນເລວີ

(ມທ 9:9-13; ລກ 5:27-32)

13 ຝ່າຍພຣະອົງໄດ້ສະເດັດອອກໄປຕາມແຄມທະເລສາບອິກ ປະຊາຊົ ທັງປວງກໍມາຫາພຣະອົງ ພຣະອົງໄດ້ຊົງສັ່ງສອ ເຂົາ.

14 ເມື່ອພຣະອົງກໍາລັງສະເດັດໄປນັ້ນ ກໍຊົງເຫັນ ເລວີລູກອາລາຟາຍນັ່ງຢູ່ຕ່າ ພາສີ ພຣະອົງຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ທ່າ ວ່າ, “ຈົ່ງຕາມເຮົາມາ” ເພິ່ນກໍລຸກຂຶ້ນຕາມພຣະອົງໄປ.

15 ເມື່ອພຣະອົງປະທັບສະເຫວີຍອາຫາ ຢູ່ໃ ເຮືອ ຂອງເລວີ ມີຄື ຕັບພາສີແລະຄື ອກສີ ທ່າຫລາຍຄື ນັ່ງຮ່ວມໂຕະກັບພຣະເຢຊູ ແລະພວກສິດຂອງພຣະອົງເພາະມີຄື ຕິດຕາມພຣະອົງໄປຫລາຍ.

16 ແລະມີພວກ ັກທ່າຝ່າຍຟາລີຊາຍເມື່ອເຫັນ ພຣະອົງຊົງສະເຫວີຍອາຫາ ກັບຄື ອກສີ ທ່າແລະຄື ເກັບພາສີ ໄດ້ທ້ວງຖາມພວກສິດຂອງພຣະອົງວ່າ, “ເປັນຫຍັງໝໍ ເພິ່ນຈົ່ງຍອມຮັບປະທາ ຮ່ວມກັບຄື ອກສີ ທ່າແລະຄື ເກັບພາສີ.”

17 ຄື ພຣະເຢຊູຊົງໄດ້ຍິ ດັ່ງນັ້ນ ກໍຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຄົນທີ່ສະບາຍບໍ່ຕ້ອງກາ ໝໍຢາ ແຕ່ຄື ເຈັບຕ້ອງກາ ໝໍ ເຮົາບໍ່ໄດ້ມາເພື່ອຈະເອີ້ນເອົາຄື ສີ ທ່າ ແຕ່ມາເອີ້ນເອົາຄື ອກສີນທ່າ.”

ບັ ຫາກາ ຖິສີ ອິດອາຫາ

(ມທ 9:14-17; ລກ 5:33-39)

18 ມີພວກສິດຂອງໂຢຮີ ແລະພວກຟາລີຊາຍກຳລັງຖິສີ ອິດອາຫາ ແລ້ວມີບາງຄື ມາຫູ ພຣະອົງວ່າ, “ເຫດສີ ໃດພວກສິດຂອງໂຢຮີ ແລະສິດຂອງຟາລີຊາຍເຄີຍຖິສີ ອິດອາຫາ ແຕ່ພວກສິດຂອງທ່າ ບໍ່ຖິ.”

19 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ເມື່ອເຈໝ່າວຍັງຢູ່ າເຂົາ ພວກເພື່ອ ຂອງເຈໝ່າວນັ້ນຈະຖິສີ ອິດອາຫາ ຢູ່ບໍ່ໄດ້ ເຈົ້າບ່າວຢູ່ າເຂົາ າ ເທົ່າໃດ ເຂົາຈະຖິສີ ອິດອາຫາ າ ເທົ່ານັ້ນບໍ່ໄດ້.”

20 ແຕ່ຈະມີວິ ໝິ່ງເຈໝ່າວຕ້ອງຖິກຍົກຍ່າຍຈາກເຂົາໄປ ເມື່ອນັ້ນແຫລະ ເຂົາຈົ່ງຈະຖິສີ ອິດອາຫາ .

21 “ບໍ່ຫ່ອ ມີຜູ້ໃດເອົາຕ່ອ ຜ່າໃໝ່ມາຕາບເສື້ອເກົ່າ ຖ້າເຮັດຢ່າງນັ້ນ ເມື່ອຕ່ອ ຜ່າໃໝ່ນັ້ນຫົດກໍຈະເຮັດໃຫ້ເສື້ອເກົ່ານັ້ນຂາດ ແລະບ່ອຂາດນັ້ນກໍຈະກວ້າງອອກອີກ.

22 ແລະບໍ່ມີຜູ້ໃດເອົາເຫລໝວງໃໝ່ມາໃສ່ໄວ້ໃ ຖົງໜັງເກົ່າ ຖ້າເຮັດຢ່າງນັ້ນເຫລໝວງໃໝ່ກໍຈະເຮັດໃຫ້ຖົງໜັງນັ້ນຂາດໄປ ທັງເຫລໝວງ ແລະຖົງໜັງກໍຈະເສຍໄປ າກີ ແຕ່ເຫລົ້າແວງໃໝ່ຕ້ອງໃສ່ໄວ້ໃ ຖົງໜັງໃໝ່.”

ບັ ຫາກາ ຖິກິດວັ ຊະບາໂຕ

(ມທ 12:1-8; ລກ 6:1-5)

23 ຢູມາໃ ວັ ຊະບາໂຕວັ ໝິ່ງ ພຣະອົງກຳລັງສະເດັດຜ່າ ທິ່ງ າໄປ ແລະເມື່ອພວກສິດຂອງພຣະອົງຍ່າງຕິດຕາມໄປ ກໍຕັ້ງຕູດເດັດເອົາຮວງເຂໝໄປ າ .

24 ຝ່າຍພວກຟາລີຊາຍຈົ່ງຫູ ພຣະອົງວ່າ, “ເບິ່ງແມ, ເປີ ແ ວໃດພວກສິດຂອງທ່າ ຈົ່ງເຮັດຜິດຕໍ່ກິດຂອງວັ ຊະບາໂຕ.”

25 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ພວກທ່າ ຍັງບໍ່ໄດ້ອ່າ ຈັກເທື່ອຫລື ຊົ່ງດາວິດໄດ້ເຮັດເມື່ອອິດຢາກຂາດອາຫາ ທັງທ່າ ແລະພັກພວກຂອງຕີ .

26 ຄືຄາວເມື່ອອະປິອາຫາເປີ ມະຫາປະໂລຫິດ ດາວິດໄດ້ເຂໝໄປໃ ທີ່ສະຖິດຂອງພຣະເຈໝ ແລະຮັບປະທາ ເຂໝທີ່ຕັ້ງຖວາຍຕໍ່ພຣະພັກທີ່ພຣະບັ ຍິດຫ້າມບໍ່ໃຫ້ໃຜກິນ ເວັ້ນແຕ່ພວກປະໂລຫິດເທົ່ານັ້ນ ແລະຊ້າຍັງຍິນໃຫ້ພັກພວກຮັບປະທາ ເໝືອ ກັນ.”

27 ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ວິນຊະບາໂຕຊົງຕັ້ງໄວ້ເພື່ອມະ ຸດ ບໍ່ແມ່ ຊົງສ້າງມະ ຸດໄວ້ສຳລັບວັ ຊະບາໂຕ.

28 ເພາະເຫດນັ້ນບຸດມະ ຸດຈົ່ງເປີ ເຈົ້າຂອງວັ ຊະບາໂຕເໝືອ ກີ .

ບິດທີ 3

ຊາຍມີລິບເບື້ອງໜຶ່ງ

(ມທ 12:9-14; ລກ 6:6-11)

1 ແລ້ວພຣະອົງໄດ້ສະເດັດກັບເຂໝໂຮງທ່າມະເທດສະໜາອີກ ແລະທີ່ນັ້ນມີຄື ໝິ່ງມີເບື້ອງໜຶ່ງລິບ.

2 ເຂົາຊອມເບິ່ງວ່າພຣະອົງຈະຊົງໂຜດໃຫ້ຄື ນັ້ນດີໃ ວັ ຊະບາໂຕຫລືເພື່ອເຂົາຈະຟ້ອງພຣະອົງໄດ້.

3 ສ່ວ ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ຄື ມີລິບວ່າ, “ຈົ່ງລຸກຂຶ້ນມາຢື ຂ້າງໜ້າສາ.”

4 ແລ້ວພຣະອົງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ໃນວັ ຊະບາໂຕຄວ ຈະເຮັດກາ ດີຫລືຄວ ຈະເຮັດກາ ຮ້າຍ ຈະເອົາຊີວິດໄວ້ຫລືຈະຕັດຊີວິດເສຍ” ແຕ່ເຂົາກໍມີຕູຢູ່.

5 ເມື່ອທອດພຣະ ຸດເບິ່ງອ້ອມເຂົາດ້ວຍຄວາມເຄືອງພຣະໂທ ພຣະອົງກໍເປີ ທຸກພຣະໂທເພາະໃຈເຂົາແຂງກະດ້າງປົກຕີ ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ຄື ມີລິບນັ້ນວ່າ, “ຈົ່ງຢຽດມືອອກ” ຄົນນັ້ນກໍຢຽດມືອອກ ແລະມີຂອງຕີ ກໍດີເປີ ປົກກະຕິ.

6 ຝ່າຍພວກຝາລິຊາຍຈິ່ງໄດ້ອອກໄປ ແລະໃ ທີ່ ໃນນັ້ນເຂົາໄດ້ປົກສາກັ ກັບພັກພວກຂອງເຮໂຣດເຖິງເລື່ອງພຣະອົງວ່າ ຈະເຮັດຢ່າງໃດຈິ່ງ ຈະຂ້າພຣະອົງໄດ້.

ປະຊາຊົ ທັງຫລາຍແຄມຝັ່ງທະເທສາບ

7 ຝ່າຍພຣະເຢຊູສະເດັດອອກຈາກທີ່ນັ້ນໄປສູ່ທະເລສາບ ພ້ອມກັບພວກສິດຂອງພຣະອົງ ແລະຄື ເປັ ຈໍາ ວ ຫລາຍຈາກແຂວງຄາລິ ເລໄດ້ຕາມໄປ ທັງຈາກແຂວງຢູດາຍ,

8 ຈາກກຸງເຢຣູຊາເລັມ, ຈາກເມືອງອິດູມາຍ, ຈາກແມ່ ຳຢີຕາເ ຟາກຕາເວີ ອອກ, ແລະຈາກອ້ອມແອ້ມເມືອງຕີໂຣກັບຊີໂດ ພວກເຫລົ່ານີ້ ໄດ້ມາຫາພຣະອົງ ເພາະເຂົາໄດ້ຍິ ເຖິງສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງກະທໍາຢູ່ນັ້ນ.

9 ພຣະອົງຈິ່ງຊົງສັ່ງພວກສິດໃຫ້ເອົາເຮືອ ອຍມາຄອຍຮັບພຣະອົງ ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ປວງຊີ ບຽດພຣະອົງ.

10 ເພາະວ່າພຣະອົງໄດ້ຊົງໂຜດຫລາຍຄື ໃຫ້ດີພະຍາດ ຈີ ບີ ດາຜູ້ມີພະຍາດຕ່າງໆ ໄດ້ບຽດກັ ເຂໜາພຣະອົງເພື່ອຈະຈັບບາຍພຣະອົງ.

11 ແລະຜູ້ຖ່ອຍຮ້າຍທີ່ສົງຢູ່ ຄື ຫລາຍຄົນນັ້ນ ເມື່ອໄດ້ເຫັ ພຣະອົງກໍໄດ້ໝູບລົງຂາບພຣະອົງແລ້ວຮ້ອງຂຶ້ນວ່າ, “ທ່ານເປັ ພຣະບຸດຂອງ ພຣະເຈົ້າ.”

12 ຝ່າຍພຣະອົງຈິ່ງຊົງສັ່ງທ່ານຢ່າງເດັດຂາດ ບໍ່ໃຫ້ມີ ປະກາດພຣະ າມຂອງພຣະອົງ.

ພຣະເຢຊູຊົງເລືອກຕັ້ງສາວິກສິບສອງຄົ

(ມທ 10:1-4; ລກ 6:12-16)

13 ແລ້ວພຣະອົງໄດ້ສະເດັດຂຶ້ນພູເຂົາ ແລະພໍພຣະໂທຈະເອີ້ນຜູ້ໃດມາພຣະອົງກໍຊົງເອີ້ນຜູ້ນັ້ນ ແລ້ວເຂົາກໍໄດ້ມາຫາພຣະອົງ.

14 ພຣະອົງຊົງຕັ້ງສິດສິບສອງຄົ ໄວ້ [ຈິ່ງຊົງເອີ້ນເຂົາວ່າອັກຄະສາວິກ] ໃຫ້ຢູ່ກັບພຣະອົງເພື່ອຊົງໃຊ້ເຂົາໄປປະກາດ.

15 ແລະຊົງໃຫ້ມີອໍາ າດຂັບໄລ່ຜືອອກໄດ້.

16 [ສິບສອງຄົ ນີ້ພຣະອົງໄດ້ຊົງຕັ້ງໄວ້] ຄືຊີໂມນທີ່ພຣະອົງຊົງປະທາ ຊື່ອີກວ່າເປໂຕ.

17 ແລະຢາໂກໂບລູກເຊເບດາຍ ກັບໂຢຮັ ອງຊາຍຂອງລາວ (ທັງສອງຄົ ນີ້ ພຣະອົງຊົງປະທາ ຊື່ອີກວ່າ ໂບອະເ ເຄແປວ່າຄື ໃຈຮູ ແຮງ),

18 ອັ ເດອາ, ຜິລິບ, ບາຣະໂທໂລມາຍ, ມັດທາຍ, ໂທມາ, ຢາໂກໂບລູກອາລາຟາຍ, ຫາດາຍ, ຊີໂມ ພັກຊາດ ິຍົມ,

19 ແລະຢູດາອິສະກາຣິອິດ ຜູ້ໄດ້ທໍລະຍົດຕໍ່ພຣະອົງນັ້ນ.

ພຣະເຢຊູກັບເບເອ ເຊບູ

(ມທ 12:22-32; ລກ11:14-23; 12:10)

20 ແລ້ວພຣະອົງໄດ້ສະເດັດກັບຄື ທີ່ຢູ່ແລະປະຊາຊົ ກໍມາອັ່ງອັກ ຈີ ພຣະເຢຊູກັບພວກສາວິກຂອງພຣະອົງຮັບປະທາ ອາຫາ ບໍ່ໄດ້.

21 ເມື່ອຍາດມິດຂອງພຣະອົງໄດ້ຍິ ເຫດກາ ນັ້ນ ເຂົາກໍອອກໄປເພື່ອຈະຈັບພຣະອົງໄວ້ ເພາະເຂົາຄິດວ່າເພິ່ນເສຍຈິດແລ້ວ.

22 ພວກ ັກທໍາຊຶ່ງລົງມາຈາກກຸງເຢຣູຊາເລັມໄດ້ກ່າວວ່າ, “ຜູ້ນີ້ມີຜິເບເອ ເຊບູ ສົງຢູ່” ແລະ “ທີ່ເພິ່ນຂັບໄລ່ຜືອອກໄດ້ກໍເພາະໃຊ້ອໍາ າດ າຍຜື່ນນັ້ນ.”

23 ຝ່າຍພຣະອົງຈິ່ງຊົງເອີ້ນຄົນເຫລົ່ານັ້ນມາກ່າວແກ່ເຂົາເປັ ຄໍາອຸປະມາວ່າ, “ຊາຕາ ຈະຂັບໄລ່ຕົວມີ ເອງໃຫ້ອອກໄດ້ຢ່າງໃດ.

24 ຖ້າອາ າຈັກໃດເກີດແຕກແຍກຈາກກັ ແລ້ວ ອາ າຈັກນັ້ນຈະຕັ້ງໝັ້ນຢູ່ບໍ່ໄດ້.

25 ຖ້າຄົວເຮືອ ໃດເກີດແຕກແຍກຈາກກັ ຄົວເຮືອ ນັ້ນຈະຕັ້ງໝັ້ນຢູ່ບໍ່ໄດ້.

26 ແລະຖ້າຊາຕາ ຈະຕໍ່ສູ້ກັບຕົວມີ ເອງແລະແຕກແຍກກັ ມີ ກໍຕັ້ງຢູ່ບໍ່ໄດ້ ມີແຕ່ຈະສູ ຫາຍໄປ.

27 ບໍ່ມີຜູ້ໃດອາດເຂໜໄປໃ ເຮືອ ຂອງຄື ແຂງແຮງ ແລະປູ ເອົາຊັບໄດ້ ເວັ້ນແຕ່ຈະມັດຄື ແຂງແຮງນັ້ນໄວ້ເສຍກ່ອ ແລ້ວຈິ່ງຈະປູ ເຮືອ ນັ້ນໄດ້.

28 “ເຮົາບອກເຈໝັ້ງຫລາຍຕາມຄວາມຈິງວ່າ ຄວາມຜິດບາບທຸກຢ່າງກັບຄໍາໝັ້ນປະໝາດທີ່ເຂົາກ່າວນັ້ນ ຈະຊົງໂຜດໃຫ້ອະໄພແກ່ມະ ຸ ດໄດ້.

29 ແຕ່ຖ້າຜູ້ໃດຈະກ່າວຄຳໝັ້ນປະມາດຕໍ່ພຣະວິ ຍາ ບໍລິສຸດ ຈະຊົງໂຜດໃຫ້ອະໄພແກ່ຜູ້ນັ້ນບໍ່ໄດ້ຈັກເທື່ອ ແຕ່ຜູ້ນັ້ນຈະມີໂທດຕະຫລອດໄປ ເປັນຶ່ງ.

30 ທີ່ຊົງກ່າວຢ່າງນັ້ນກໍຜາະເຂົາກ່າວວ່າ, “ເພິ່ນມີຜິຮ້າຍສິ່ງຢູ່.”

ມາ ດາແລະພວກ້ອງຊາຍຂອງພຣະເຢຊູ

(ມທ 12:46-50; ລກ 8:19-21)

31 ເວລານັ້ນມາ ດາແລະພວກ້ອງຊາຍຂອງພຣະອົງມາຢື ຢູ່ຂ້າງ ອກ ແລ້ວໃຊ້ຄື ເຂົາໄປທູ ເຊິ ພຣະອົງ.

32 ແລະປະຊາຊົນ ກໍນັ່ງອ້ອມພຣະອົງ ເຂົາຈິ່ງທູ ພຣະອົງວ່າ, “ເບິ່ງແມ, ມາ ດາແລະພວກ້ອງຊາຍຂອງທ່າ ມາຫາທ່າ ຄອຍຢູ່ ຂ້າງນອກ.”

33 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ໃຜເປັນ ມາ ດາແລະເປັນ ັອງຊາຍຂອງເຮົາ.”

34 ພຣະອົງທອດພຣະເ ດຄື ທັງປວງທີ່ນັ່ງຢູ່ອ້ອມ ແລ້ວຊົງກ່າວວ່າ, “ນີ້ຄືມາ ດາແລະ ັອງຊາຍຂອງເຮົາ.

35 ດ້ວຍວ່າຜູ້ໃດຈະເຮັດຕາມ ັພຣະໂທພຣະເຈໝູ່ຜູ້ນັ້ນແຫລະ, ເປັນ ັອງຊາຍ, ັອງສາວ, ແລະເປັນ ມາ ດາຂອງເຮົາ.”

ບົດທີ 4

ຄຳອຸປະມາເລື່ອງຜູ້ຫວ່າ ພິດ

(ມທ 13:1-9; ລກ 8:4-8)

1 ແລ້ວພຣະອົງຊົງຕັ້ງຕູດສັ່ງສອ ຢູ່ແຄມທະເລອີກ ປະຊາຊົນ ຫລວງຫລາຍໄດ້ພາກັນ ມາຫາພຣະອົງ ຈື ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດເຂໝູ່ປະທັບ ໃ ເຮືອທີ່ທະເລ ແລະປະຊາຊົນ ຢູ່ບົກແຄມຝັ່ງ.

2 ພຣະອົງໄດ້ຊົງສອ ເຂົາຫລາຍປະກາ ເປັນ ຄຳອຸປະມາ ແລະໃ ກາ ສອ ນັ້ນພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ,

3 “ຈິ່ງຟັງເທິ ມີຄື ໜຶ່ງອອກໄປຫວ່າ ພິດ.

4 ແລະເມື່ອກຳລັງຫວ່າ ຢູ່ນັ້ນ ລາງເມັດກໍຕົກຕາມທາງແລ້ວ ົກກໍມາກິ ເສຍ.

5 ລາງເມັດກໍຕົກໃສ່ປ່ອ ທີ ຫລາຍດີ ໜ້ອຍຈິ່ງອອກຂຶ້ນໂລດເພາະດີ ບໍ່ເລິກ.

6 ເມື່ອຕາເວັນ ອອກມາກໍແທ້ມ ຈິ່ງທູໄປແຫ້ງໄປເພາະບໍ່ມີຮາກ.

7 ລາງເມັດກໍຕົກກາງພຸ່ມໝາມ ໝາມກໍປົ່ງຂຶ້ນທັ້ນຮັດເສຍ ຈິ່ງບໍ່ເກີດຜື .

8 ລາງເມັດກໍຕົກໃສ່ດີ ດີ ແລ້ວອອກງາມຈະເລີ ຂຶ້ນ ເກີດຜື ໄດ້ສາມສິບຕໍ່, ຫົກສິບຕໍ່, ແລະຮ້ອຍຕໍ່.”

9 ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຜູ້ໃດມີຫຼຸຢາກຟັງ ຈິ່ງຟັງເອົາ.”

ຈຸດປະສົງຂອງຄຳອຸປະມາ

(ມທ 13:10-17; ລກ 8:9-10)

10 ເມື່ອຫວ້າງຄື ແລ້ວ ພວກທີ່ຕິດຕາມພຣະອົງພ້ອມດ້ວຍສາວົກສິບສອງຄື ໄດ້ທູ ຖາມພຣະອົງເຖິງເລື່ອງຄຳອຸປະມາ.

11 ພຣະອົງຈິ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຂໍ້ຄວາມລັບເລິກເລື່ອງລາຊະອາ ຈາຈັກຂອງພຣະເຈໝູ່ຊົງໂຜດໃຫ້ທ່າ ທັງຫລາຍຮູ້ໄດ້ແຕ່ຝາຍຄື ອກ ນັ້ນ ບັນດາຂໍ້ຄວາມເຫລົ່ານີ້ຈະແຈ້ງໃຫ້ຮູ້ດ້ວຍຄຳອຸປະມາທັງໝົດ.

12 ເພື່ອ,

‘ເຂົາເບິ່ງແລ້ວເບິ່ງອີກ ແຕ່ຈະບໍ່ໄດ້ເຫັນ

ແລະຟັງແລ້ວຟັງອີກ ແຕ່ບໍ່ເຂໝູ່ໃຈ

ຢ່າ ວ່າເຂົາຈະຫັນ ກັບມາຫາພຣະເຈໝູ່

ແລະຈະຮັບກາ ຊົງອະໄພ’

ພຣະເຢຊູຊົງອະທິບາຍຄຳອຸປະມາເລື່ອງຄື ຫວ່າ ພິດ

(ມທ 13:18-23; ລກ 8:11-15)

13 ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຄຳອຸປະມານັ້ນພວກທ່າ ຍັງບໍ່ເຂໜົາໃຈຫລື ແລ້ວພວກທ່າ ຈະເຂໜົາໃຈຄຳອຸປະມາທັງປວງນັ້ນໄດ້ຢ່າງໃດ.

14 ຜູ້ຫວ່າ ນັ້ນກໍຫວ່າ ພຣະທ່າ ເມັດທີ່ຕົກຕາມທາງນັ້ນໄດ້ແກ່ພຣະທ່າທີ່ຫວ່າ ແລ້ວ.

15 ແລະເມື່ອບຸກຄົ ໃດຟັງແລ້ວ ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນຊາຕາ ກໍມາຊົງເອົາພຣະທ່າທີ່ຫວ່າ ໃ ໃຈເຂົານັ້ນໄປເສຍ.

16 ແລະເມັດທີ່ຕົກບ່ອ ມີຫລາຍນັ້ນ ໄດ້ແກ່ຜູ້ທີ່ໄດ້ຍິ ພຣະທ່າກໍຮັບເອົາທີ່ ທີ່ດ້ວຍຄວາມຍິ ດີ,

17 ແຕ່ບໍ່ມີຮາກໃ ຕົວເອງ ຈິ່ງທີ່ ຢູ່ຊົ່ວຄາວ ແລະເມື່ອເກີດຄວາມຍາກລຳບາກຫລືກາ ຂົ່ມເຫງຜາະພຣະທ່ານັ້ນ ຕົນກໍທັ້ນຖອຍໃຈທີ່ ທີ່.

18 ແລະເມັດທີ່ຕົກກາງພູມໝາມໄດ້ແກ່ຜູ້ທີ່ໄດ້ຍິ ພຣະທ່າ.

19 ແລ້ວຄວາມກັງວົ ຕາມທ່າມະຕາໂລກ ແລະຄວາມຫລອກລວງແຫ່ງຊັບສິນບັດກັບຄວາມໂລບໃ ສິ່ງອື່ນໆ ໄດ້ເຂໜົາທຸ້ມຮັດພຣະທ່ານັ້ນ ເສຍ ຈິ່ງບໍ່ເກີດຜິ .

20 ສ່ວ ເມັດທີ່ຕົກໃ ດີ ດີນັ້ນ ໄດ້ແກ່ຜູ້ທີ່ໄດ້ຍິ ພຣະທ່າແລະຮັບໄວ້ ຈິ່ງເກີດຜິ ໄດ້ສາມສິບຕໍ່, ຫົກສິບຕໍ່, ແລະຮ້ອຍຕໍ່.”

ຄຳອຸປະມາເລື່ອງໂຄມໄຟ

(ລກ 8:16-18)

21 ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຂົາບໍ່ຫ່ອ ເອົາໂຄມໄຟມາເຜື້ອຕັ້ງໄວ້ລຸ່ມບູງ ຫລືລຸ່ມຕຽງ ອ ຕີ້ ບໍ່ແມ່ ເຜື້ອຕັ້ງໄວ້ເທິງເຄື່ອງຮອງ ຕີ ໂຄມຫລື.

22 ເພາະວ່າທຸກສິ່ງທີ່ເຊື່ອງໄວ້ຈະຕ້ອງປະກົດແຈ້ງ ແລະທຸກສິ່ງທີ່ປົດບັງໄວ້ຈະຕ້ອງເປີດເຜີຍອອກ.

23 ຖ້າໃຜມີຫຼຸຢາກ ໃຫ້ຟັງເອົາສາ.”

24 ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຈິ່ງເອົາໃຈໃສ່ໃ ສິ່ງທີ່ດີ ໄດ້ຟັງ ທ່າ ຈະຕວງໃຫ້ເຂົາດ້ວຍເຄື່ອງຜອງອັ ໃດ ຈະຊົງຕວງໃຫ້ທ່າ ດ້ວຍ ເຄື່ອງຜອງອັ ນັ້ນ ທັງຈະຊົງເພີ່ມເຕີມໃຫ້ອີກ.

25 ດ້ວຍວ່າຜູ້ໃດມີຢູ່ແລ້ວຈະຊົງເພີ່ມເຕີມໃຫ້ຜູ້ນັ້ນອີກ ແຕ່ຜູ້ໃດບໍ່ມີ ເຖິງແມ່ ສິ່ງທີ່ດີ ມີຢູ່ນັ້ນຈະຊົງຍົກເອົາໄປຈາກຜູ້ນັ້ນເສຍ.”

26 ພຣະອົງຊົງກ່າວວ່າ, “ລາຊະອາ າຈັກຂອງພຣະເຈໝ້ອ ຄື ໜຶ່ງທີ່ຫວ່າ ກ້າລົງໃ ດີ .

27 ແລ້ວກາງຄື ກໍ ອ ຫລັບ ກາງເວັ ກໍຕື່ນຂຶ້ນ ຝ່າຍກ້ານັ້ນມີ ງອກຈະເລີ ຂຶ້ນຢ່າງໃດລາວກໍບໍ່ຮູ້ຈັກ.

28 ເພາະຂີ້ດີ ເອງເຮັດໃຫ້ເກີດຜິ ຄືເປັ ລຳຕວກ່ອ ພາຍຫລັງກໍອອກຮອງ ແລ້ວກໍມີເມັດເຕັມຮອງ.

29 ຄໍ ສຸກແລ້ວລາວກໍໃຊ້ຄື ໄປກ່ຽວທີ່ ທີ ເພາະວ່າເຖິງລະດູກ່ຽວແລ້ວ.”

ຄຳອຸປະມາເລື່ອງແກ່ ຜັກກາດ

(ມທ 13:31-32; ລກ 13:18-19)

30 ພຣະອົງຊົງກ່າວວ່າ, “ລາຊະອາ າຈັກຂອງພຣະເຈໝ້ອ ສິ່ງໃດ ຫລືຈະສະແດງດ້ວຍຄຳອຸປະມາຢ່າງໃດ.

31 ກໍປຽບເໝືອ ແກ່ ຜັກກາດເມັດໜຶ່ງ ເມື່ອຫວ່າ ເມັດລົງໃ ດີ ກໍ ອຍກວ່າເມັດທັງປວງທົ່ວໂລກ.

32 ແຕ່ເມື່ອຫວ່າ ແລ້ວກໍງອກຈະເລີ ໃຫຍ່ຂຶ້ນກວ່າຜັກທັງປວງ” ແລະແຕກກ່ຽງກ້າ ໃຫຍ່ຈີ ຶກປາມາເຮັດຄອ ຢູ່ໃ ຣົມນັ້ນໄດ້.”

33 ພຣະອົງໄດ້ຊົງກ່າວພຣະທ່າເປັ ຄຳອຸປະມາຢ່າງນັ້ນຫລາຍປະກາ ໃຫ້ເຂົາຟັງຕາມທີ່ຈະສາມາດເຂໜົາໃຈໄດ້.

34 ແລະ ອກຈາກຄຳອຸປະມາ ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ຊົງກ່າວກັບເຂົາ ແຕ່ເມື່ອຫວ່າງຄື ແລ້ວ ຈິ່ງຊົງອະທິບາຍສິ່ງສາລະພັດນັ້ນໃຫ້ແກ່ພວກສິດຟັງ ແຕ່ຈຳເພາະ.

ພຣະເຢຊູຊົງຫ້າມລົມພະຍຸ

(ມທ 8:23-27; ລກ 8:22-25)

35 ໃ ເວລາແລງມື້ນັ້ນ ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຮົາຈິ່ງພາກັນ ຂ້າມໄປຟາກນັ້ນເທາະ.”

36 ເມື່ອລາປະຊາຊີ ແລ້ວ ເຂົາຈິ່ງເຊີ ພຣະອົງສະເດັດໄປໃ ເຮືອທີ່ພຣະອົງຊົງປະທັບຢູ່ນັ້ນ ແລະມີເຮືອອື່ນໆ ຫລາຍລຳໄປພ້ອມ.

37 ແລ້ວລົມພະຍຸໃຫຍ່ໄດ້ບັງເກີດຂຶ້ນ ແລະຟອງ ັ້ງໄດ້ຊັດເຂໜົາ ເຮືອຈວ ຈະເຕັມ.

38 ຝ່າຍພຣະອົງຊົງບັ ທົມໝູ ໝອ ຫລັບຢູ່ທ່າຍເຮືອ ພວກສິດຈິ່ງມາປຸກພຣະອົງທູ ວ່າ, “ອາຈາ ເອີຍ, ທ່າ ບໍ່ເປັ ຫ່ວງດອກຫລີ ພວກ ຂ້າ” ອຍກຳລັງຈະຈົບຫາຍຢູ່ແລ້ວ.”

39 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງຕົ້ນຂຶ້ນຫ້າມລົມ ແລະຊົງກ່າວແກ່ທະເລວ່າ, “ມິດສະຫງົບແມ່” ແລ້ວລົມກໍເຊົາ ຟອງ ຳກໍສະຫງົບງຽບຫົ່ວໄປ.

40 ແລ້ວພຣະອົງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ເປັນຫຍັງພວກທ່າ ຈົ່ງຢ້າ ພວກທ່າ ຍັງບໍ່ມີຄວາມເຊື່ອຫລີ.”

41 ຝ່າຍເຂົາກໍຕົກໃຈຫລາຍແລະເວໝ້າກໍ ວ່າ, “ທ່າ ຜູ້ນີ້ແມ່ ໃຜໝໍ ຈີ ວ່າລົມແລະທະເລກໍຍອມຟັງເພິ່ນ.”

ບົດທີ 5

ຄື ທີ່ຜູ້ຮ້າຍສົງ ຢູ່ເຂດແດ ຊາວເຄຣະຊາຄື ດີປີກກະຕິ

(ມທ 8:28-34; ລກ 8:26-39)

- 1 ຝ່າຍພຣະອົງກັບພວກສິດໄດ້ຂ້າມທະເລໄປເຖິງເຂດແດ ຊາວເຄຣະຊາ.
- 2 ພໍພຣະອົງສະເດັດຂຶ້ນຈາກເຮືອ ກໍມີຄື ໜຶ່ງທີ່ມີຜູ້ຮ້າຍສົງຢູ່ໄດ້ອອກຈາກປ່າຊ້າມາພົບພຣະອົງ.
- 3 ຄື ນັ້ນເຄີຍອາໄສຢູ່ຕາມປ່າຊ້າ ແລະບໍ່ມີຜູ້ໃດສາມາດມັດມັ ໄວ້ໄດ້ ແມ່ ຈະເອົາໂສ້ລ່າມມັ ໄວ້ກໍບໍ່ຢູ່.
- 4 ເພາະວ່າໄດ້ໃສ່ຊີກໃສ່ໂສ້ລ່າມມັ ໄວ້ຫລາຍເທື່ອແລ້ວ ແຕ່ໂສ້ນັ້ນມັ ກໍເຮັດຂາດ ແລະຊີກມັ ກໍເຮັດຫັກໝູ່ ໄປ ບໍ່ມີຜູ້ໃດມີແຮງພໍທີ່ຈະບັງ ຄັບມັ ໄວ້.
- 5 ມັ ກໍຮ້ອງຢູ່ເລື້ອຍຕາມປ່າຊ້າແລະທີ່ພູເຂົາທັງກາງເວັ ແລະກາງຄື ແລະເອົາໝາກທີ່ ປາດຕົວເອງ.
- 6 ຄື ມັ ເຫັ ພຣະເຢຊູແຕ່ໂກກໍແລ່ ເຂໝາຂາບໂຫວ້ພຣະອົງ.
- 7 ແລ້ວຮ້ອງສຽງດັງຂຶ້ນທູນວ່າ, “ເຢຊູບຸດຂອງພຣະເຈໝ້າສູງສຸດເອີຍ, ທ່າ ມາຫຍັງກ່ຽວກັບເຮົາດ້ວຍເຫດໃດ ຂໍໃຫ້ທ່າ ສາບາ ໃ ພຣະ າມຂອງພຣະເຈໝ້າຈະບໍ່ທໍລະມາ ເຮົາ.”
- 8 ມັ ເວໝ້າງໍ້ນັ້ນກໍເພາະພຣະອົງຊົງບອກມັ ວ່າ, “ອ້າຍຜູ້ຮ້າຍສົງອອກມາຈາກຄື ນີ້ແມ່.”
- 9 ແລ້ວພຣະອົງຊົງຖາມວ່າ, “ມີງຸ່ຊື່ຫຍັງ” ມັນຕອບວ່າ, “ຊື່ກອງທັບເພາະພວກເຮົາມີຫລາຍຕົວ ຳກັນ.”
- 10 ມັ ຈົ່ງໝ່ວງໝ່ຽວອ້ອ ວອ ພຣະອົງບໍ່ໃຫ້ຂັບໂລ່ມັ ອອກຈາກເຂດແດ ເມືອງນັ້ນ.
- 11 ມີໝູ່ຝູງໃຫຍ່ກຳລັງຫາກິ ຢູ່ຕາມຈ້າຍພູນັ້ນ.
- 12 ຜູ້ເຫລົ່ານັ້ນໄດ້ທູ ຂໍພຣະອົງວ່າ, “ຂໍໃຜຕິໃຫ້ພວກເຮົາເຂໝ້າສົງຢູ່ໃ ພູຝູງນີ້ທ້ອນ” ພຣະອົງກໍຊົງອະ ຍາດໃຫ້.
- 13 ແລ້ວຜູ້ຮ້າຍສົງເຫລົ່ານັ້ນຈົ່ງອອກໄປເຂໝ້າສົງຢູ່ໃ ຝູງໝູ ໝູທັງຝູງປະມາ ສອງພັ ໂຕ ກໍຟ້າວແລ່ ລົງຈາກຕາລິ່ງຊໍ ໂຕ ໃສ່ທະເລຈົມ ຳຕາຍທັ ທີ.
- 14 ຝ່າຍຄື ລ້ຽງໝູນັ້ນຕ່າງຄື ຕ່າງໝີໄປ ເລົ່າເລື້ອງທັງໃ ເມືອງແລະ ອກເມືອງແລ້ວຄື ທັງປວງກໍອອກມາເບິ່ງເຫດການທີ່ເກີດຂຶ້ນ ນັ້ນ.
- 15 ເມື່ອເຂົາມາເຖິງພຣະເຢຊູກໍເຫັ ຄື ທີ່ຜູ້ທັງກອງທັບສົງຢູ່ນັ້ນ ນຸ່ງຫົ່ມເສື້ອຜ້າມີສະຕິອາລົມດີ ເຂົາຈົ່ງມີໃຈຢ້າ .
- 16 ແລະພວກຄື ທີ່ໄດ້ເຫັ ກໍເລົ່າເຫດກາ ຊົງບັງເກີດແກ່ຄື ທີ່ມີຜູ້ສົງຢູ່ນັ້ນ ກັບເຫດກາ ຊົງບັງເກີດແກ່ຝູງໝູໃຫ້ເຂົາຟັງ.
- 17 ຄື ທັງຫລາຍກໍຕັ້ງຕອອ້ອ ວອ ທູ ຂໍໃຫ້ພຣະອົງອອກໄປເສຍຈາກເຂດແດ ຂອງເຂົາ.
- 18 ເມື່ອພຣະອົງກຳລັງສະເດັດລົງເຮືອ ຄື ທີ່ຜູ້ສົງຢູ່ແຕ່ກ່ອ ນັ້ນໄດ້ອ້ອ ວອ ຂໍຢູ່ກັບພຣະອົງ.
- 19 ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ຊົງອະ ຍາດ ແຕ່ຊົງກ່າວແກ່ລາວວ່າ, “ໃຫ້ເຈໝ້າເມືອບ້າ ຫາຍາດຜີ້ນ້ອງ ແລ້ວບອກເຂົາເຖິງເລື້ອງເຫດກາ ອີ ໃຫຍ່ຊົ່ງພ ຣະເຈໝ້າໄດ້ຊົງໂຜດແກ່ເຈໝ້າແລະຊົງພຣະເມດຕາແກ່ເຈໝ້າແລ້ວ.”
- 20 ຝ່າຍຄື ນັ້ນກໍທູ ລາແລ້ວຕັ້ງຕອປະກາດໃ ແຂວງເດກາໂປລີ ເຖິງເຫດກາ ທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງໂຜດແກ່ຄື ແລະຄື ທັງປວງກໍອິດປ ະຫລາດໃຈຫລາຍ.

ລູກສາວຂອງເຢອີໂຣແລະຍິງທີ່ຍີ້ຈັບເຄື່ອງທົງຂອງພຣະເຢຊູ

(ມທ 9:18-26; ລກ 8:40-56)

- 21 ຄື ພຣະເຢຊູສະເດັດລົງເຮືອຂ້າມຟາກກັບໄປແລ້ວ ມີຄື ຫລວງຫລາຍມາຫາພຣະອົງ ຝ່າຍພຣະອົງຍັງຊົງປະທັບຢູ່ແຄມທະເລ.
- 22 ມີ າຍໂຮງທຳມະເຫດສະໜາຜູ້ໜຶ່ງຊື່ຢາອີໂຣຍ່າງມາ ແລະເມື່ອເພິ່ນເຫັ ພຣະເຢຊູກໍຂາບລົງທີ່ພຣະບາດຂອງພຣະອົງ.

23 ແລ້ວທູ ອ້ອ ວອ ໜ່ວງໜ່ວງພຣະອົງວ່າ, “ລູກສາວ” ອຍຂອງຂ້າພະເຈໝາຈັບຈວ ຈະຕາຍແລ້ວ ຂໍເຊີ ທ່າ ໄປຢຽດມີລົງໃສ່ນັ້ນ ເພື່ອມີ ຈະໄດ້ພວດຕາຍມີຊີວິດຢູ່.”

24 ຝ່າຍພຣະອົງກໍສະເດັດໄປກັບຄື ນັ້ນ ມີຄື ຫລວງຫລາຍຕາມໄປແລະບຽດພຣະອົງ.

25 ມີຜູ້ຍິງຄື ໜຶ່ງເປີ ພະຍາດເລືອດຕົກໄດ້ສືບສອງປີມາແລ້ວ.

26 າງໄດ້ທີ່ ຫຸກລ່າບາກຫລາຍເຕັມທີ່ ເຖິງມີໝໍຫລາຍຄື ໄດ້ປິ່ນປົວແລະໄດ້ເສຍຊັບທັງໝົດ ພະຍາດນັ້ນກໍບໍ່ໄດ້ທຸລົງແຕ່ແຮງກຳລັບຂຶ້ນ.

27 ເມື່ອຍິງນັ້ນໄດ້ຍິ ເຖິງເລື່ອງພຣະເຢຊູ າງກໍຍ່າງເຂໝີ ກັບປະຊາຊົ ທີ່ເບື້ອງຫລັງພຣະອົງ ແລ້ວບາຍເຄື່ອງທຶງຂອງພຣະອົງ.

28 ເພາະ າງເວໝ້າ, “ຖ້າເຮົາໄດ້ບາຍເສື້ອຂອງເພິ່ນແຕ່ເທົ່ານັ້ນເຮົາກໍຈະດີພະຍາດ.”

29 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນເລືອດທີ່ຕົກນັ້ນກໍຢຸດແຫ້ງໄປ ແລະຍິງຄື ນັ້ນກໍຮູ້ສຶກຕົວວ່າໄດ້ດີພະຍາດແລ້ວ.

30 ບັດດຽວນັ້ນພຣະເຢຊູຊົງຮູ້ສຶກວ່າລິດໄດ້ອອກຈາກພຣະອົງແລ້ວ ຈົ່ງຫອດພຣະເ ດທາງປະຊາຊົ ຖາມວ່າ, “ແມ່ນໃຜໄດ້ບາຍເສື້ອຂອງເຮົາ.”

31 ຝ່າຍພວກສິດກຳທູ ວ່າ, “ທ່ານເຫີ ແລ້ວ ປະຊາຊົ ກຳລັງບຽດທ່າ ຢູ່ ແລະຍັງຈະຖາມອີກຫລືວ່າ ‘ໃຜໄດ້ບາຍເຮົາ’.”

32 ແລະພຣະເຢຊູໄດ້ຫອດພຣະເ ດເບິ່ງອ້ອມ ປະສົງຈະເຫີ ຜູ້ທີ່ໄດ້ເຮັດກາ ນັ້ນ.

33 ຝ່າຍຜູ້ຍິງນັ້ນກໍຢ່າ ຈິ ຕົວສັ່ນ ເພາະຮູ້ເລື່ອງທີ່ເກີດແກ່ຕົນ ຈົ່ງມາຂາບລົງທູ ຕໍ່ພຣະອົງຕາມຄວາມຈິງທັງສິ້ນ.

34 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ຍິງນັ້ນວ່າ, “ລູກຍິງເອີຍ, ຄວາມເຊື່ອຂອງເຈໝາໄດ້ເຮັດໃຫ້ເຈໝາດີແລ້ວ ຈົ່ງໄປປັນສູກແລະດີພະຍາດເທິນ.”

35 ໃ ຂະ ະທີ່ພຣະເຢຊູຍັງຊົງກ່າວຢູ່ນັ້ນ ມີບາງຄື ມາຈາກເຮືອ າຍໂຮງທ່າບອກວ່າ, “ລູກສາວຂອງທ່າ ຕາຍເສຍແລ້ວ ຍັງຈະລົບກວ ອາຈາ ອີກເຮັດຫຍັງ.”

36 ຝ່າຍພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ຊົງຟັງຄວາມເຂົ້າເວໝ້ນ ຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ າຍໂຮງທ່າວ່າ, “ຢ່າວິຕົກເທາະ ຈົ່ງເຊື່ອເທົ່ານັ້ນ.”

37 ພຣະອົງບໍ່ຊົງອະ ຸຍາດໃຫ້ຜູ້ໃດໄປນຳ ເວັ້ນແຕ່ເປີເຕ, ຢາໂກໂບ, ແລະໂຢຣັ ” ອງຊາຍຂອງຢາໂກໂບ.

38 ຄີ ພຣະອົງສະເດັດພ້ອມກັບຄື ເຫລົ່ານັ້ນໄປເຖິງເຮືອ າຍໂຮງທ່າແລ້ວ ກໍຊົງເຫີ ກາ ຫວັ ວາຍທັງຄື ຮ້ອງໃຫ້ແຜດສຽງຮຳໂຮຫລາຍຢູ່.

39 ແລະເມື່ອພຣະອົງສະເດັດເຂໝີໄປເຖິງແລ້ວ ກໍຊົງຖາມເຂົ້າວ່າ, “ພວກເຈໝາກີ ຫວັ ວາຍຮ້ອງໃຫ້ເຮັດຫຍັງ ເດັກ” ອຍນັ້ນບໍ່ຕາຍດອກ ແຕ່ຫລັບຢູ່ເທົ່ານັ້ນ.”

40 ເຂົາກໍພາກີ ຫົວຂວັ ພຣະອົງ ແຕ່ເມື່ອພຣະອົງຊົງໄລ່ຄື ທັງປວງອອກແລ້ວ ຈົ່ງພາພໍ່ແມ່ກັບສິດທັງສາມທີ່ຕາມພຣະອົງມານັ້ນ ເຂົ້າໄປໃ ບ່ອ ເດັກ” ອຍ ອ ຢູ່.

41 ພຣະອົງຊົງຈັບມືເດັກ” ອຍນັ້ນ ແລ້ວຊົງກ່າວວ່າ, “ຕາລິຫາກຸມ” ແປວ່າ “ຍິງ” ອຍເອີຍ, ເຮົາບອກເຈໝາຈົ່ງລຸກຂຶ້ນແມ່.”

42 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນເດັກ” ອຍນັ້ນກໍລຸກຂຶ້ນຢ່າງໄປມາ ເພາະວ່າອາຍຸລາວໄດ້ສືບສອງປີແລ້ວ ໃ ບັດດຽວນັ້ນຄື ທັງປວງກໍງິດປະຫລາດໃຈຫລາຍ.

43 ພຣະອົງກໍຊົງສັ່ງທ່າມເຂົ້າຢ່າງເດັດຂາດ ບໍ່ໃຫ້ຜູ້ໃດບອກຮູ້ເຫດກາ ນີ້ ແລ້ວຈົ່ງຊົງສັ່ງເຂົາໃຫ້ເອົາອາຫາ ມາໃຫ້ເດັກ” ອຍນັ້ນກີ .

ບົດທີ 6

ຊາວ າຊາເຮັດບໍ່ຮັບພຣະເຢຊູ

(ມທ 13:53-58; ລກ 4:16-30)

1 ຝ່າຍພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດຈາກທີ່ນັ້ນໄປຍັງເມືອງເດີມຂອງພຣະອົງ ແລະພວກສິດກໍຕາມພຣະອົງໄປ.

2 ເມື່ອເຖິງວັ ຊະບາໂຕແລ້ວ ພຣະອົງຊົງສັ່ງສອ ໃ ໂຮງທ່າ ແລະຫລາຍ ງ ຄື ທີ່ໄດ້ຍິ ພຣະອົງກໍງິດປະຫລາດໃຈຈົ່ງເວໝ້າ ວ່າ, “ຄົນນີ້ໄດ້ສັ່ງເຫລົ່ານີ້ມາແຕ່ໃສ ສະຕີບີ ຍາທີ່ໄດ້ປະທາ ແກ່ຄື ນີ້ແມ່ ບີ ຍາຢ່າງໃດ ເພາະວ່າກາ ອິດທິລິດຢ່າງນີ້ກໍຍັງສຳເລັດໄດ້ດ້ວຍມືຂອງລາວເອງ.

3 ຄື ນີ້ເປີ ຊ່າງໄມ້ລູກ າງມາອີອາບໍ່ແມ່ ຫລື ຢາໂກໂບ, ໂຢເຊ, ຢູດາ ແລະຊີໂມ ເປີ ” ອງຊາຍຂອງລາວບໍ່ແມ່ ຫລື ພວກ” ອງສາວຂອງລາວກໍຢູ່ທີ່ນີ້ກັບພວກເຮົາ ບໍ່ແມ່ ຫລື” ເຂົາຈົ່ງມີໃຈໝ່າຍແໜງພຣະອົງ.

4 ຝ່າຍພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຜູ້ປະກາດພຣະທຳຈະບໍ່ຂາດຄວາມ ບໍ່ຖື ເວັ້ນແຕ່ໃ ຜົນງານຂອງຕົ ັ, ຖ້າມາກາງຍາດພ້ອງ, ແລະ ໃ ຄົວເຮືອ ຂອງຕົນ.”

5 ພຣະອົງຈະທຳກາ ອິດທິລິດທີ່ນັ້ນບໍ່ໄດ້ ເວັ້ນແຕ່ໄດ້ຊົງວາງພຣະຫັດເທິງຄິ ເຈັບປ່ວຍບາງຄິ ໃຫ້ດີພະຍາດ.

6 ພຣະອົງກໍປະຫລາດພຣະໂທເພາະເຂົາບໍ່ມີຄວາມເຊື່ອແລ້ວ.

ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດໄປສັ່ງສອ ທົ່ວທຸກບ້າ ຮອບເຂດນັ້ນ.

ພຣະເຢຊູຊົງໃຊ້ສິບສອງຄິ ອອກໄປ

(ມທ 10:5-15; ລກ 9:1-6)

7 ພຣະອົງໄດ້ຊົງເອີ້ນສິບສອງຄົນນັ້ນມາ ແລ້ວຊົງຕັ້ງຕົວໃຊ້ເຂົາໃຫ້ອອກໄປ ຄູ່ ໆ ແລະຊົງປະທາ ໃຫ້ເຂົາມີອຳ າດເໝືອທີ່ຖ່ອຍ ຮ້າຍ.

8 ແລ້ວຊົງສັ່ງເຂົາບໍ່ໃຫ້ເອົາສິ່ງໃດໄປໃຊ້ຕາມທາງ ເວັ້ນແຕ່ໄມ້ເຫຼັ້ງດຽວ ຫ້າມບໍ່ໃຫ້ເອົາອາຫາ ຫລືຖົງ ຫລືເອົາເງິ ໃສ່ກະເປົາສາຍຮັດ ແອວໄປ,

9 ໃຫ້ໃສ່ເກີບ ແຕ່ບໍ່ໃຫ້ໃສ່ເສື້ອສອງໂຕ.

10 ແລ້ວພຣະອົງຊົງສັ່ງເຂົາວ່າ, “ຖ້າໄປບ່ອ ໃດ ເມື່ອເຂົາໃສ່ໃ ເຮືອ ຫລັງໃດ ກໍ່ໃຫ້ອາໄສຢູ່ໃ ເຮືອ ຫລັງນັ້ນກວ່າຈະຈາກບ່ອ ນັ້ນໄປ.

11 ແລະຖ້າບ່ອ ໃດບໍ່ຕ້ອ ຮັບຫລືບໍ່ຟັງທ່າ ທັງຫລາຍ ຈົ່ງອອກຈາກບ່ອ ນັ້ນໄປ ແລະຈົ່ງສັ່ນຂີ້ຝຸນທີ່ຕິດຝາຕິ ຂອງພວກທ່າ ອອກເສຍ ເພື່ອເປັ ພະຍາ ຕໍ່ເຂົາ.”

12 ຝ່າຍພວກສັດກຳກາ ອອກໄປປະກາດໃຫ້ຄິ ທັງຫລາຍຖິ້ມໃຈເກົ່າເອົາໃຈໃໝ່.

13 ເຂົາໄດ້ຂັບໄລ່ຜູ້ຮ້າຍອອກເສຍຫລາຍໂຕ ແລະເອົາ ຳມັ ຫາຄິ ເຈັບປ່ວຍຫລາຍຄິ ໃຫ້ດີພະຍາດ.

ຄວາມມ່ລະ ະພາບຂອງໂຢຮີ ບັບຕິສະໂຕ

(ມທ 14:1-12; ລກ 9:7-9)

14 ຝ່າຍກະສັດເຮໂຣດຊົງຊາບເລື່ອງຂອງພຣະເຢຊູ ເພາະວ່າພຣະ າມຂອງພຣະອົງໄດ້ຊ່າລືໄປ ມີບາງຄິ ເວໝັ ວ່າ, “ໂຢຮີ ບັບຕິສະ ໂຕເປັ ຄິ ມາຈາກຕາຍແລ້ວ ດ້ວຍເຫດນີ້ລິດອຳ າດນີ້ຈົ່ງສະແດງອອກມາໃ ເພິ່ນ.”

15 ແຕ່ຄິ ອື່ນວ່າ, “ເປັ ເອລິຢາ” ແລະຄິ ອື່ນ ໆ ວ່າ, “ເປັນຜູ້ປະກາດພຣະທຳ ເໝືອ ຄິ ໜຶ່ງໃ ພວກຜູ້ປະກາດພຣະທຳແຕ່ກ່ອນ.”

16 ຝ່າຍກະສັດເຮໂຣດ ເມື່ອຊາບແລ້ວກໍຊົງກ່າວວ່າ, “ແມ່ນໂຢຮີ ຜູ້ເຮົາໄດ້ຕັດຫົວ ຜູ້ນັ້ນແຫລະ, ໄດ້ຄິ ມາແລ້ວ.”

17 ເພາະແມ່ ເຮໂຣດນີ້ເອງໄດ້ຊົງໃຊ້ຄິ ໄປຈັບໂຢຮີ ຜູ້ກັມດຊັງຄຸກໄວ້ ເພາະເຫັ ແກ່ າງເຮໂຣດເຍ ພັ ລະຍາຂອງພິລິບ ອງຊາຍຕິ ດ້ວຍວ່າເຮໂຣດໄດ້ຮັບເອົາ າງນັ້ນມາເປັ ພັ ລະຍາຂອງຕົ .

18 ເພາະໂຢຮີ ເຄີຍທູ ເຮໂຣດວ່າ, “ທີ່ທ່າ ຈະເອົາພັ ລະຍາຂອງ ອງມາເປັ ພັ ລະຍາຂອງຕົ ນັ້ນກໍ່ຜິດຕໍ່ກົດ.”

19 ແລະ າງເຮໂຣດເຍກຜູ້ກະພະຍາບາດໂຢຮີ ມີໃຈຢາກຂ້າທ່າ ເສຍ ແຕ່ຂ້າບໍ່ໄດ້.

20 ເພາະເຮໂຣດຊົງຢາຕາງໂຢຮີ ດ້ວຍຊາບວ່າໂຢຮີ ເປັ ຄິ ບໍລິສຸດສັດຊີ້ ເຮໂຣດຈົ່ງຊົງປ້ອງກັ ໂຢຮີ ໄວ້ ເມື່ອເຮໂຣດໄດ້ຍິ ຄຳສັ່ງສອ ຂອງທ່າ ກໍຊົງລັງເລພຣະໂທຢາງໝັກ ແຕ່ກໍຍັງຍອມຟັງດ້ວຍຄວາມຍິ ດິ.

21 ຄິ ຢູມາວັ ໜຶ່ງເປັ ໂອກາດດິ ຄິເປັ ວັ ສະຫລອງວັ ກຳເດຂອງເຮໂຣດ ເຮໂຣດໄດ້ຊົງຈັດກາ ກິ ລ້ຽງພວກເສ າບດີກັບ າຍ ທະຫານຊັ້ນຜູ້ໃຫຍ່ ແລະບັ ດາຄິ ສຳຄັ ໃ ແຂວງຄາລິເລ.

22 ເມື່ອບຸດຍິງຂອງ າງເຮໂຣດເຍຜູ້ນັ້ນເຂົ້າມາຟ້ອ ລຳກຳເຮັດໃຫ້ກະສັດເຮໂຣດຊອບພຣະໂທ ແລະແຂກທີ່ມາຮ່ວມຊອບໃຈເໝືອ ກິ ກະ ສັດຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ຍິງສາວນັ້ນວ່າ, “ເຈົ້າຈະຂໍສິ່ງໃດກໍຈະໃຫ້ສິ່ງນັ້ນ.”

23 ແລະກະສັດຈົ່ງຊົງສາບາ ປະຕິຍາ ຕົວວ່າ, “ເຈົ້າຈະຂໍສິ່ງໃດ ເຮົາຈະໃຫ້ສິ່ງນັ້ນ ຈົນເຖິງເຄິ່ງລາຊະສົມບັດຂອງເຮົາ.”

24 ຍິງສາວນັ້ນຈົ່ງອອກໄປຖາມມາ ດາວ່າ, “ລູກຈະຂໍສິ່ງໃດຈົ່ງຈະດີ” ມານດາຈົ່ງຕອບວ່າ, “ຂໍຫົວໂຢຮີ ບັບຕິສະໂຕສາ.”

25 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນຍິງສາວກໍຮິບເຂົາໄປເຝໝາະສັດທູ ວ່າ, “ທານໂທດທາ ຊິວິດ ຂໍປະທາ ຫົວໂຢຮີ ບັບຕິສະໂຕໃສ່ຖາດມາໃຫ້ຂ້າ ອຍດຽວ ນີ້ເທີນ.”

26 ພຣະອົງຊົງທຸກພຣະໂທຢາງໝັກ ແຕ່ເພາະເຫດໄດ້ຊົງສາບາ ຕົວໄວ້ ແລະເພາະເຫັ ແກ່ໜ້າແຂກທີ່ມາຮ່ວມກໍ່ຢາກຂັດຂີ່ າງ.

27 ໃ ຂະ ນີ້ ກະສັດຈິ່ງຊົງຮັບສັ່ງທະຫາ ຮັກສາພຣະອົງຜູ້ໜຶ່ງ ໃຫ້ໄປເອົາຫົວໂຢຮີ ມາ.

28 ທະຫາ ຜູ້ນັ້ນຈິ່ງໄປຕັດເອົາຫົວໂຢຮີ ໃ ຄູກໃສ່ຖາດມາໃຫ້ແກ່ຍິງສາວນັ້ນ ແລະ າງກໍສົ່ງໃຫ້ມາ ດາຂອງຕີ .

30 ເມື່ອພວກສິດຂອງໂຢຮີ ຮູ້ເຫດກາ ນັ້ນແລ້ວ ກໍມາຮັບເອົາສິບຂອງເພິ່ນໄປວາງໄວ້ໃ ອຸບໂມງ.

ພຣະເຢຊູຊົງລ້ຽງຫ້າພີ ຄີ

(ມທ 14:13-21; ລກ 9:10-17; ຢຣ 6:1-14)

30 ຝ່າຍອັກຄະສາວິກໄດ້ພາກັນ ມາເຝົ້າພຣະເຢຊູ ທູ ລາຍງາ ທັງໝົດທີ່ເຂົາໄດ້ເຮັດແລະໄດ້ສັ່ງສອ ໃຫ້ພຣະອົງຊົງຊາບ.

31 ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ພວກເຮົາຈິ່ງພາກັນ ໄປໃ ບ່ອ ສະຫງັດ ໃຫ້ພວກທ່າ ພັກເຊົາເມື່ອຍຈັກໜ້ອຍໜຶ່ງ” ເພາະມີຄີ ຫລວງ ຫລາຍທຽວໄປມາ ຈີ ບໍ່ມີເວລາຫວ່າງພໍຈະຮັບປະທາ ອາຫາ ໄດ້.

32 ພຣະອົງຈິ່ງສະເດັດລົງເຮືອພ້ອມກັບພວກສາວິກໄປຍັງບ່ອ ສະຫງັດຢູ່ຕ່າງຫາກ.

33 ຫລາຍຄີ ໄດ້ເຫັນ ພຣະອົງກັບພວກສາວິກພວມໄປ ເຂົາກໍສັ່ງເກດຮູ້ ຈິ່ງຮີບພາກັນ ອອກຈາກທຸກບ້າ ທຸກເມືອງຢ່າງໄປເຖິງທີ່ ນັ້ນກ່ອນ.

34 ຄີ ພຣະເຢຊູສະເດັດຂຶ້ນຈາກເຮືອແລ້ວ ກໍຊົງເຫັນ ປະຊາຊົ ໝູ່ໃຫຍ່ ແລະຊົງສົງສາ ເຂົາ ເພາະວ່າເຂົາເປັນ ເໝືອ ຝູງແກະບໍ່ມີຜູ້ລ້ຽງ ພຣະອົງຈິ່ງຊົງຕັ້ງເຕັມສັ່ງສອ ເຂົາເປັນ ຫລາຍຂໍ້ຫລາຍປະກາ .

35 ເມື່ອຄ້າຍຄໍ່າມາແລ້ວ ພວກສາວິກມາທູ ພຣະອົງວ່າ, ‘ບ່ອນນີ້ແມ່ ປ່າ ແລະບັດນີ້ກໍຄ້າຍຄໍ່າແລ້ວ.

36 ຂໍທ່າ ຈິ່ງໃຫ້ເຂົາເລີກໄປເສຍ ເພື່ອເຂົາຈະໄດ້ໄປຊື້ອາຫາ ຮັບປະທາ ຕາມບ້າ ໂຮ່ບ້າ າແຖບນີ້.”

37 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ພວກທ່າ ຈິ່ງລ້ຽງເຂົາສາ” ເຂົາຈິ່ງທູ ພຣະອົງວ່າ, “ຈະໃຫ້ພວກຂ້າ” ອຍໄປຊື້ອາຫາ ເຖິງສອງຮ້ອຍຫລຽ ເດ າຮີອີ ໃຫ້ເຂົາກີ ຫລີ.”

38 ພຣະອົງຊົງກ່າວວ່າ, “ພວກທ່າ ມີເຂໜຶ້ຈັກກ້ອນ ຈິ່ງໄປເບິ່ງດູ” ແລະເມື່ອຮູ້ແລ້ວເຂົາຈິ່ງທູ ວ່າ, “ມີເຂໜຶ້ຈັກກ້ອນ ແລະປາສອງໂຕ.”

39 ພຣະອົງຈິ່ງຊົງສັ່ງພວກສາວິກໃຫ້ຈັດຄີ ທັງປວງນັ້ງຮ່ວມກັນ ທີ່ປ່າຫຍ້າສິດເປັນ ໝູ່ ງ.

40 ແລະປະຊາຊົ ໄດ້ນັ່ງລົງເປັນ ແຖວ ແຖວລະຮ້ອຍຄີ ແລະແຖວລະຫ້າສິບຄີ .

41 ເມື່ອພຣະອົງຊົງຮັບເຂໜຶ້ຈັກກ້ອນ ແລະປາສອງໂຕນັ້ນແລ້ວກໍຊົງເງິຍພຣະພັກເບິ່ງຟ້າສະຫວັ ຂໍພຣະພອ ແລ້ວຊົງຫັກເຂໜຶ້ຈີ່ຢິ່ນໃຫ້ພວກ ສາວິກໄປແຈກແກ່ຄີ ທັງປວງ ແລະປາສອງໂຕນັ້ນກໍຊົງແບ່ງໃຫ້ທົ່ວເຖິງກັນ ເໝືອ ກັນ .

42 ເຂົາໄດ້ກີ ອີ່ມທຸກຄີ .

43 ສ່ວ ຕ່ອ ຫັກແລະປາທີ່ເຫລືອນັ້ນ ເຂົາເກັບໄດ້ເຕັມສິບສອງບູງ.

44 ໃ ຈ່າ ວ ຄີ ທີ່ໄດ້ຮັບປະທາ ເຂົ້າຈີ່ນັ້ນ ມີຜູ້ຊາຍຫ້າພີ ຄີ .

ພຣະເຢຊູຊົງດຳເນີ ເທິງ ັ້າ

(ມທ 14:22-33; ຢຣ 6:15-21)

45 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພຣະອົງຊົງສັ່ງໃຫ້ພວກສາວິກລົງເຮືອຂ້າມຟາກໄປຍັງເມືອງເບດຊາອິດກ່ອ ຂະ ະທີ່ພຣະອົງຊົງສັ່ງໃຫ້ປະຊາຊົ ເລີກໄປ.

46 ເມື່ອຊົງລາຈາກເຂົາແລ້ວ ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດຂຶ້ນເມືອພູເຜື້ອໄຫວ້ອອ .

47 ເມື່ອຄໍ່າມາແລ້ວເຮືອນັ້ນກໍຢູ່ກາງທະເລ ສ່ວ ພຣະອົງຊົງຢູ່ບົກແຕ່ຄີ ດຽວ.

48 ແລະພຣະອົງທອດພຣະເ ດເຫັນ ພວກສາວິກກຳລັງແຊວເຮືອດ້ວຍຄວາມລຳບາກຫລາຍ ເພາະເຮືອຕ້າ ຫວ ລົມຢູ່ ຄີ ປະມາ ຍາມສີ່ ກາງຄີ ພຣະອົງຈິ່ງຊົງຢ່າງເທິງ ັ້າໄປຫາພວກສາວິກ ແລະພຣະອົງຊົງຢ່າງດັ່ງຈະກາຍເຂົາໄປ.

49 ແຕ່ເມື່ອພວກສາວິກໄດ້ເຫັນ ພຣະອົງຊົງຢ່າງເທິງ ັ້າ ເຂົາກໍຄິດວ່າແມ່ ຜີ ແລ້ວຈິ່ງພາກັນ ຮ້ອງຂຶ້ນ.

50 ເພາະວ່າທຸກຄີ ເຫັນ ແລ້ວກໍຄິດໃຈ ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພຣະອົງຊົງອອກພຣະໂອດກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຢ່າ” ອຍໃຈເທາະ ແມ່ ເຮົາເອງ ຢ່າຊູ່ ຢ້ານ.”

51 ພຣະອົງຈິ່ງສະເດັດຂຶ້ນໄປຫາເຂົາເທິງເຮືອ ແລ້ວລົມກຳລັງປລົງ.

52 ພວກສາວິກກໍປະຫລາດອັດສະຈັ ໃຈເຫລືອເກີ ເພາະວ່າເລື່ອງເຂໜຶ້ຈີ່ນັ້ນເຂົາຍັງບໍ່ໄດ້ເຂໜຶ້ໃຈ ແຕ່ໃຈຂອງເຂົາຍັງແຂງກະດ້າງປົກຕີ ຢູ່.

ພຣະເຊຊົງໂຜດຄື ເຈັບປ່ວຍໃ ເຄີ້ ເ ຊາເຣັດ

(ມທ 14:34-36)

53 ຄໍ້ ຂ້າມຟາກໄປເຖິງແລ້ວ ເຂົາກໍຈອດທີ່ທ່າເມືອງເຄີ້ ເ ຊາເຣັດ.

54 ເມື່ອພຣະເຊຊົງສະເດັດຂຶ້ນຈາກເຮືອພ້ອມດ້ວຍພວກສາວົກແລ້ວ ຄື ທັງປວງກໍຈຳພຣະອົງໄດ້ທີ່ ທີ່.

55 ແລະເຂົາຮີບໄປຫົວຂົງເຂດນັ້ນ ຕັ້ງຕູດເອົາຄື ເຈັບປ່ວຍໃສ່ບ່ອ ອ ຫາມມາຍັງບ່ອ ທີ່ເຂົາໄດ້ຍິ ຂ່າວວ່າພຣະອົງປະທັບຢູ່.

56 ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດໄປທີ່ໃດໃ ເມືອງຫລືບ້າ ອກບ້າ ຈາກດີ ເຂົາກໍເອົາຄື ເຈັບປ່ວຍມາວາງໄວ້ຕາມແຄມທາງບ່ອ ຊຸມຊົ ແລ້ວທູ ຂໍພຣະອົງຊົງໂຜດໃຫ້ຄື ເຈັບປ່ວຍໄດ້ບາຍແຕ່ແຄມເຄື່ອງທົງຂອງພຣະອົງແລະຜູ້ໃດໄດ້ບາຍແລ້ວກໍຖືກຊົງໂຜດໃຫ້ດີພະຍາດທຸກຄື .

ບົດທີ 7

ຄຳສອ ທີ່ຕົກທອດມາຈາກເຖໝ້າບູຮາ

(ມທ 15:1-9)

1 ເມື່ອນັ້ນພວກຟາລີຊາຍແລະ ັກທຳບາງຄື ຊົ່ງມາຈາກກຸງເຢຣູຊາເລັມ ພາກັ ມາຫາພຣະອົງ.

2 ເຂົາໄດ້ເຫັ ສາວົກຂອງພຣະອົງລາງຄື ຮັບປະທາ ອາຫາ ດ້ວຍມືບໍ່ສະອາດ ຄືບໍ່ລ້າງມືຕາມພິທີກຳ .

3 ຜາະວ່າພວກຟາລີຊາຍກັບຊາວຍົວທັງໝົດ ເຄີຍຖືຕາມຄຳສອ ທີ່ຕົກທອດມາຈາກເຖໝ້າບູຮາ ວ່າ ຖ້າບໍ່ໄດ້ລ້າງມືຕາມພິທີຄືແຕ່ມືເຖິງ ຄໍ້ ເຂົາກໍບໍ່ຮັບປະທາ ອາຫາ .

4 ແລະເມື່ອເຂົາມາຈາກຕະຫລາດ ຖ້າບໍ່ໄດ້ທຳພິທີຊຳລະຕົວກ່ອ ເຂົາກໍບໍ່ຮັບປະທາ ອາຫາ ແລະເຂົາຍັງຖືທຳ ງຸມອື່ນໆ ອີກຫລາຍຢ່າງ ຄື ກາ ລ້າງຖ້ວຍຊາມ, ລ້າງພາຊະ ະທອງແດງທອງເຫລືອງ [ແລະຕຽງ ອ].

5 ພວກຟາລີຊາຍກັບພວກ ັກທຳຈົ່ງທູ ຖາມພຣະອົງວ່າ, “ເປັນຫຍັງພວກສິດຂອງທ່າ ຈົ່ງບໍ່ຕິດຕາມຄຳສອ ທີ່ຕົກທອດມາຈາກເຖໝ້າບູຮາ ແຕ່ຍັງຮັບປະທາ ອາຫາ ດ້ວຍມືບໍ່ສະອາດ.”

6 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ເອຊາຢາໄດ້ທຳ ວາຍຄັກແ ເຖິງພວກເຈໝ້າຜູ້ເປັ ຄື ໜ້າຊີ້ໃຈຄິດ ຕາມທີ່ຂຽນໄວ້ວ່າ,
‘ພີ ລະເມືອງເຫລົ່ານີ້ໃຫ້ກຽດເຮົາແຕ່ປາກ
ສ່ວ ໃຈຂອງເຂົາທ່າງໂກຈາກເຮົາ.’

7 ເຂົາ ະມັດສະກາ ເຮົາໂດຍອັບປະໂຍດ
ດ້ວຍເອົາບິດບັ ຍັດຂອງມະ ຸດ
ມາຕູ່ວ່າ ເປັ ພຣະໂອວາດ’.

8 ເຈໝ້າທັງຫລາຍປະລະພຣະບັ ຍັດຂອງພຣະເຈໝ້າແລະກັບໄປຍຶດຖືຕາມຄຳສອ ທີ່ຕົກທອດມາຈາກມະນຸດ.”

9 ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາອີກວ່າ, “ຜົນວ່າດີແທ້ໝໍ ທີ່ເຈໝ້າທັງຫລາຍໄດ້ລະຖິ້ມພຣະບັ ຍັດຂອງພຣະເຈໝ້າໄປຖືຕາມຄຳສອ ທີ່ສືບຕໍ່ມາ ຈາກເຖົ້າເຖົ້າບູຮາ .

10 ຜາະວ່າໂມເຊໂດ້ສົ່ງໄວ້ວ່າ, ‘ຈົ່ງ ັບຖືບິດາມາ ດາຂອງເຈົ້າ’ ແລະ ຜູ້ໃດໝໍ່ນປະໝາດບິດາມາ ດາຈະຕ້ອງມີໂທດເຖິງຕາຍ.’

11 ແຕ່ຝ່າຍພວກເຈໝ້າບເວໝ້າ ‘ຖ້າຜູ້ໃດຈະເວໝ້າບິດາມາ ດາວ່າ, ‘ສິ່ງໃດຂອງຂ້ອຍທີ່ອາດຊ່ອຍເຫລືອເຈໝ້າໄດ້ ສິ່ງນີ້ ເປັ ໂກຣະບານ’ ‘ ຄືເປັ ຂອງຖວາຍໂຫວ້ແລ້ວ),

12 ເຈໝ້າທັງຫລາຍກໍບໍ່ອະ ຸຍາດໃຫ້ຜູ້ນັ້ນເຮັດສິ່ງໃດຕໍ່ໄປ ເພື່ອຊ່ອຍບໍາລຸງບິດາມາ ດາຂອງຕົ .

13 ເຈໝ້າທັງຫລາຍຈົ່ງລິບລ້າງພຣະທຳຂອງພຣະເຈໝ້າດ້ວຍຄຳສອ ທີ່ຕົກທອດສືບຕໍ່ກັ ມາແລະສອ ຕໍ່ ງກັ ໄປ ແລະກາ ອື່ນ ໆ ແນວນີ້ອີກ ຫລາຍຢ່າງເຈໝ້າທັງຫລາຍກໍເຮັດຢູ່.”

ສິ່ງທີ່ເຮັດໃຫ້ມະ ຸດຊົ່ວມົວໝອງ

(ມທ 15:10-20)

14 ແລ້ວພຣະອົງຊົງເອີ້ນປະຊາຊົ ມາອີກ ຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ທ່ານທັງຫລາຍຈົ່ງຟັງເຮົາແລະເຂໝ້າໃຈສາ.

15 ບໍ່ມີສິ່ງໃດທີ່ຢູ່ພາຍ ອກ ເມື່ອເຂົາພາຍໃ ມະ ຸ ດຈະເຮັດໃຫ້ມະ ຸ ດຊົ່ວມົວໝອງໄດ້ ແຕ່ສິ່ງຊຶ່ງອອກມາຈາກພາຍໃ ມະ ຸ ດນັ້ນແຫລະ, ເຮັດໃຫ້ມະ ຸ ດຊົ່ວມົວໝອງ.

16 [ຖ້າຜູ້ໃດມີຫຼຸຢາກຟັງໃຫ້ຟັງເອົາສາ.]”

17 ຄໍ ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດຈາກປະຊາຊົ ຂ໌ໄປໃ ເຮືອ ແລ້ວ ພວກສາວິກໄດ້ທູ ຖາມພຣະອົງເຖິງຄຳອຸປະມານັ້ນ.

18 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ເຖິງພວກທ່າ ກໍຍັງຂາດຄວາມເຂ໌ໃຈເໝືອ ກໍ ຫລື ພວກທ່າ ບໍ່ໄດ້ສັງເກດຫລືວ່າ ສິ່ງໃດແຕ່ພາຍ ອກທີ່ເຂ໌ໄປພາຍໃ ມະ ຸ ຸ ຈະເຮັດໃຫ້ມະ ຸ ຸ ດເປັ ຊົ່ວມົວໝອງບໍ່ໄດ້.

19 ເພາະວ່າສິ່ງນັ້ນບໍ່ໄດ້ເຂ໌ໄປໃ ໃຈ ແຕ່ລົງທ້ອງແລ້ວກໍຖ່າຍອອກ” (ທີ່ຊົງສອ ຢ່າງນີ້ກໍເປັ ກາ ປະກາດວ່າ ອາຫາ ທຸກຢ່າງເປັ ຂອງ ສະອາດ).

20 ພຣະອົງຊົງກ່າວວ່າ, “ສິ່ງທີ່ອອກມາຈາກພາຍໃ ມະ ຸ ຸ ດນັ້ນແຫລະ, ເຮັດໃຫ້ມະ ຸ ຸ ດຊົ່ວມົວໝອງ.

21 ເພາະວ່າຈາກພາຍໃ ຄືຈາກຈິດໃຈມະ ຸ ຸ ດມີຄວາມຄິດຊົ່ວບໍ່ດີ, ກາ ຜິດຊາຍຍິງ, ກາ ລັກຊັບ, ກາ ຂ້າຄື ,

22 ການຫລິ້ນຊູ່ຈາກຜົວເມຍ, ກາ ໂລບ, ກາ ອະທຳ, ກາ ລ້ຽວງ, ລາຄະຕິ ຫາ, ກາ ອິດສາ, ກາ ອ ຫາ, ຄວາມຈອງຫອງ. ຄວາມ ໂງ່ທີ່ປ່ອຍຕົວໄປຕາມລຳພັງໃຈ.

23 ສາລະພັດກາ ຊົ່ວເຫລົ່ານີ້ເກີດມາຈາກພາຍໃ ແລະເຮັດໃຫ້ມະ ຸ ຸ ດຊົ່ວມົວໝອງ.”

ຄວາມເຊື່ອຂອງຍິງຊີເຣຍຟອຍົຕາ

(ມທ 15:21-28)

24 ພຣະອົງຊົງລູກຂຶ້ນຈາກທີ່ນັ້ນ ສະເດັດໄປຍັງເຂດແດ ເມືອງຕີໂຣ ແລ້ວເຂ໌ໄປໃ ເຮືອ ຫລັງໜຶ່ງໂດຍມີພຣະປະສົງວ່າຈະບໍ່ໃຫ້ຜູ້ໃດຮູ້ ແຕ່ຊົງລີ້ຢູ່ບໍ່ໄດ້.

25 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນຍິງຄື ໜຶ່ງຊົ່ງມີລູກສາວທີ່ຜິດຖ່ອຍຮ້າຍເຂ໌ສິ່ງ ເມື່ອ າງໄດ້ຍິ ຂ່າວເຖິງເລື່ອງພຣະອົງ ກໍມາຂາບລົງທີ່ພຣະບາດຂອງພຣະ ອົງ.

26 ຍິງຄື ນັ້ນເປັ ຊາວກຣີກ ເກີດໃ ແຂວງຊີເຣຍຟອຍົຕາ າງໄດ້ທູ ອ້ອ ວອ ຂໍໃຫ້ພຣະອົງຂັບໄລ່ຜິດອກຈາກລູກສາວຂອງຕີ .

27 ຝ່າຍພຣະເຊຊົງກ່າວແກ່ າງນັ້ນວ່າ, “ໃຫ້ລູກກິນອິ່ມເສຍກ່ອນ ເພາະວ່າບໍ່ສົມຄວ ຈະເອົາອາຫາ ຂອງລູກໂຍ ໃຫ້ໝາ້ນ້ອຍ.”

28 ແຕ່ າງທູ ຕອບວ່າ, “ຈົງຢູ່ຂ້າ້ອຍ ແຕ່ເຖິງແມ່ ໝາ້ອຍທີ່ຢູ່ໃຕ້ໂຕະ ກໍເຄີຍກິ ເສດອາຫາ ຂອງເດັກ້ອຍນັ້ນ.”

29 ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ນຳວ່າ, “ເພາະເຫດຄຳເວ໌ຂອງເຈ໌ໝີ້ ຈົ່ງກັບເມືອສາ ຜິຮ້າຍໄດ້ອອກຈາກລູກສາວຂອງເຈ໌ໝີ້ແລ້ວ.”

30 ຝ່າຍຍິງນັ້ນໄດ້ກັບເມືອເຮືອ ຂອງຕີ ກໍເຫັ ລູກ ອ ຢູ່ເທິງຕຽງແລະຜິຮ້າຍນັ້ນກໍໄດ້ອອກແລ້ວ.

ພຣະເຊື່ອຊົງໄຜດຄື ຫຼຸໝວກປາກກີກ

31 ຕໍ່ມາພຣະອົງໄດ້ສະເດັດຈາກເຂດເມືອງຕີໂຣແລະຜ່າ ຊິດີ ດຳ ເ ໄປຕາມແຂວງເດກາໂປລີມາຍັງທະເລຄາລິເລ.

32 ມີຄື ໄດ້ພາຊາຍຫຼຸໝວກປາກກີກຄື ໜຶ່ງມາຫາພຣະອົງ ແລ້ວຂໍໃຫ້ພຣະອົງຊົງໄຜດວາງພຣະຫັດເທິງຄື ນັ້ນ.

33 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງພາຄືນນັ້ນອອກຈາກປະຊາຊົ ໄປຢູ່ຕ່າງຫາກ ຊົງເອົານິ້ວພຣະຫັດແຍ່ຫຼຸຊາຍຄື ນັ້ນທັງສອງກ້ຳ ແລະຊົງປັ່ວ ຳລາຍໃສ່ ນິ້ວພຣະຫັດແປະລິ້ນຄື ນັ້ນ.

34 ແລ້ວພຣະອົງຊົງແຫງ ພຣະພັກສູ່ຟ້າ ຊົງຖອ ພຣະໂທກ່າວແກ່ຄື ນັ້ນວ່າ, “ເອບຟາທາ” ແປວ່າ “ຈົ່ງໂຂອອກ”.

35 ແລ້ວຫຼຸຄື ນັ້ນກໍໂຂອອກ ແລະສິ່ງທີ່ຂັດລິ້ນກໍຫລດ ແລະລາວກໍປາກໄດ້ຄັກ.

36 ພຣະອົງຊົງຫ້າມຄື ທັງຫລາຍບໍ່ໃຫ້ແຈ້ງຄວາມນີ້ໃຫ້ແກ່ຜູ້ໃດ ແຕ່ພຣະອົງຊົງຫ້າມເທົ່າໃດ ເຂົາກໍແຮ່ງເລົ່າລືໄປຫລາຍ.

37 ແລະຄື ທັງປວງກິງປະຫລາດໃຈເຫລືອເກີ ຈົ່ງເວ໌ໜ້ ວ່າ, “ທ່ານຜູ້ນີ້ໄດ້ເຮັດລ້ວ ແຕ່ເປັ ກາ ດີ ເຖິງແມ່ ຄື ຫຼຸໝວກກໍເຮັດໃຫ້ໄດ້ ຍິ ແລະຄື ປາກກີກກໍເຮັດໃຫ້ປາກໄດ້.”

ບົດທີ 8

ຊົງລ້ຽງຄື ສີພັ

(ມທ 15:32-39)

- 1 ຄາວນັ້ນເມື່ອປະຊາຊົນ ຫລວງຫລາຍພາກ ມາອີກ ກໍບໍ່ມີອາຫານ ກໍ ພຣະເຊື້ອຈິ່ງຊົງເອີ້ນພວກສາວິກ ຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ,
- 2 “ເຮົາສົງສາ ຄື ເຫລົ່ານີ້ເພາະເຂົາຄ້າງຢູ່ກັບເຮົາໄດ້ສາມວັນ ແລ້ວ ແລະບໍ່ມີອາຫານ ກໍ .
- 3 ຖ້າເຮົາຈະໃຫ້ເຂົາກັບເມື່ອບໍ່ ເມື່ອຍັງຫົວຢູ່ ເຂົາຄົງຈະເມື່ອຍອິດອ່ອນ ຕາມທາງ ເພາະບາງຄື ມາແຕ່ໂກ.”
- 4 ພວກສາວິກຈິ່ງທູ ຕອບພຣະອົງວ່າ, “ໃນປ່າຢ່າງນີ້ຈະເອົາອາຫານ ມາແຕ່ໃສພໍຈະໃຫ້ເຂົາກໍ ອີ້ມໄດ້.”
- 5 ພຣະອົງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ພວກທ່າ ມີເຂໜີ້ຈັກກ້ອ ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ມີເຈັດກ້ອ ຂ້າ”ອຍ.”
- 6 ພຣະອົງຈິ່ງຊົງສັ່ງປະຊາຊົນ ໃຫ້ນັ່ງລົງຕາມໜ້າດິນ ເມື່ອຊົງຮັບເຂໜີ້ເຈັດກ້ອ ມາໂມທະ າພຣະຄູ ແລ້ວ ກໍຊົງຫັກຍິ້ມໃຫ້ພວກສາວິກໄປ ແຈກ ພວກສາວິກຈິ່ງເອົາໄປແຈກໃຫ້ປະຊາຊົນ .
- 7 ແລະເຂົາມີປາ”ອຍບາງໂຕ ພຣະອົງຈິ່ງຊົງຂໍພຣະພອ ແລ້ວຊົງສັ່ງພວກສາວິກໃຫ້ເອົາປານັ້ນໄປແຈກໝ້ອ ກໍ ຄື ທັງປວງໄດ້ກໍ ຈິ ອີ້ມ.
- 8 ສ່ວນ ຕ່ອ ຫັກທີ່ເຫລືອນັ້ນ ເຂົາເກັບໄດ້ເຕັມເຈັດບູງ.
- 9 ຄື ທີ່ໄດ້ກໍ ນັ້ນມີປະມານ ສີ່ພັນ ຄື ແລ້ວພຣະອົງຊົງສັ່ງເຂົາໃຫ້ເລີກໄປ.
- 10 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພຣະອົງກໍສະເດັດລົງເຮືອກັບພວກສາວິກຂອງພຣະອົງ ມາເຖິງເຂດເມືອງຕາ ມາ ທາ.

ພວກຟາລີຊາຍຂໍກາ ໝາຍສໍາຄັນ

(ມທ 16:1-4)

- 11 ພວກຟາລີຊາຍໄດ້ອອກມາຕັ້ງຕາມໂຕຖູກັບພຣະອົງ ຂໍໃຫ້ພຣະອົງຊົງສະແດງໝາຍສໍາຄັນ ຢ່າງໜຶ່ງຈາກສະຫວັນ ເພື່ອຢາກທົດ ລອງພຣະອົງ.
- 12 ພຣະອົງຊົງຖອ ພຣະໂທແລ້ວກ່າວວ່າ, “ເປັນຫຍັງຄື ສະໄໝນີ້ຈິ່ງສະແຫວງຫາໝາຍສໍາຄັນ ເຮົາບອກເຈໜ້າງຫລາຍຕາມຄວາມຈິງວ່າ ຈະບໍ່ຊົງໂຜ່ດໝາຍສໍາຄັນ ໃຫ້ແກ່ຄື ສະໄໝນີ້.”
- 13 ແລ້ວພຣະອົງສະເດັດຈາກເຂົາລົງເຮືອຂ້າມຟາກໄປອີກ.

ເຊື້ອແປ້ງຂອງພວກຟາລີຊາຍແລະຂອງພວກເຮໂຣດ

(ມທ 16:5-12)

- 14 ຝ່າຍພວກສາວິກໄດ້ລິມເອົາເຂໜີ້ໄປ ແລະໃ ເຮືອເຂົາມີເຂໜີ້ຢູ່ກ້ອ ດຽວເທົ່ານັ້ນ.
- 15 ພຣະອົງຊົງຕັກເຕືອ ເຂົາວ່າ, “ຈິ່ງສັງເກດ ແລະລະວັງເຊື້ອແປ້ງຂອງພວກຟາລີຊາຍ ແລະຂອງເຮໂຣດໃຫ້ດີ.”
- 16 ພວກສາວິກຈິ່ງເວໝ້າ ຢູ່ວ່າ, “ເຫັນຈະເປັນ ເພາະເຮົາບໍ່ມີເຂໜີ້.”
- 17 ພຣະເຊື້ອຊົງຊາບເລື່ອງນັ້ນຈິ່ງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ເຫດສິ ໃດພວກທ່າ ຈິ່ງເວໝ້າ ເຖິງເລື່ອງບໍ່ມີເຂໜີ້ ພວກທ່າ ຍັງບໍ່ສັງເກດແລະບໍ່ເຂໜ ໃຈຫລື ໃຈຂອງພວກທ່າ ຍັງປົກຕັ ຢູ່ຫລື.
- 18 ມີຕາແລ້ວຍັງບໍ່ເຫັນ ຫລື ມີຫູແລ້ວຍັງບໍ່ໄດ້ຍິນ ຫລື ພວກທ່າ ຈິ່ງຈໍາບໍ່ໄດ້ຫລື.
- 19 ເມື່ອເຮົາຫັກເຂໜີ້ທ້າກ້ອ ໃຫ້ແກ່ທ້າພໍ ຄື ນັ້ນ ພວກທ່າ ເກັບສ່ວນ ທີ່ເຫລືອນັ້ນໄດ້ເຕັມເຈັດບູງ” ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ໄດ້ສືບສອງບູງຂ້າ ນ້ອຍ.”
- 20 “ເມື່ອເຮົາໄດ້ຫັກເຂໜີ້ເຈັດກ້ອ ໃຫ້ແກ່ຄື ສີ່ພັນ ນັ້ນ ພວກທ່າ ເກັບສ່ວນ ທີ່ເຫລືອນັ້ນໄດ້ເຕັມຈັກບູງ” ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ໄດ້ເຈັດບູງຂ້າ ນ້ອຍ.”
- 21 ພຣະອົງຈິ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ພວກທ່າ ຍັງບໍ່ເຂໜີ້ໃຈຫລື.”

ພຣະເຊື້ອຊົງໂຜ່ດຄື ຕາບອດທີ່ເມືອງເບດຊາອິດາ

- 22 ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດໄປຍັງເມືອງເບດຊາອິດາກັບພວກສາວິກ ຊາວເມືອງນັ້ນພາຄື ຕາບອດຜູ້ໜຶ່ງມາຫາພຣະອົງ ທູ ອັອ ວອ ຂໍໃຫ້ ພຣະອົງຊົງບາຍຄື ນັ້ນ.
- 23 ພຣະອົງໄດ້ຊົງກໍາມີຄື ຕາບອດຈູງລາວອອກໄປ ອກເມືອງ ເມື່ອຊົງຖິ້ມ ຳລາຍໃສ່ຕາຄື ນັ້ນແລະຢຽດພຣະຫັດໃສ່ລາວແລ້ວຊົງຖາມ ວ່າ, “ເຈົ້າເຫັນ ຫຍັງແດ່ບໍ່?”

24 ຄື ນັ້ນເງິນໜ້າເບິ່ງແລ້ວທູ ຕອບວ່າ, “ຂ້າ” ອຍເຫີ ຄື ຍ່າງໄປມາ ແຕ່ເບິ່ງເໝືອ ຕວໄມ້.”

25 ພຣະອົງຊົງຢຽດພຣະຫັດໃສ່ຕາລາວອີກ ລາວກໍມີ ຕາເຕັມໜ່ວຍແລະຕາລາວກໍດີປົກກະຕິ ຈົ່ງເຫີ ທຸກສິ່ງໄດ້ຄັກ.

26 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງໃຫ້ລາວກັບເມື່ອເຮືອ ຂອງຕີ ແລ້ວຊົງສັ່ງວ່າ, “ຢ່າໄດ້ເຂົາໄປໃ ຜືອງເນີ.”

ເປີໂຕຮັບວ່າພຣະເຢຊູຊົງເປີ ພຣະຄຣິດ

(ມທ 16:13-20; ລກ 9:18-21)

27 ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດພ້ອມດ້ວຍພວກສາວິກ ອອກໄປຍັງບ້າ ທັງຫລາຍເຂດເມືອງກາຍຊາເຣຍຟີລິບປອຍ ເມື່ອຢູ່ຕາມທາງນັ້ນ ພຣະອົງຊົງຖາມພວກສາວິກວ່າ, “ຄົນທັງຫລາຍເວໝ້າ ວ່າເຮົາແມ່ ຜູ້ໃດ.”

28 ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ຜູ້ລາງຄື ວ່າແມ່ ໂຢຮີ ບັບຕິສະໂຕ ແຕ່ຄື ອີ່ນວ່າແມ່ ເອລີຢາ ແລະຄື ອີ ອີກວ່າແມ່ ຜູ້ໜຶ່ງໃ ພວກຜູ້ປະກາດພຣະທໍາ.”

29 ພຣະອົງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ພວກທໍາ ແດ ວ່າເຮົາແມ່ ໃຜ” ເປີໂຕທູ ຕອບວ່າ, “ທ່ານແມ່ ພຣະຄຣິດ.”

30 ແລ້ວພຣະອົງຊົງສັ່ງທໍາມພວກສາວິກດ້ວຍເດັດຂາດ ບໍ່ໃຫ້ເຂົາບອກເລື່ອງນີ້ແກ່ຜູ້ໃດ.

ພຣະເຢຊູຊົງທໍາ ວາຍເຖິງມໍລະ ະພາບຂອງພຣະອົງ

(ມທ 16:21-28; ລກ 9:22-27)

31 ແລ້ວພຣະອົງຊົງຕັ້ງຕວກ່າວສອ ພວກສາວິກວ່າ, “ບຸດມະ ຸດຈະຕ້ອງຫີ ທຸກທໍລະມາ ຫລາຍປະກາ ພວກເຖບແກ່, ພວກປະໂລຫິດຕີ ໃຫຍ່, ແລະພວກ ັກທໍາຈະບໍ່ຍອມຮັບ ເຂົາຈະໄດ້ຂ້າເພິ່ນເສຍແລະໃ ວີ ຖ້ອ ສາມເພິ່ນຈະຖືກຊົງບີ ດາ ໃຫ້ເປີ ຄື ມາ.”

32 ຄໍາເຫລົ່ານີ້ພຣະອົງຊົງກ່າວໂດຍເປີດເຜີຍ ຝ່າຍເປີໂຕໄດ້ພາພຣະອົງໄປຕ່າງຫາກ ແລ້ວຕັ້ງຕວທູ ທໍາມພຣະອົງຢ່າງແຂງແຮງ.

33 ເມື່ອພຣະອົງຊົງຫີ ພຣະພັກເຫີ ພວກສາວິກ ກໍຊົງຕີເປີໂຕຢ່າງແຂງແຮງວ່າ, “ອ້າຍຊາຕາ ເອີຍ, ຈົ່ງຖອຍໝີຈາກເຮົາເສຍ ເພາະເຈໝັດຢ່າງມະ ຸດ ບໍ່ຄິດຢ່າງພຣະເຈົ້າ.”

34 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງເອິ້ນປະຊາຊົ ກັບພວກສາວິກເຂໝາ ແລ້ວຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຖ້າຜູ້ໃດຢາກຕາມເຮົາມາ ໃຫ້ຜູ້ນັ້ນຕັດສິດຂອງຕີ ເສຍ ແລະຮັບແບກໄມ້ກາງແຂ ຂອງຕີ ຕິດຕາມເຮົາມາ.

35 ເພາະວ່າຜູ້ໃດຢາກຊ່ອຍຊີວິດຂອງຕີ ໃຫ້ພໍ ຜູ້ນັ້ນຈະເສຍຊີວິດ ແຕ່ຜູ້ໃດຈະເສຍຊີວິດຂອງຕີ ເພາະເຫີ ແກ່ເຮົາ ແລະເຫີ ແກ່ຂ່າວປະເສີດ ຜູ້ນັ້ນກໍຈະຊ່ອຍຊີວິດໃຫ້ພໍ.

36 ເພາະຖ້າຜູ້ໃດຈະໄດ້ສິ່ງຂອງໝົດທັງໂລກ ແຕ່ຕ້ອງເສຍຊີວິດອີ ແທ້ຂອງຕີ ຜູ້ນັ້ນຈະໄດ້ປະໂຫຍດອີ ໃດ.

37 ຫລືຜູ້ນັ້ນຈະ ົາເອົາສິ່ງໃດໄປແລກເອົາຊີວິດອີ ແທ້ຂອງຕີ ກັບຄື ມາ.

38 ດ້ວຍວ່າຖ້າຜູ້ໃດມີຄວາມອາຍເພາະເຮົາແລະຖ້ອຍຄໍາຂອງເຮົາໃ ຊົ່ວຊີວິດນີ້ ຊົ່ງປະກອບດ້ວຍກາ ບໍ່ສັດຊີ້ ແລະຊົ່ວຮ້າຍ ບຸດມະ ຸດກໍຈະມີຄວາມອາຍເພາະຜູ້ນັ້ນ ໃນເມື່ອເພິ່ນມາດ້ວຍສະຫງ່າລາສີແຫ່ງພຣະບິດາແລະດ້ວຍຝູງເທວະດາຕີ ບໍລິສຸດ.”

ບົດທີ 9

1 ພຣະອົງຍັງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຮົາບອກພວກເຈໝາມຄວາມຈິງວ່າ ໃ ພວກຄື ທີ່ຍີ ຢູ່ທີ່ນີ້ມີລາງຄື ທີ່ຈະບໍ່ຮູ້ລິດຄວາມຕາຍ ຈິກວ່າຈະໄດ້ເຫີ ລາຊະອາ າຈັກຂອງພຣະເຈໝາດ້ວຍລິດເດດ.”

ຊົງປຽ ລັກສະ ະພຣະກາຍ

(ມທ 17:1-13; ລກ 9:28-36)

2 ຄື ລ່ວງໄປໄດ້ຫີກວັ ພຣະເຢຊູຊົງພາເປີໂຕ, ຢາໂກໂບ, ແລະໂຢຮັນ ຂຶ້ນພູສູງຈໍາເພາະແຕ່ໝູ່ດຽວ ແລ້ວລັກສະ ະພຣະກາຍຂອງພຣະອົງກໍປຽ ໄປຕໍ່ໜ້າເຂົາ.

3 ແລະເຄື່ອງທົງຂອງພຣະອົງກໍເກີດຮຸ່ງເຮືອງຂາວເຫລື້ອມຍັບ ໆ ຈະຫາຊ່າງຟອກຜ້າຫົ່ວແຜ່ ດີ ໂລກຟອກໃຫ້ຂາວຢ່າງນັ້ນກໍບໍ່ໄດ້.

- 4 ແລ້ວເອລີຢາກັບໂມເຊກຳປະກົດແກ່ສາວິກພວກນັ້ນ ແລະເຕົ້າສີ ທະ າຢູ່ກັບພຣະເຢຊູ.
- 5 ຝ່າຍເປໂຕທູ ພຣະເຢຊູວ່າ, “ພຣະອາຈາ ເອີຍ, ຊຶ່ງພວກຂ້າ” ອຍຢູ່ນີ້ກໍດີຢູ່ ໃຫ້ພວກຂ້າພາກີ ປຸກຕູບສາມຫລັງ ສຳລັບທ່າ ຫລັງໜຶ່ງ, ສຳລັບໂມເຊຫລັງໜຶ່ງ, ແລະຫລັງໜຶ່ງສຳລັບເອລີຢາ.”
- 6 ທີ່ເປໂຕເອໝາຍຢ່າງນັ້ນກໍເພາະບໍ່ຮູ້ຈະວ່າຢ່າງໃດ ດ້ວຍວ່າພວກເຂົາເກີດມີຄວາມຢ່າ ເຕັມທີ່.
- 7 ແລ້ວມິເມກມາປົກຫຸ້ມເຂົາໄວ້ ແລະມີພຣະສຸລະສຽງອອກມາຈາກເມກນັ້ນວ່າ, “ທ່ານຜູ້ນີ້ແຫລະ, ເປ້ ບຸດທີ່ຮັກຂອງເຮົາ ພວກເຈໝາຍຊື່ອ ຝັງເພິ່ນ.”
- 8 ໃ ບັດດຽວນັ້ນ ເມື່ອເຂົາຫລຽວເບິ່ງອ້ອມກໍບໍ່ເຫັນ ຜູ້ໃດ ເຫັນ ແຕ່ພຣະເຢຊູຜູ້ດຽວຊຶ່ງຢູ່ກັບເຂົາ.
- 9 ເມື່ອເຂົາກຳລັງລົງມາຈາກພູນັ້ນ ພຣະອົງຊົງຫ້າມພວກສາວິກບໍ່ໃຫ້ ຳສັ່ງທີ່ເຂົາໄດ້ເຫັນ ນັ້ນໄປບອກແກ່ຜູ້ໃດ ຈີ ກວ່າບຸດມະ ຸດຈະ ໄດ້ເປ້ ຄື ມາຈາກຕາຍ.
- 10 ຂໍ້ຄວາມສັ່ງນັ້ນພວກສາວິກກໍຖືຮັກສາໄວ້ ແຕ່ລະຫວ່າງເຂົາມີກາ ຊັກຖາມກັ ວ່າທີ່ຊົງກ່າວວ່າ, “ຈະເປ້ ຄື ມາຈາກຕາຍ” ນັ້ນຈະໝາຍ ຄວາມວ່າຢ່າງໃດ.
- 11 ເຂົາຈົ່ງທູ ຖາມພຣະອົງວ່າ, “ເຫດສີ່ ໃດພວກ ັກທ່າເຄີຍເວໝວ່າ ເອລີຢາຈະຕ້ອງມາກ່ອນ.”
- 12 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ຈິງຢູ່ ເອລີຢາຈະມາກ່ອ ແລະເຮັດໃຫ້ສິ່ງທັງປວງຄື ສູ່ສະພາບເດີມ ແລະເປ້ ແ ວໃດມີຄຳຂຽ ໄວ້ເຖິງບຸດ ມະ ຸດນັ້ນວ່າເພິ່ນຈະຕ້ອງທື ທຸກທໍລະມາ ຫລາຍປະກາ ແລະຖືກກາ ໝິ່ນປະໝາດ.
- 13 ແຕ່ເຮົາບອກພວກທ່າ ວ່າ ເອລີຢານັ້ນໄດ້ມາແລ້ວ ແລະເຂົາເຮັດແກ່ເພິ່ນຕາມໃຈຊອບ ຕາມທີ່ມີຄຳຂຽ ກ່າວໄວ້ເຖິງເພິ່ນ.”

ພຣະເຢຊູຊົງໄຜດເດັກ ັອຍທີ່ຜີເຂໝສິງ

(ມທ 17:14-21; ລກ 9:37-43)

- 14 ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດມາພ້ອມກັບສາວິກສາມຄື ນັ້ນ ກໍມາເຖິງພວກສາວິກທັງຫລາຍ ຈົ່ງເຫັນ ປະຊາຊົ ຈຳ ວ ຫລາຍອ້ອມຮອບເຂົາ ຢູ່ ແລະພວກ ັກທ່າກໍກຳລັງໄດ້ຖຽງກັບເຂົາ.
- 15 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນເມື່ອປະຊາຊົ ເຫັນ ພຣະອົງກິດປະລາດໃຈຫລາຍ ຈົ່ງແລ່ ເຂໝາໂຄລົບພຣະອົງ.
- 16 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ພວກເຈໝໄດ້ຖຽງກັ ເຖິງເລື່ອງອີ່ ໃດ.”
- 17 ມີຄື ໜຶ່ງໃ ຫຼ່ປະຊາຊົ ທູ ຕອບພຣະອົງວ່າ, “ອາຈາ ເອີຍ, ຂ້າ” ອຍໄດ້ພາລູກຊາຍມາຫາທ່າ ເພາະຜີປາກກິກເຂໝສິງມີ .
- 18 ລູກນັ້ນຈະຢູ່ບ່ອ ໃດກໍຕາມ ເມື່ອຜີສະແດງກໍເຮັດໃຫ້ມີ ລິ້ມຊັກດິ້ນໄປ ມີອາກາ ັລາຍຝຸມປາກແລະຂົບແຂ້ວ ແລ້ວຕົວແຂງໄປ ຂ້າ” ອ ຍໄດ້ຂໍໃຫ້ພວກສາວິກຂອງທ່າ ຂັບໄລ່ຜີນັ້ນອອກເສຍ ແຕ່ເຂົາບໍ່ສາມາດ.”
- 19 ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ໂອ ຄິນໃ ສະໄໝທີ່ຂາດຄວາມເຊື່ອເອີຍ, ເຮົາຈະຕ້ອງຢູ່ກັບພວກເຈົ້າເທິງປາ ໃດ ເຮົາຈະຕ້ອງອິດທື ັ າ ພວກເຈໝ າ ປາ ໃດ ຈົ່ງພາມີ ມາຫາເຮົາສາ.”
- 20 ເຂົາກໍພາເດັກ ັອຍນັ້ນມາຫາພຣະອົງ ເມື່ອຜີເຫັນ ພຣະອົງແລ້ວ ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນມີ ກໍເຮັດໃຫ້ເດັກ ັອຍລຸລົງກິ່ງເກືອກແລະມີ ັລາຍຝຸມ ປາກ.
- 21 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງຖາມພໍ່ນັ້ນວ່າ, “ມັນເປ້ ຢ່າງນີ້ໄດ້ເທິງປາ ໃດແລ້ວ” ພໍ່ທູ ຕອບວ່າ, “ຕັ້ງແຕ່” ອຍຜູ້ ມາຂ້າ” ອຍ.
- 22 ແລະຜີນັ້ນໄດ້ຊຸກມີ ໃສ່ໄຟແລະໃສ່ ັຫລາຍເທື່ອ ໝາຍຈະຂ້າມີ ເສຍ ແຕ່ຖ້າທ່າ ສາມາດຊ່ອຍໄດ້ ຂໍໃຜດສິງສາ ຊ່ອຍພວກຂ້າ” ອຍ ແຕ່ທ້ອນ.”
- 23 ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ພໍ່ນັ້ນວ່າ, “”ຖ້າຊ່ອຍໄດ້” ຢາກເວໝວ່ານັ້ນຫລື ທຸກ ໆ ສິ່ງກໍເປ້ ໄປໄດ້ສຳລັບຜູ້ທີ່ເຊື່ອ.”
- 24 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນພໍ່ຂອງເດັກ ັອຍກໍຮ້ອງທູ ຂຶ້ນວ່າ, “ເຊື່ອແລ້ວຂ້ານັ້ນອຍ ທີ່ຂ້າ” ອຍຍັງຂາດຄວາມເຊື່ອນັ້ນ ຂໍໃຜດຊ່ອຍຂ້າ” ອຍແຕ່ທ້ອນ.”
- 25 ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງເຫັນ ປະຊາຊົ ກຳລັງແລ່ ເຂໝາ ພຣະອົງຊົງກ່າວຊຳລະຜີຖ່ອຍຮ້າຍນັ້ນວ່າ, “ອ້າຍຜີປາກກິກຫູໝວກເຮີຍ, ເຮົາສັ່ງ ວ່າ ໃຫ້ອອກຈາກມີ ເສຍຢ່າໄດ້ກັບເຂໝາອີກຈັກເທື່ອ.”
- 26 ຜີນັ້ນໄດ້ຮ້ອງແຜດສຽງຂຶ້ນ ເຮັດໃຫ້ເດັກ ັອຍຊັກດິ້ນເຕັມກຳລັງແລ້ວກໍອອກໝີ ເດັກ ັອຍນັ້ນກໍກາຍເປ້ ເໝືອ ຄື ຕາຍ ຈີ ຄື ສ່ວ ຫລາຍເວົ້າວ່າ, “ມັນຕາຍແລ້ວ.”
- 27 ແຕ່ພຣະເຢຊູຊົງຈັບມີເດັກ ັອຍນັ້ນດຶງຂຶ້ນແລ້ວມີ ກໍລາຍຢືນຂຶ້ນ.

28 ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດກັບເຂົ້າໄປໃ ເຮືອ ແລ້ວ ພວກສາວົກຂອງພຣະອົງໄດ້ທູ ຖາມເປັ ສ່ວ ຕົວວ່າ, “ເຫດສີ ໃດພວກຂ້າ” ອຍຈິ່ງ ຂັບໄລ່ຜີ້ນ້ອອກບໍ່ໄດ້.”

29 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ຜີ ວນີ້ຈະຂັບໄລ່ອອກດ້ວຍວິທີອື່ນບໍ່ໄດ້ ເວັ້ນແຕ່ດ້ວຍກາ ອ້ອນວອນ.”

ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວລ່ວງໜ້າອີກວ່າຈະຖືກຂ້າ

(ມທ 17:22-23; ລກ 9:43-45)

30 ພຣະອົງສະເດັດອອກຈາກທີ່ນັ້ນພ້ອມດ້ວຍພວກສາວົກ ດຳເ ຜ້າ ແຂວງຄາລິເລໄປແຕ່ພຣະອົງບໍ່ຊົງປະສົງໃຫ້ຜີ້ໃດຮູ້.

31 ເພາະພຣະອົງຊົງສັ່ງສອ ພວກສາວົກຢູ່ ຄືຊົງບອກເຂົາວ່າ, “ບຸດມະ ຸດຈະຖືກມອບໄວ້ໃ ມີມະ ຸດ ເຂົາຈະຂ້າເພິ່ນເສຍ ເມື່ອຂ້າແລ້ວໄດ້ ສາມວັນ ເພິ່ນກໍຈະຖືກຊົງບັ ດາ ໃຫ້ເປັ ຄື ມາ.”

32 ແຕ່ຖ້ອຍຄຳນີ້ພວກສາວົກບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໃຈ ແຕ່ບໍ່ກ້າຈະທູ ຖາມພຣະອົງ.

ຜີ້ໃດເປັ ໃຫຍ່ກວ່າໝູ່

(ມທ 18:1-5; ລກ 9:46-48)

33 ພຣະອົງຈິ່ງສະເດັດມາຍັງເມືອງກາເຟ າອູມພ້ອມກັບພວກສາວົກ ເມື່ອເຂົ້າໄປໃ ເຮືອ ແລ້ວ ພຣະອົງໄດ້ຊົງຖາມພວກສາວົກວ່າ, “ເມື່ອມາຕາມທາງນັ້ນ ພວກທ່າ ໄດ້ຖືກຖູງກັ ເຖິງເລື່ອງອັນໃດ” ແຕ່ພວກສາວົກໄດ້ມີດຢູ່.

34 ເພາະເມື່ອມາຕາມທາງນັ້ນເຂົາໄດ້ຖືກຖູງກັ ວ່າ ແມ່ ໃຜຈະເປັ ໃຫຍ່ກວ່າໝູ່.

35 ພຣະເຢຊູໄດ້ປະທັບນັ່ງລົງ ແລ້ວຊົງເອີ້ນພວກສາວົກສິບສອງຄື ນັ້ນມາ ຊົງກ່າວວ່າ, “ຖ້າຜີ້ໃດຢາກເປັ ຜີ້ຕຸກ ກໍໃຫ້ຜີ້ນັ້ນເປັ ຜີ້ປາຍແລະ ເປັ ຜີ້ຮັບໃຊ້ຂອງຄື ທັງປວງ.”

36 ແລະພຣະອົງຊົງເອົາເດັກ ອຍຄື ໜຶ່ງມາໃຫ້ຢື ຢູ່ຖ້າມາກາງເຂົາ ແລ້ວຊົງອຸ້ມເອົາເດັກ ອຍຜີ້ນັ້ນໄວ້ ຊົງກ່າວຕໍ່ພວກສາວົກວ່າ,

37 “ຖ້າຜີ້ໃດຈະຮັບເດັກ ອຍຜີ້ໜຶ່ງຢ່າງນີ້ໄວ້ າມຂອງເຮົາ ຜີ້ນັ້ນກໍໄດ້ຮັບເຮົາ ແລະຜີ້ໃດຮັບເຮົາ ຜີ້ນັ້ນກໍບໍ່ແມ່ ແຕ່ຮັບເຮົາຜີ້ດູງ ແຕ່ຮັບ ພຣະອົງຜີ້ຊົງໃຊ້ເຮົາມາ.”

ຜີ້ບໍ່ໄດ້ຕໍ່ສູ້ເຮົາກໍຢູ່ຝ່າຍເຮົາ

(ລກ 9:49-50)

38 ໂຢຮີ ຈິ່ງທູ ພຣະອົງວ່າ, “ອາຈາ ເອີຍ, ພວກຂ້າ” ອຍໄດ້ເຫັ ຄື ຜີ້ໜຶ່ງຂັບໄລ່ຜີ້ຮ້າຍອອກໃ າມຂອງທ່າ ແລະພວກຂ້າ” ອຍໄດ້ ຫ້າມຄື ນັ້ນເສຍ ເພາະເພິ່ນບໍ່ໄດ້ຕິດຕາມພວກຂ້ານ້ອຍ.”

39 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບວ່າ, “ຢ່າຫ້າມເຫາະ ເພາະວ່າບໍ່ມີຜີ້ໃດຈະເຮັດກາ ອິດທິລິດໃ າມຂອງເຮົາ ແລະພາຍຫລັງມາຈະກັບເວໝິ່ນ ປະໝາດເຮົາ.

40 ເພາະຜີ້ໃດບໍ່ຕໍ່ສູ້ພວກເຮົາກໍເປັ ຝ່າຍເຮົາແລ້ວ.

41 ເຮົາບອກທ່າ ຕາມຈິງວ່າ ຖ້າຜີ້ໃດຈະເຮົາ ຈ້ອກໜຶ່ງໃຫ້ທ່າ ຕື່ມເພາະທ່າ ເປັ ຝ່າຍພຣະຄຣິດ ຜີ້ນັ້ນຈະບໍ່ຂາດບ່າເໝັດຂອງຕີ ຈັກ ເທື່ອ.

ກາ ເຮັດໃຫ້ຫລົງຜິດ

(ມທ 18:6-9; ລກ 17:1-2)

42 “ຖ້າຜີ້ໃດຈະເຮັດໃຫ້ຄື ໜຶ່ງໃ ໝູ່ເດັກ” ອຍເຫລົ່ານີ້ທີ່ເຊື່ອ [ໃນເຮົາ] ຫລົງຜິດ ຖ້າຈະເຮົາທີ່ ໂມ້ກ້ອ ໃຫຍ່ຜູກຄໍຜີ້ນັ້ນຖິ້ມລົງ ຈ້າທະເລ ເສຍກໍດີກວ່າ.

43 ຖ້າມີຂອງທ່າ ເຮັດໃຫ້ຄື ຫລົງຜິດ ຈິ່ງຕັດຖິ້ມເສຍ ທີ່ຈະເຂົ້າໃ ຊິວິດດ້ວຍເສຍອົງຄະ ກໍດີກວ່າມີສອງເບື້ອງແລະຕ້ອງຕົກໝໍ ະລົກໃ ໂຟທີ່ບໍ່ຮູ້ມອດ.

44 [ໃ ທີ່ນັ້ນ ໂຕໝອ ກໍບໍ່ຮູ້ຕາຍ ແລະໂຟກໍບໍ່ຮູ້ມອດ.]

45 ຖ້າຕິ ຂອງທ່າ ເຮັດໃຫ້ຕິ ຫລືງຜິດຈົ່ງຕັດຖິ້ມເສຍ ທີ່ຈະເຂົ້າໃ ຊີວິດດ້ວຍຕິ ກຸດເບື້ອງໜຶ່ງ ກໍດີກວ່າມິຕິ ສອງເບື້ອງແລະຕ້ອງຖືກ ຖິ້ມລົງໃ ໝໍ ະລິກ.

46 [ໃ ທີ່ນັ້ນ ໂຕໝອ ກໍບໍ່ຮູ້ຕາຍ ແລະໄຟກໍບໍ່ຮູ້ມອດ'.]

47 ຖ້າຕາຂອງທ່າ ເຮັດໃຫ້ຕິ ຫລືງຜິດຈົ່ງຄວັດອອກເສຍ ທີ່ຈະເຂົ້າໃ ລາຊະອາ າຈັກຂອງພຣະເຈ໋໋ດ້ວຍຕາເບື້ອງດຽວ ກໍດີກວ່າມິຕາ ສອງເບື້ອງແລະຕ້ອງຖືກຖິ້ມລົງໃ ໝໍ ະລິກ.

48 ໃ ທີ່ນັ້ນ ໂຕໝອ ກໍບໍ່ຮູ້ຕາຍ ແລະໄຟກໍບໍ່ຮູ້ມອດ'.

49 “ດ້ວຍວ່າທຸກຄົ ຈະຕ້ອງຖືກເອີ້ນເກີດແລ້ວຊ່າລະດ້ວຍໄຟ.

50 ເກີດເປັ ຂອງຕິ ແຕ່ຖ້າເກີດໝົດລົດເຄັມແລ້ວ ຈະເຮັດໃຫ້ກັບເຄັມອີກໄດ້ຢ່າງໃດ ທ່າ ທັງຫລາຍຈົ່ງມິເກີດໃ ຕົວ ແລະຈົ່ງໃຫ້ມິຄວາມຖືກ ຕ້ອງປອງດອງກັ ເທີນ.”

ບົດທີ 10

ພຣະເຊຊົງສັ່ງສອ ເລື່ອງກາ ຢາຮ້າງ

(ມທ 19:1-12)

1 ຝ່າຍພຣະເຊຊົງໄດ້ຊົງລຸກຈາກທີ່ນັ້ນສະເດັດເຂົ້າໄປໃ ເຂດແຂວງຢູດາຍ [ແລະ] ຟາກແມ່ ຳຢາດາເ ເບື້ອງນັ້ນ ແລະປະຊາຊົ ພາກັ ມາໄຫວ້ພຣະອົງອີກ ພຣະອົງຈົ່ງຊົງສັ່ງສອ ເຂົາຕາມເຄີຍ.

2 ພວກຟາລີຊາຍໄດ້ມາທູ ຖາມເພື່ອທົດລອງພຣະອົງວ່າ, “ຜູ້ຊາຍຈະຢາຮ້າງເມຍຂອງຕິ ເປັ ກາ ຖືກຕ້ອງຕາມກົດບັ ຍັດຫລື.”

3 ພຣະອົງຊົງຢັອ ຖາມເຂົາອີກວ່າ, “ໂມເຊໄດ້ບັ ຍັດໄວ້ຢ່າງໃດ.”

4 ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ໂມເຊໄດ້ອະ ຍາດໃຫ້ເຮັດໜັງສືຢາຮ້າງແລ້ວໃຫ້ປະໄດ້.”

5 ພຣະເຊຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ທີ່ໂມເຊໄດ້ບັ ຍັດໄວ້ຢ່າງນັ້ນກໍເພາະໃຈຂອງພວກທ່າ ແຂງກະດ້າງ.

6 ແຕ່ວ່າຕັ້ງແຕ່ເດີມສ້າງໂລກ ‘ພຣະອົງໄດ້ຊົງສ້າງມະ ຸດໃຫ້ເປັ ຊາຍແລະຍິງ’,

7 ‘ດ້ວຍເຫດນັ້ນຜູ້ຊາຍຈົ່ງລະພໍ່ແມ່ຂອງຕິ [ໄປຜູກພັ ຢູ່ກັບເມຍ].

8 ແລະເຂົາທັງສອງຈະເປັ ກາຍອັ ດຽວ’ ເຂົາຈົ່ງບໍ່ເປັ ສອງຕໍ່ໄປແຕ່ເປັ ກາຍອັ ດຽວ.

9 ເຫດສັ ນັ້ນຊົ່ງພຣະເຈ໋໋ໄດ້ຊົງໃຫ້ເຂ໋໋ອ່ວມແອກກັ ແລ້ວ ຢາໃຫ້ມະ ຸດເຮັດໃຫ້ພາກຈາກກັນ.”

10 ເມື່ອເຂ໋໋ໄປໃ ເຮືອ ແລ້ວ ພວກສາວິກໄດ້ທູ ຖາມພຣະອົງເຖິງເລື່ອງນີ້ອີກ.

11 ພຣະອົງຊົງຕອບວ່າ, “ຖ້າຜູ້ໃດປະເມຍຂອງຕິ ແລ້ວໄປເອົາເມຍໃໝ່ ຜູ້ນັ້ນກໍຜິດໃ ຖາ ຫລິ້ນຊູ້.

12 ແລະຖ້າຍິງໃດປະຜົວຂອງຕິ ແລ້ວໄປເອົາຜົວໃໝ່ ຍິງນັ້ນກໍຜິດໃ ຖາ ຫລິ້ນຊູ້ເໝືອ ກັນ.”

ພຣະເຊຊົງອວຍພຣະພອ ເດັກ້ອຍ

(ມທ 19:13-15; ລກ 18:15-17)

13 ແລະເຂົາໄດ້ອຸ້ມເດັກ້ອຍມາຫາພຣະອົງ ເພື່ອຈະໃຫ້ພຣະອົງຊົງຢຽດພຣະຫັດໃສ່ເຂົາ ແຕ່ພວກສາວິກໄດ້ທ້າມປາມເຂົາໄວ້.

14 ເມື່ອພຣະເຊຊົງເຫັ ດັ່ງນັ້ນກໍເຄືອງພຣະໄທ ຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ພວກສາວິກວ່າ, “ຈົ່ງປ່ອຍໃຫ້ເດັກ້ອຍເຂ໋໋ມາຫາເຮົາ ຢາທ້າມເຂົາ ເພາະ ວ່າລາຊະແຜ່ ດິ ຂອງພຣະເຈ໋໋ເປັ ຂອງ ຶ ຢ່າງນີ້ແຫລະ.

15 ເຮົາບອກທ່າ ທັງຫລາຍຕາມຈິງວ່າ ຖ້າຜູ້ໃດບໍ່ຮັບລາຊະແຜ່ ດິ ຂອງພຣະເຈ໋໋ໝືອ ດັ່ງເດັກ້ອຍ ຜູ້ນັ້ນຈະເຂ໋໋ ລາຊະແຜ່ ດິນນັ້ນ ບໍ່ໄດ້ຈັກເທື່ອ.”

16 ແລ້ວພຣະອົງຊົງອຸ້ມເດັກ້ອຍເຫລົ່ານັ້ນຢຽດພຣະຫັດໃສ່ແລະອວຍພອ ໃຫ້ເຂົາ.

ເລື່ອງມະຫາເສດຖີ

(ມທ 19:16-30; ລກ 18:18-30)

17 ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດອອກໄປກາງທາງ ມິຄົນໜຶ່ງແລ່ ມາຫາພຣະອົງເຂົ້າລົງທູ ຖາມພຣະອົງວ່າ, “ພຣະອາຈາ ຜູ້ປະເສີດເອີຍ, ຂ້າ ອຍຈະຕ້ອງເຮັດແ ວໃດຈົ່ງຈະໄດ້ຮັບຊີວິດອັ ຕະຫລອດໄປເປັ ິດມາເປັ ມໍລະດົກ.”

18 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບວ່າ “ເປັ ຫຍັງທ່າ ຈິ່ງເອີ້ນເຮົາວ່າຜູ້ປະເສີດ ບໍ່ມີໃຜປະເສີດ ເວັ້ນແຕ່ພຣະເຈໝາະເອງດຽວເທົ່ານັ້ນ.

19 ທ່າ ຮູ້ຈັກຂໍ້ພຣະບໍ່ ຍັດແລ້ວວ່າ ‘ຢາຂ້າຄີ , ຢາມິດສາຈາ ຈາກຜົວຈາກເມຍ, ຢາລັກຊັບ, ຢາເປັ ພະຍາ ບໍ່ຈິງ, ຢາສີ່ໂກງ, ຈິ່ງ ບໍ່ຖືບິດາມາ ດາຂອງດີນ’.”

20 ຄີ ນັ້ນໄດ້ທູ ຕອບວ່າ, “ອາຈາ ເອີຍ, ຂໍ້ເຫລົ່ານັ້ນຂ້າ”ອຍໄດ້ຮັກສາໄວ້ຕັ້ງແຕ່ເປັ ເດັກ”ອຍມາ.”

21 ພຣະເຢຊູຊົງເບິ່ງຜູ້ນັ້ນກໍຊົງຮັກເພິ່ນແລ້ວຊົງກ່າວວ່າ, “ທ່າ ຍັງຂາດຢູ່ສິ່ງໜຶ່ງ ຄີຈິ່ງໄປຂາຍບໍ່ ດາສິ່ງຂອງຊິ່ງທ່າ ມີຢູ່ແຈກທາ ແກ່ຄີອະ ຈາ ຖາ ແລ້ວທ່າ ຈະມີຊັບສິນບັດໃ ສະຫວັ ແລະຈິ່ງຕາມເຮົາມາເສຍ.”

22 ເມື່ອໄດ້ຍິ ຄໍານັ້ນທ່າຂອງເພິ່ນກໍເສຫລົງ ຄີ ນັ້ນກໍອອກໄປເປັ ທຸກໜັກໃຈເພາະຄີ ມີຊັບສິ່ງຂອງຈໍາ ວ ຫລາຍ.

23 ພຣະເຢຊູທອດພຣະເ ດທົ່ວຮອບ ແລ້ວຊົງກ່າວແກ່ພວກສາວິກວ່າ, “ທີ່ຄີ ຮັ່ງມີຈະເຂໝີ ລາຊະແຜ່ ດີ ຂອງພຣະເຈໝາະທໍາກແທ້ໝໍ້.”

24 ພວກສາວິກກໍປະຫລາດໃຈໃ ຖ້ອຍຄໍາຂອງພຣະອົງ ແຕ່ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ເຂົາອີກວ່າ, “ລູກເອີຍ, ທີ່ຈະເຂໝີ ລາຊະແຜ່ ດີ ຂອງພຣະເຈໝາະທໍາກແທ້ໝໍ້.

25 ຕົວໂອດໂອຈະລອດຮູ້ເຂັມກໍ່ງ່າຍກວ່າຄີນຮັ່ງມີຈະເຂໝີໄປໃ ລາຊະແຜ່ ດີ ຂອງພຣະເຈົ້າ.”

26 ພວກສາວິກແຮ່ງປະຫລາດໃຈຫລາຍ ຈິ່ງເວໝາ ວ່າ, “ຖ້າຢາງນັ້ນໃຜຈະລອດພົດໄດ້.”

27 ພຣະເຢຊູທອດພຣະເ ດເຂົາແລ້ວຊົງກ່າວວ່າ, “ຝ່າຍມະ ດກໍເຫລືອກໍາລັງທີ່ຈະເຮັດໄດ້ແຕ່ບໍ່ເຫລືອກໍາລັງຂອງພຣະເຈໝາະຝ່າຍພຣະເຈໝາະເຮັດໄດ້ທຸກສິ່ງ.”

28 ຝ່າຍເປັໂຕຈິ່ງຕັ້ງຕູທູ ພຣະອົງວ່າ, “ເບິ່ງແມ, ຂ້າ”ອຍທັງຫລາຍໄດ້ສະຫລະໝົດທຸກສິ່ງແລ້ວ ແລະໄດ້ຕາມທ່າ ມາ.”

29 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບວ່າ, “ເຮົາບອກທ່າ ທັງຫລາຍຕາມຈິງວ່າ ຖ້າຜູ້ໃດໄດ້ສະຫລະເຮືອ , ຫລືອ້າຍເອື້ອຍ”ອງ, ຫລືພໍ່ແມ່, ຫລືລູກ, ຫລືໂຮ່ ຈາ ເພາະເຫີ ແກ່ເຮົາແລະເຫີ ແກ່ຂ່າວປະເສີດ.

30 ໃ ໂລກນີ້ຜູ້ນັ້ນຈະໄດ້ຮັບຕອບແຫ ຮ້ອຍທໍ່ ຄີເຮືອ , ອ້າຍເອື້ອຍ”ອງ, ພໍ່ແມ່, ລູກ, ແລະໂຮ່ ຈາ ທັງຈະຖືກກາ ຂົ່ມເຫງດ້ວຍ ແລະໃ ໂລກໜ້າຈະໄດ້ຊີວິດອັ ຕະຫລອດໄປເປັ ັດ.

31 ແຕ່ມີຫລາຍຄີ ທີ່ເປັ ຜູ້ຕູຈະກັບເປັ ປາຍ ແລະຜູ້ທີ່ເປັ ປາຍຈະກັບເປັ ດີ້ນ.”

ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວລ່ວງໜ້າເປັ ຄິ່ງທີ່ສາມວ່າຈະຖືກຂ້າ

(ມທ 20:17-19; ລກ 18:30-34)

32 ເມື່ອກໍາລັງເດີ ຫາງຂຶ້ນເມືອງກຸງເຢຣູຊາເລັມ ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດ ຈາໜ້າເຂົາ ຝ່າຍພວກສາວິກກໍພາກັ ຄິດປະຫລາດໃຈ ແລະພວກທີ່ເດີ ມາຕາມຫລັງກໍມີຄວາມຢ້າ ພຣະອົງຈິ່ງຊົງເອີ້ນພວກສາວິກສິບສອງຄີ ມາໃກ້ພຣະອົງອີກ ແລ້ວຊົງຕັ້ງຕົ້ນສະແດງເຫດກາ ທີ່ຈໍາເປັ ຕ້ອງເກີດຂຶ້ນແກ່ພຣະອົງໃຫ້ເຂົາຊາບ.

33 ວ່າ, “ເບິ່ງແມ, ພວກເຮົາກໍາລັງຂຶ້ນເມືອງກຸງເຢຣູຊາເລັມ ເຂົາຈະມອບບຸດມະ ດໄວ້ກັບພວກປະໂລຫິດຕີ ໃຫຍ່ແລະພວກ ັກທໍາ ພວກເຫລົ່ານີ້ຈະລົງໂທດປະຫາ ຊີວິດເພິ່ນ ແລະຈະມອບເພິ່ນໄວ້ກັບຄີ ຕ່າງຊາດ.

34 ຄີ ຕ່າງຊາດນັ້ນຈະເຍາະເຍີ້ຍເພິ່ນ, ຈະຖິ້ມ ັລາຍໃສ່ເພິ່ນ, ຈະຂັງ ຕິເພິ່ນ, ແລະຈະຂ້າເພິ່ນເສຍ ແລ້ວໃ ວັ ຖ້ວ ສາມເພິ່ນຈະຖືກຊົງບິດາ ໃຫ້ເປັ ຄີ ມາໃໝ່.”

ຄໍາທູ ຂໍຂອງຢາໂກໂບແລະໂຢຮັ

(ມທ 20:20-28)

35 ຝ່າຍຢາໂກໂບກັບໂຢຮັ ລູກຂອງເຊເບດາຍ ໄດ້ເຂໝາທູ ພຣະອົງວ່າ, “ອາຈາ ເອີຍ, ຂ້າ”ອຍທັງສອງປາດຖະໜາຈະຂໍໃຫ້ທ່າໂຜດຕາມຄໍາຂໍຂອງພວກຂ້ານ້ອຍ.”

36 ພຣະອົງຊົງຖາມວ່າ, “ທ່າ ທັງສອງປາດຖະໜາໃຫ້ເຮົາເຮັດສິ່ງໃດໃຫ້.”

37 ເຂົາຈິ່ງທູ ວ່າ, “ເມື່ອທ່າ ຈະຢູ່ໃ ສະຫງ່າລາສີນັ້ນ ຂໍໃຜດໃຫ້ຂ້າ”ອຍນັ່ງທີ່ເບື້ອງຂວາທ່າ ຄີ ໜຶ່ງແລະເບື້ອງຊ້າຍຄີ ໜຶ່ງ.”

38 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ທີ່ພວກທ່າ ຂໍນັ້ນທ່າ ບໍ່ເຂໝີໃຈ ຈອກທີ່ເຮົາຕື່ມນັ້ນ ທ່ານຈະຕື່ມໄດ້ຫລື ແລະບັບຕິສະມາທີ່ເຮົາຮັບນັ້ນ ທ່ານຈະຮັບໄດ້ຫລື.”

39 ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ໄດ້ຢູ່ຂ້າມ້ອຍ” ພຣະເຢຊູຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຈອກທີ່ເຮົາຕື່ມທ່າ ກໍຈະຕື່ມແທ້ ແລະບັບຕິສະມາທີ່ເຮົາຮັບທ່າ ກໍຈະຮັບແທ້.

40 ແຕ່ທີ່ຈະນັ່ງເບື້ອງຂວາຫລືເບື້ອງຊ້າຍຂອງເຮົານັ້ນ ບໍ່ແມ່ ໜ້າທີ່ຂອງເຮົາຈະຈັດໃຫ້ ແຕ່ພຣະເຈໝໄດ້ຊົງຈັດໄວ້ສຳລັບຜູ້ໃດກໍເປັນ ຂອງຜູ້ນັ້ນ.”

41 ເມື່ອສາວົກສືບສອງຄື ໄດ້ຍິ ແລ້ວ ກໍຕັ້ງຕົວເຄື່ອງໃຈເພາະຢາໂກໂບແລະໂຢຮີ .

42 ພຣະເຢຊູຈົ່ງເອີ້ນເຂົາມາ ຈົ່ງຊົງກ່າວວ່າ, “ທ່ານທັງຫລາຍຮູ້ຢູ່ວ່າ ຜູ້ທີ່ບໍ່ວ່າເປັນ ຜູ້ປົກຄອງຄື ຕ່າງຊາດກໍບັງຄັບບັ ຊາເຂົາ ແລະພວກຜູ້ໃຫຍ່ກໍໃຊ້ອຳ າດເໝືອເຂົາ.

43 ແຕ່ໃ ລະຫວ່າງພວກທ່າ ບໍ່ເປັນ ຢາງນັ້ນ ຖ້າຜູ້ໃດຢາກເປັນ ໃຫຍ່ໃ ພວກທ່າ ຜູ້ນັ້ນຈະຕ້ອງເປັນ ຜູ້ຮັບໃຊ້ທ່າ ທັງຫລາຍ.

44 ແລະຖ້າຜູ້ໃດຢາກເປັນ ເອກເປັນ ຕົວໃ ພວກທ່າ ຜູ້ນັ້ນຈະຕ້ອງເປັນ ຂ້ອຍໃຊ້ຂອງທ່າ ທັງໝົດ.

45 ເພາະບຸດມະ ດນັ້ນບໍ່ໄດ້ມາໃຫ້ຄື ອື່ນປະຕິບັດຄື ແຕ່ມາເພື່ອປະຕິບັດເຂົາ ແລະປະທາ ຊີວິດຂອງຕົ ໃຫ້ເປັນ ຄ່າໂຖ່ຄື ຈຳ ວ ຫລາຍ.”

ພຣະເຢຊູຊົງໂຜດຄື ຕາບອດ

(ມທ 20:28-34; ລກ 18:35-43)

46 ຝ່າຍພຣະເຢຊູກໍສະເດັດມາຍັງເມືອງເຢຣີໂກຟ້ອມດ້ວຍພວກສາວົກ ເມື່ອພຣະອົງກຳລັງສະເດັດອອກຈາກເມືອງເຢຣີໂກ ພ້ອມກັບພວກສາວົກແລະປະຊາຊົ ຈຳ ວ ຫລາຍ ມີຄື ຕາບອດຜູ້ໜຶ່ງຊື່ບາຣະຕີມາຍຊົ່ງເປັນ ລູກຂອງຕີມາຍ ນັ່ງຂໍທາ ຢູ່ແຄມທາງ.

47 ເມື່ອຄົນນັ້ນໄດ້ຍິ ວ່າແມ່ ພຣະເຢຊູໂທ າຊາເຮັດສະເດັດມາ ກໍຕັ້ງຕົວຮ້ອງຂຶ້ນວ່າ “ທ່ານເຢຊູບຸດຕາວິດເອີຍ, ຂໍຈົ່ງເມດຕາຂ້າ ັອຍແດ່ທ້ອນ.”

48 ມີຫລາຍຄື ໄດ້ກຫ້າມໃຫ້ມີດຢູ່ ແຕ່ຜູ້ນັ້ນແຮ່ງຮ້ອງດັງຂຶ້ ວ່າ, “ບຸດຕາວິດເອີຍ, ຂໍຈົ່ງເມດຕາຂ້າ ັອຍແດ່ທ້ອນ.”

49 ພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງຢຸດຢູ່ ຢູ່ ແລ້ວຊົງສັ່ງວ່າ, “ຈົ່ງເອີ້ນຄື ນັ້ນມາ” ເຂົາຈົ່ງເອີ້ນຄື ຕາບອດນັ້ ວ່າ, “ຈົ່ງຊົມໃຈແລະລຸກຂຶ້ນເພາະເພິ່ນກຳລັງເອີ້ນເຈົ້າ.”

50 ຄື ຕາບອດນັ້ນກໍຖິ້ມຜ້າຫົ່ມເສຍ ແລ້ວຮີບລຸກຂຶ້ນມາຫາພຣະເຢຊູ.

51 ພຣະເຢຊູຊົງຖາມຜູ້ນັ້ນວ່າ, “ເຈົ້າຢາກໃຫ້ເຮົາເຮັດຫຍັງໃຫ້ເຈົ້າ” ຄົນຕາບອດໄດ້ທູ ພຣະອົງວ່າ, “ພຣະອາຈາ ເອີຍ, ຂໍໃຜດໃຫ້ຂ້າ ັອຍ ເຫື້ ຮຸ່ງແດ່ທ້ອນ.”

52 ພຣະເຢຊູຊົງບອກຜູ້ນັ້ນວ່າ, “ຈົ່ງໄປເສຍ ຄວາມເຊື່ອຂອງເຈໝໄດ້ເຮັດໃຫ້ເຈໝໄດ້ແລ້ວ” ໃນທັ ໃດນັ້ນຄື ຕາບອດກໍເຫື້ ຮຸ່ງແລະໄດ້ເດີ ທາງຕາມພຣະອົງໄປ.

ບົດທີ 11

ກາ ສະເດັດເຂໝຸງຢາງມີໂຊ

(ມທ 21:1-11; ລກ 19:28-40; ຢຣ 12:12-19)

1 ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດພ້ອມດ້ວຍພວກສາວົກມາໃກ້ກຸງເຢຣູຊາເລັມ ເຖິງບ້າ ເບດຟາເຄແລະບ້າ ເບດທາເ ຍທີ່ພູໝາກກອກເທດ ພຣະອົງໄດ້ຊົງໃຊ້ສາວົກສອງຄື ໄປ,

2 ໂດຍຊົງສັ່ງເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງເຂໝໄປໃ ບ້າ ທີ່ຢູ່ຕໍ່ໜ້າພວກທ່າ ນັ້ນ ຄັນເຂໝໄປແລ້ວ ໃ ທັ ໃດນັ້ນຈະພົບລໍ ັອຍໂຕໜຶ່ງຜູກຢູ່ ທີ່ຍັງບໍ່ມີໃຜຂຶ້ນ ຂໍຈັກເທື່ອ ຈົ່ງແກ້ມ ຈູງມາທີ່ນີ້.

3 ຖ້າມີໃຜຖາມວ່າ ‘ເປັນຫຍັງຈົ່ງເຮັດດັ່ງນັ້ນ’ ຈົ່ງຕອບວ່າ ‘ນາຍຕ້ອງກາ ’ ແລະບິດລູງຈະສົ່ງມັ ກັບຄື ມາໃຫ້ທີ່ນີ້’.

4 ແລ້ວສາວົກສອງຄື ນັ້ນກໍໄປ ແລະໄດ້ພົບລໍ ັອຍໂຕໜຶ່ງຜູກຢູ່ ອກປະຕູໃ ຖະໜີ ເຂົາຈົ່ງແກ້ມ .

5 ຜູ້ລາງຄື ທີ່ຢູ່ ຢູ່ຫຼັ້ນໄດ້ຖາມເຂົາວ່າ, “ພວກທ່າ ແກ້ລໍ ັອຍເຮັດຫຍັງ.”

6 ສາວົກສອງຄື ນັ້ນກໍຕອບຕາມທີ່ພຣະເຢຊູຊົງສັ່ງເຂົາ ແລ້ວຄື ເຫລົ່ານັ້ນກໍຍອມໃຫ້ເຂົາໄປ.

7 ສາວົກຈົ່ງຈູງລໍ ນັ້ນມາໃຫ້ພຣະເຢຊູ ເຂົາໄດ້ເອົາເສື້ອຜ້າຂອງຕົ ປູຫລັງມັ ແລ້ວພຣະອົງໄດ້ຊົງຂຶ້ນປະທັບ.

8 ມີຫລາຍຄື ໄດ້ເອົາເສື້ອຜ້າຂອງຕົ ປູລົງຕາມທາງ ແລະມີລາງຄື ໄດ້ຕັດຟິດໄມ້ມາປູ.

9 ຝ່າຍຄື ທີ່ຍ່າງໄປກ່ອ ກັບຜູ້ທີ່ມາຕາມຫລັງໄດ້ໂທ້ວຮ້ອງວ່າ, “ໂຮຊີ້ າ ຂໍໃຫ້ທ່າ ຜູ້ສະເດັດມາໃ ພຣະ າມຂອງອົງພຣະຜູ້ເປັນ ເຈໜ້າຈົງ ຊົງພຣະຈະເລີ .

10 ຄວາມສາສະຫວັດດີຈົ່ງມີແກ່ລາຊະອາ າຈັກຂອງດາວິດບີ ພະບຸລຸດຂອງພວກເຮົາທີ່ຈະມາ ໂຮຊີ້ າໃ ທີ່ສູງສຸດ.”

11 ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດເຂໜຽງເຢຣູຊາເລັມ ແລະເຂໜໄປໃ ບໍລິເວ ພຣະວິຫາ ເມື່ອຊົງທອດພຣະ ດສິ່ງທັງປວງທົ່ວແລ້ວ ເວລາກໍໄກ້ ຄໍາ ພຣະອົງຈົ່ງສະເດັດອອກໄປຍັງບໍາ ເບດທາ ຍກັບພວກສາວິກສິບສອງຄື ນັ້ນ.

ຊົງປ້ອຍຕອດເດືອນເທດ

(ມທ 21:18-19)

12 ໃ ວີ ຕໍ່ໄປ ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດຈາກບໍາ ເບດທາ ຍພ້ອມກັບພວກສາວິກກໍຊົງທົ່ວອາຫາ .

13 ພໍທອດພຣະ ດເໝີ ຕອດເດືອນເທດຕອດໜຶ່ງມີໄປຢູ່ແຕ່ໂກ ພຣະອົງກໍສະເດັດເຂໜໄປເບິ່ງວ່າຈະມີໝາກຫລິບໍ່ ຄໍ ມາເຖິງແລ້ວ ບໍ່ເໝີ ມີໝາກ ມີແຕ່ໃບ ເພາະວ່າຍັງບໍ່ເຖິງລະດູໝາກ.

14 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງເວໜີສ່ຽງໄມ້ນີ້ ວ່າ, “ຕັ້ງແຕ່ນີ້ຕໍ່ໄປຢາໃຫ້ມີຜູ້ໃດໄດ້ກິ ໝາກຈາກມົງຈັກເທື່ອ” ພວກສາວິກກໍໄດ້ຍິ ຄໍາຊົ່ງພຣະອົງ ຊົງກ່າວນັ້ນ.

ຊົງຊໍາລະພຣະວິຫາ

(ມທ 21:12-17; ລກ 19:45-48; ຢຣ 2:13-22)

15 ເມື່ອມາເຖິງກຽງເຢຣູຊາເລັມແລ້ວ ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດໄປໃ ບໍລິເວ ພຣະວິຫາ ຊົງຕັ້ງຕອຂັບໄລ່ບີ ດາຜູ້ຊົ່ງຂາຍໃ ບໍລິເວ ພຣະວິ ຫາ ນັ້ນ ພຣະອົງຊົງຂວ້າໂຕະຂອງຜູ້ແລກເງິ ກັບບ່ອນນຶ່ງຂອງຜູ້ຂາຍ ຶກເຂົາເສຍ.

16 ແລະຊົງຫ້າມບໍ່ໃຫ້ຜູ້ໃດຂີ ສິ່ງໃດຜ່າ ບໍລິເວ ພຣະວິຫາ .

17 ພຣະອົງຊົງບອກສອ ເຂົາວ່າ, “ມີຄໍາຂຽ ໄວ້ໃ ພຣະທໍາພີບໍ່ແມ່ ຫລືວ່າ ‘ວິຫາ ຂອງເຮົາຈະເອີ້ນວ່າ ເປີ ສະຖາ ທີ່ໄຫວ້ອອ ຂອງຄື ທຸກຊາດ’ ແຕ່ຝ່າຍພວກເຈໜໄດ້ເຮັດໃຫ້ເປັນ ‘ຖ້ຳຂອງໂຈນ’.”

18 ເມື່ອພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່ແລະພວກ ັກທໍາໄດ້ຍິ ດັ່ງນັ້ນ ກໍພາກ ພະຍາຍາມຈະຂ້າພຣະອົງເສຍ ເພາະເຂົາຢ້າ ພຣະອົງ ເຫດວ່າ ປະຊາຊົ ທັງໝົດປະຫລາດໃຈດ້ວຍຄໍາສັ່ງສອ ຂອງພຣະອົງ.

19 ເມື່ອໄກ້ຈະເຖິງຍາມຄໍາພຣະອົງກໍສະເດັດອອກຈາກກຽງ.

ຄໍາສອ ຈາກຕອດເດືອນເທດທີ່ຫ່ຽວແຫ້ງໄປ

(ມທ 21:20-22)

20 ໃ ເວລາເຊົ້າ ເມື່ອພຣະອົງສະເດັດຜ່າ ທີ່ນັ້ນໄປພ້ອມກັບພວກສາວິກ ເຂົາໄດ້ເຫັ ຕອດເດືອນເທດນັ້ນຫ່ຽວແຫ້ງໄປຈີ ເຖິງຮາກ.

21 ຝ່າຍເປໂຕກໍໄດ້ຈີ່ຈໍາເຫດກາ ຈົ່ງທູ ພຣະອົງວ່າ, “ພຣະອາຈາ ເອີຍ ເບິ່ງແມ່, ຕອດເດືອນເທດທີ່ເຜິ້ນໄດ້ປ້ອຍນັ້ນກໍຫ່ຽວແຫ້ງໄປແລ້ວ.”

22 ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຕ້ອງມີຄວາມເຊື່ອໃ ພຣະເຈໜ.

23 ເຮົາບອກພວກທ່າ ຕາມຈົ່ງວ່າ ຖ້າຜູ້ໃດຈະສັ່ງພູນີ້ວ່າ ‘ຈົ່ງຍ້າຍໄປຕົກລົງ ັທະເລເສຍ’ ແລະບໍ່ໄດ້ສົງໄສໃ ໃຈ ແຕ່ເຊື່ອວ່າຈະເປີ ໄປ ຕາມຄໍາສັ່ງນັ້ນແລ້ວກໍຈະເປີ ໄປຕາມນັ້ນ.

24 ເຫດສັ ນັ້ນເຮົາບອກທ່າ ທັງຫລາຍວ່າ ສິ່ງໃດທີ່ພວກທ່າ ອັອ ວອ ທູ ຂໍນັ້ນ ຈົ່ງເຊື່ອວ່າໄດ້ຮັບແລ້ວແລະກໍຄົງຈະເປີ ແກ່ທ່າ .

25 ເມື່ອທ່າ ຢີ ອັອ ວອ ຢູ່ ຖ້າມີເຫດກັບຜູ້ໜຶ່ງຜູ້ໃດ ຈົ່ງ ິກອະໄພໂທດໃຫ້ຜູ້ນັ້ນເສຍ ເພື່ອພຣະບິດາຂອງທ່າ ຜູ້ຊົງສະຖິດຢູ່ໃ ສະຫວັ ຈະຊົງຍົກຄວາມຜິດຂອງທ່າ ດ້ວຍ.

26 [ແຕ່ຖ້າທ່າ ບໍ່ຍົກໂທດນັ້ນ ພຣະບິດາຂອງທ່າ ຜູ້ຊົງສະຖິດຢູ່ໃ ສະຫວັ ກໍຈະບໍ່ຍົກຄວາມຜິດຂອງທ່າ ເໝືອ ກັນ.]”

ບີ ຫາເລື່ອງສິດອໍາ າດຂອງພຣະເຢຊູ

(ມທ 21:23-27; ລກ 20:1-8)

27 ພຣະອົງໄດ້ສະເດັດກັບເຂໝາງເຢຣູຊາເລັມອີກພ້ອມດ້ວຍພວກສາວິກ ເມື່ອພຣະອົງກຳລັງສະເດັດໄປມາໃ ບໍລິເວ ພຣະວິຫາ ມີພວກ
 ປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່, ພວກ ັກທຳ, ແລະພວກເຖໝາແກ່ເຂໝາຫາພຣະອົງ,
 28 ທູ ຖາມວ່າ, “ເຈົ້າມີສິດອີ ໃດເຮັດກາ ເຫລົ່ານີ້ ໃຜໃຫ້ສິດນີ້ແກ່ເຈົ້າ.”
 29 ພຣະເຢຊູຈຶ່ງຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ເຮົາຈະຖາມພວກທ່າ ຈັກຂໍໝິ່ງ ຈຶ່ງຕອບເຮົາ ແລ້ວເຮົາຈະບອກພວກທ່າ ວ່າ ເຮົາເຮັດກາ ນີ້ດ້ວຍສິດ
 ອີ ໃດ.
 30 ຄິບັບຕິສະມາຂອງໂຢຮີ ນັ້ນມາຈາກສະຫວັ ຫລິມາຈາກມະນຸດ.”
 31 ເຂົາຈຶ່ງປຶກສາກັ ວ່າ, “ຖ້າເຮົາຈະວ່າ ‘ມາຈາກສະຫວັນ’ ມັນຄົງຈະຖາມເຮົາວ່າ ‘ດ້ວຍເຫດໃດຈຶ່ງບໍ່ເຊື່ອໂຢຮີ ນັ້ນ’.
 32 ແຕ່ຖ້າເຮົາຈະວ່າ ‘ມາຈາກມະນຸດ’ ...” ເຂົາກໍຢ້າ ປະຊາຊົ ເພາະຄື ທັງປວງຖືວ່າໂຢຮີ ເປັ ຜູ້ປະກາດພຣະທຳແທ້ ໆ.
 33 ເຂົາຈຶ່ງທູ ຕອບພຣະເຢຊູວ່າ, “ພວກເຮົາບໍ່ຮູ້” ແລ້ວພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຝ່າຍເຮົາຈະບໍ່ບອກທ່າ ທັງຫລາຍເໝືອ ກັ ວ່າ ເຮົາ
 ເຮັດກາ ເຫລົ່ານີ້ດ້ວຍສິດອີ ໃດ.”

ບົດທີ 12

ຄຳອຸປະມາເລື່ອງສວ ອະນຸ່ ແລະຄື ເຊົ່າ

(ມທ 21:33-46; ລກ 20:9-19)

1 ພຣະອົງຈຶ່ງຕັ້ງຕົວຊົງກ່າວແກ່ເຂົາເປັ ຄຳອຸປະມາວ່າ, “ມີຊາຍຄື ໜຶ່ງໄດ້ເຮັດສວ ອະນຸ່ ແລ້ວລ້ອມຮວໄວ້, ໄດ້ສະກັດອ່າງຢຽບ
 ເອົາ ຳອະນຸ່ , ແລະສ້າງຫໍຝັໝໃຫ້ຊາວສວ ເຊົ່າ ແລ້ວຕີ ກໍອອກໄປຕ່າງປະເທດ.
 2 ຄື ເຖິງລະດູໝາກອະນຸ່ ເພິ່ນຈຶ່ງໃຫ້ຂ້ອຍໃຊ້ຄື ໜຶ່ງມາຫາພວກເຊົ່າສວນນັ້ນ ເພື່ອຈະໄດ້ຮັບຜື ຈາກສວ ຂອງຕີ .
 3 ແຕ່ຝ່າຍຄື ເຫລົ່ານັ້ນໄດ້ຈັບຂ້ອຍໃຊ້ຄື ນັ້ນຂຽ ຕີ ແລ້ວໄລ່ໃຫ້ກັບໄປມີເປົ່າ ໆ.
 4 ອີກເທື່ອໜຶ່ງເຈໝຂອງສວ ໄດ້ໃຫ້ຂ້ອຍອີກຄື ໜຶ່ງມາຫາຄື ເຊົ່າສວ ຄື ເຊົ່າສວ ນີ້ ກໍທຸບຕີຂ້ອຍໃຊ້ນັ້ນຈີ ຫົວແຕກ ແລະຍັງເຮັດໃຫ້ມັ
 ໄດ້ຖືກອັບອາຍຂາຍໜ້າອີກ.
 5 ແລ້ວເຈໝຂອງສວ ຍັງໄດ້ໃຫ້ຂ້ອຍມາອີກຄື ໜຶ່ງ ເຂົາກໍຂ້າຂ້ອຍໃຊ້ນັ້ນເສຍ ແລ້ວເພິ່ນຍັງໃຫ້ຂ້ອຍມາອີກຫລາຍຄື ບາງຄື ເຂົາກໍຂຽ ຕີ,
 ບາງຄື ເຂົາກໍຂ້າເສຍ.
 6 ເຈໝຂອງສວ ຍັງມີອີກຜູ້ໜຶ່ງ ຄືລູກຊາຍທີ່ຕີ ຮັກ ເພິ່ນຈຶ່ງໃຫ້ລູກຄື ນັ້ນມາເປັນເທື່ອສຸດທ້າຍ ໂດຍເພິ່ນນຶກວ່າ ‘ເຂົາຄົງຈະ ບໍ່ຖືລູກຂອງ
 ກູ’.
 7 ແຕ່ຄື ເຊົ່າສວ ເວໝັ ວ່າ ‘ຄືນນີ້ແຫລະ, ເປັ ເຈໝລະດຶກ ພວກເຮົາຈຶ່ງຂ້າມັ ເສຍ ແລ້ວມໍລະດຶກນັ້ນຈະຕຶກເປັ ຂອງເຮົາ’.
 8 ເຂົາຈຶ່ງພາກັ ຈັບລູກນັ້ນຂ້າເສຍ ແລ້ວເອົາສືບຖິ້ມນອກສວ .
 9 ເຈໝຂອງສວ ຈະເຮັດແ ວໃດ ທ່າ ກໍຈະມາຂ້າຄື ເຊົ່າສວນເຫລົ່ານັ້ນເສຍ ແລ້ວຈະເອົາສວ ອະນຸ່ ນັ້ນໃຫ້ຄື ອື່ນເຊົ່າ.
 10 ພວກທ່າ ບໍ່ໄດ້ອ່າ ພຣະຄຳຕອ ນີ້ຫລືທີ່ວ່າ,
 ‘ຫິນທີ່ າຍຊ່າງໄດ້ຖອດຖິ້ມເສຍ
 ຫິ ນັ້ນແຫລະ, ໄດ້ກາຍເປັ ຫິ ສົາເອກແລ້ວ.
 11 ກາ ນີ້ເປັ ມາຈາກອົງພຣະຜູ້ເປັ ເຈໝ
 ເປັ ກາ ອີ ອັດສະຈັ ໃຈຕໍ່ຕາຂອງເຮົາ.’”
 12 ຝ່າຍເຂົາຈຶ່ງພະຍາຍາມຈະຈັບພຣະອົງ ແຕ່ວ່າເຂົາຢ້າ ປະຊາຊົ ດ້ວຍເຂົ້າຮູ້ຢູ່ວ່າພຣະອົງໄດ້ຊົງກ່າວຄຳອຸປະມານີ້ຕໍ່ສູ່ເຂົາເອງ ແລ້ວ
 ເຂົາກໍພາກັ ໜີຈາກພຣະອົງເສຍ.

ກາ ເສຍສ່ວຍໃຫ້ແກ່ກາຍຊາ

(ມທ 22:15-22; ລກ 20:20-26)

13 ເຂົາຈຶ່ງໃຊ້ບາງຄື ໃ ພວກຟາລີຊາຍແລະພວກເຮໂຣດໄປຫາພຣະອົງ ເພື່ອຄອຍຈັບຄວາມຜິດໃ ຖ້ອຍຄຳຂອງພຣະອົງ.

14 ຜົ່ອເຂົ້າມາເຖິງແລ້ວກໍທູ ຖາມພຣະອົງວ່າ, “ອາຈາ ເອີຍ, ພວກຂ້າພະເຈໝາຍຢູ່ວ່າ ທ່າ ເປັ ຜູ້ສັດຊີ້ແລະປັໄດ້ເອົາໃຈຜູ້ໃດ ເພາະທ່າ ບໍ່ເຫີ ແກ່ໜ້າຜູ້ໃດ ແຕ່ສັ່ງສອ ໃ ທາງຂອງພຣະເຈໝາຍຢູ່ສັດຊີ້ ການທີ່ເສຍສ່ວຍໃຫ້ກາຍຊານັ້ນສົມຄວ ” ຫລືບໍ່ ພວກຂ້າພະເຈໝາຍ ເສຍ ຫລືບໍ່ເສຍ.”

15 ຝ່າຍພຣະອົງຊົງຊາບກີ ອຸບາຍຂອງເຂົາຈົ່ງຊົງກ່າວວ່າ, “ພວກເຈໝາຍທົດລອງເອົາເຮັດຫຍັງ ຈົ່ງເອົາເງິ ເດ າຣິອີ ຫລຽ ໜຶ່ງມາໃຫ້ ເອົາເບິ່ງດູ.”

16 ເຂົາກໍເອົາມາໃຫ້ ພຣະອົງຈົ່ງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, “ຮູບແລະຄຳຈາລິກນີ້ແມ່ ຂອງໃຜ?” ເຂົາທູ ຕອບວ່າ, “ເປັນຂອງກາຍຊາ”.

17 ພຣະເຢຊູຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ສິ່ງທີ່ເປັ ຂອງກາຍຊາ ຈົ່ງຄື ຖວາຍແກ່ກາຍຊາແລະສິ່ງທີ່ເປັ ຂອງພຣະເຈົ້າ ຈົ່ງຄື ຖວາຍແກ່ພຣະ ເຈົ້າ” ຝ່າຍເຂົາກໍຈິງດປະຫລາດໃຈໃ ພຣະອົງເຕັມທີ.

ບັ ຫາເລື່ອງກາ ຄື ມາຈາກຕາຍ

(ມທ 22:23-33; ລກ 20:27-40)

18 ວັ ໜຶ່ງມີພວກຊາດູກາຍມາຫາພຣະອົງ ພວກນີ້ເຄີຍເວໝວ່າກາ ຄື ມາຈາກຕາຍນັ້ນບໍ່ມີ ເຂົາທູ ຖາມພຣະອົງວ່າ,

19 “ອາຈາ ເອີຍ, ໂມເຊໄດ້ຂຽ ສັ່ງພວກເອົາໄວ້ວ່າ ‘ຖ້າອ້າຍຂອງຄື ໃດຕາຍແລະພັ ລະຍາຍັງຢູ່ແຕ່ບໍ່ມີລູກ ກໍໃຫ້’ ອງຊາຍຮັບເອື້ອຍໃຜ ເປັ ພັ ລະຍາໄວ້ ເພື່ອສືບເຊື້ອສາຍອ້າຍຂອງຕົນ’.

20 ຍັງມີເຈັດຊາຍອ້າຍ’ ອງ າກີ ອ້າຍກົກເອົາເມຍແລ້ວໄດ້ຕາຍໄປເມື່ອຍັງບໍ່ມີລູກ.

21 ‘ ອງຜູ້ຖ້ວ ໜຶ່ງກໍຮັບເອົາຍິງນັ້ນເປັ ເມຍກໍຕາຍຍັງບໍ່ມີລູກ ແລະ’ ອງຜູ້ຖ້ວ ສອງກໍຮັບເອົາເໝືອ ກີ ແຕ່ກໍຕາຍບໍ່ມີລູກ.

22 ອ້າຍ’ ອງທັງເຈັດຄື ນີ້ກໍໄດ້ເອົາຍິງນັ້ນເປັ ເມຍ ແລະບໍ່ມີລູກ ທີ່ສຸດຜູ້ຍິງນັ້ນກໍຕາຍເໝືອ ກີ .

23 ສີ ນັ້ນໃ ວັ ຄື ມາຈາກຕາຍ [ເມື່ອຄື ທັງປວງຈະຖືກຊົງບັ ດາ ໃຫ້ເປັ ຄື ມາ] ຍິງນັ້ນຈະເປັ ເມຍຂອງຜູ້ໃດ ດ້ວຍວ່າ າງໄດ້ເປັ ເມຍຂອງຊາຍທັງເຈັດຄື ແລ້ວ.”

24 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ເພາະຂໍ້ນີ້ແຫລະ, ພວກທ່າ ຫລົງຜິດແລ້ວບໍ່ແມ່ ຫລື ຄືພວກທ່າ ບໍ່ຮູ້ຈັກພຣະຄຳພີແລະລິດເດດຂອງ ພຣະເຈໝາຍ.

25 ເພາະເມື່ອມະ ດຸຖືກຊົງບັ ດາ ໃຫ້ເປັ ຄື ມາຈາກຕາຍນັ້ນ ຈະບໍ່ມີກາ ແຕ່ງງາ ຫລືຍົກໃຫ້ເປັ ຜົວເມຍກີ ອີກ ແຕ່ເຂົາຈະເປັ ເໝືອ ເຫວະດາໃ ສະຫວັ .

26 ແຕ່ເລື່ອງຄື ທີ່ຕາຍແລ້ວ ທີ່ເຂົາຈະຖືກຊົງບັ ດາ ໃຫ້ເປັ ຄື ມາອີກນັ້ນ ພວກທ່າ ບໍ່ໄດ້ອ່າ ໃ ພຣະຄຳພີຂອງໂມເຊຈັກເທື່ອຫລື ຕອ ເລື່ອງພຸ່ມໂມນີ້ນຊຶ່ງພຣະເຈໝາຍຊົງກ່າວແກ່ໂມເຊວ່າ ‘ຝ່າຍເອົາເປັ ພຣະເຈົ້າຂອງອັບຣາຮາມ, ພຣະເຈົ້າຂອງອີຊາກ, ແລະພຣະເຈົ້າຂອງຢາ ໂຄບ’.

27 ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ຊົງເປັ ພຣະເຈົ້າຂອງຄື ຕາຍ ແຕ່ຊົງເປັ ພຣະເຈໝາຍຂອງຄື ເປັ ພວກທ່າ ຫລົງຜິດໄປຫລາຍ.”

ພຣະບັ ຍັດຂໍ້ໃຫຍ່

(ມທ 22:34-40; ລກ 10:25-28)

28 ມີ ກທ່າຄື ໜຶ່ງເມື່ອເຂໝາເຖິງໄດ້ຍິ ເຂົາໄດ້ຖາມກີ ຢູ ແລະທັງເຫີ ວ່າພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາໄດ້ຄື ຈົ່ງທູ ຖາມພຣະອົງວ່າ, “ພຣະ ບັດຍັດຂໍ້ໃດເປັ ເອກເປັ ໃຫຍ່ກວ່າຂໍ້ບັ ຍັດທັງປວງ.”

29 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບວ່າ, “ພຣະບັ ຍັດຂໍ້ເອກນັ້ນຄືດັ່ງນີ້ ‘ຊາວອິສຣາເອ ເອີຍ, ຈົ່ງຟັງເທີ ອົງພຣະຜູ້ເປັ ເຈໝາຍຂອງເອົາທັງຫລາຍຊົງເປັ ພຣະເຈໝາຍອົງດຽວ.

30 ແລະພວກເຈໝາຍຈົ່ງຮັກອົງພຣະຜູ້ເປັ ເຈໝາຍຂອງເຈໝາຍດ້ວຍສຸດໃຈ, ດ້ວຍສຸດຈິດ, ດ້ວຍສຸດຄວາມຄິດ, ແລະດ້ວຍສຸດກຳລັງຂອງເຈົ້າ’.

31 ພຣະບັ ຍັດຂໍ້ທີສອງນັ້ນຄື ‘ຈົ່ງຮັກເພື່ອນບ້າ ເໝືອ ຮັກຕີ ເອງ’ ພຣະບັ ບັດຂໍ້ອື່ນທີ່ໃຫຍ່ກວ່າພຣະບັ ຍັດສອງຂໍ້ນີ້ບໍ່ມີ.”

32 ຝ່າຍ ກທ່າຄື ນັ້ນທູ ວ່າ, “ດີແລ້ວ, ອາຈາ ເອີຍ ທ່າ ກ່າວຖືກແລ້ວວ່າພຣະອົງນັ້ນແມ່ ພຣະເຈໝາຍອົງດຽວ ແລະ ອກາຈາກພຣະອົງ ນັ້ນບໍ່ມີພຣະເຈໝາຍອື່ນ.

33 ແລະທີ່ຈະຮັກພຣະອົງດ້ວຍສຸດໃຈ, ດ້ວຍສຸດຄວາມເຂໝາຍໃຈ, ແລະດ້ວຍສຸດກຳລັງ ທັງຈະຮັກເພື່ອນບ້າ ເໝືອ ຮັກຕີ ເອງນັ້ນກໍປະເສີ ດກວ່າເຄື່ອງເຜົາບູຊາ ແລະຂອງຖວາຍທັງປວງ.”

34 ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງເຫັນ ຜູ້ນັ້ນຕອບດ້ວຍຄວາມສະຫລາດ ຈິ່ງຊົງກ່າວແກ່ເພິ່ນວ່າ, “ທ່ານບໍ່ໄກຈາກແຜ່ ດີ ຂອງພຣະເຈົ້າ” ດັ່ງແຕ່ນັ້ນບໍ່ມີຜູ້
ໃດກ້າຖາມພຣະອົງຕໍ່ໄປອີກ.

ບັ ຫາເລື່ອງເຊື້ອສາຍຂອງດາວິດ

(ມທ 22:41-46; ລກ 20:41-44)

35 ເມື່ອພຣະເຢຊູຊົງສັ່ງສອ ຢູ່ໃ ບໍລິເວ ພຣະວິຫາ ໄດ້ຊົງຖາມວ່າ, “ທີ່ພວກ ັກທ່າເວົ້າວ່າ ພຣະຄຣິດຊົງເປັນ ເຊື້ອສາຍຂອງດາວິດນັ້ນ
ເປັນ ໄດ້ຢ່າງໃດ.

36 ດ້ວຍວ່າດາວິດເອງກ່າວໂດຍເດດພຣະວິ ຍາ ບໍລິສຸດວ່າ,

‘ພຣະຜູ້ເປັນ ເຈົ້າໄດ້ຊົງກ່າວແກ່ອົງພຣະຜູ້ເປັນ ເຈາຂອງຂ້າພຣະອົງວ່າ,

“ຈິ່ງນັ່ງເບື້ອງຂວາມືຂອງເຮົາ

ຈີ ກວ່າເຮົາຈະປາບສັດຕູຂອງທ່າ ໃຫ້ຢູ່ໃຕ້ຕີ ຂອງທ່ານ.”’

37 ເມື່ອກະສັດດາວິດເອງຍັງເອິ້ນພຣະຄຣິດວ່າ ‘ພຣະຜູ້ເປັນ ເຈົ້າ’ ແລ້ວພຣະຄຣິດຈະເປັນ ເຊື້ອສາຍຂອງດາວິດໄດ້ຢ່າງໃດ.”

ພຣະເຢຊູຊົງປະ າມພວກ ັກທ່າ

(ມທ 23:1:36; ລກ 20:45-47)

38 ຝ່າຍປະຊາຊົ ຫລວງຫລາຍໄດ້ຟັງພຣະອົງດ້ວຍຄວາມຍິ ດີ, ເມື່ອພຣະອົງກ່າວລັງຊົງສັ່ງສອ ຈິ່ງກ່າວວ່າ, “ຈິ່ງລະວັງໃຫ້ດີຈາກພວກ
ັກທ່າ ຜູ້ຊອບ ັງເສື້ອຍາວຍ່າງໄປມາແລະຊອບໃຫ້ຄື ຄຳ ັບໃ ທີ່ປະຊຸມຊົ ,

39 ທັງຊອບບ່ອ ັງອັ ມິກຽດໃ ໂຮງທຳມະເຫດສະໜາແລະໃ ກາ ກິ ລັງ.

40 ເຂົາມັກກິ ກິ ຄອບຄົວແມ່ໝ້າຍແລະແກ້ງໂຫວ້ອ ໃຫ້ຍິດຍາວ ຄື ເຫລົ່ານີ້ຈະຕ້ອງມີໂທດຫລາຍຂຶ້ນ.”

ເງິ ຖວາຍຂອງຍິງໝ້າຍ

(ມທ 21:1-4)

41 ພຣະເຢຊູປະທັບຢູ່ຕໍ່ໝ້າຍຕູ້ເກັບເງິ ຖວາຍ ຈິ່ງຊົງສັ່ງເກດປະຊາຊົ ທີ່ປ່ອ ເງິ ລົງໃ ຜູ້ນັ້ນ ແລະຄື ຮັ່ງມິຫລາຍຄື ໄດ້ເອົາເງິ ຈຳ
ວ ຫລາຍມາປ່ອ ລົງ.

42 ມີແມ່ໝ້າຍຄົນໜຶ່ງເປັນຄື ຍາກຈີ ໄດ້ເອົາຫລຽ ທອງແດງສອງຫລຽນ ຄືໜຶ່ງກໍດຣາ ເຕ ມາປ່ອ ລົງເໝືອ ກັ .

43 ພຣະອົງຈິ່ງຊົງເອິ້ນພວກສາວິກມາ ແລ້ວຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຮົາບອກທ່າ ທັງຫລາຍຕາມຈິງວ່າ ແມ່ໝ້າຍຍາກຈີ ຜູ້ນີ້ໄດ້ໃສ່ເງິ ໃ ຜູ້
ຫລາຍກວ່າຄື ອື່ນທັງໝົດທີ່ປ່ອ ໃສ່ນັ້ນ.

44 ເພາະວ່າຄື ທັງປວງນັ້ນໄດ້ເອົາຈາກເງິ ເຫລືອໃຊ້ຂອງເຂົາມາປ່ອ ລົງ ແຕ່ຍິງຄື ນີ້ຂັດສີ ທີ່ສຸດ ຍັງໄດ້ເອົາເງິ ທີ່ມີຢູ່ສຳລັບລ້ຽງຊີວິດ
ຂອງຕີ ມາໃສ່ຈົນໝົດ.”

ບົດທີ 13

ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວລ່ວງໝ້າໄວ້ເຖິງກາ ທຳລາຍພຣະວິຫາ

(ມທ 24:1-2; ລກ 21:5-6)

1 ເມື່ອພຣະເຢຊູກ່າວລັງສະເດັດອອກຈາກບໍລິເວ ພຣະວິຫາ ມີສາວິກຂອງພຣະອົງຜູ້ໜຶ່ງທູ ວ່າ, “ເບິ່ງດູ, ອາຈາ ເອີຍ ກ້ອ ທີ ແລະ
ຕົກເຫລົ່ານີ້ເກີ ວ່າງດງາມ.”

2 ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ສາວິກຜູ້ນັ້ນວ່າ, “ທ່ານເຫັນ ຕົກໃຫຍ່ເຫລົ່ານີ້ຫລື ກ້ອ ທີ ທີ່ຊ່ອ ທັບກັ ຢູ່ນີ້ຈະຖືກທຳລາຍລົງຈີ ບໍ່ເຫລືອຈັກກ້ອ
ດຽວ.”

ຂັ້ນຕອນຂອງຄວາມທຸກລຳບາກ

(ມທ 24:3-14; ລກ 21:8-19)

3 ເມື່ອພຣະອົງປະທັບຢູ່ພູເຂົາໝາກກອກເຫດຕໍ່ໜ້າພຣະວິຫາ ເປໂຕ, ຢາໂກໂບ, ໂຢຮັ , ແລະອັ ດອາ ມາທູ ຖາມພຣະອົງຕ່າງ ຫາກວ່າ.

4 “ຂໍໃຜດີໃຫ້ພວກຂ້າ” ອຍຊາບແຕ່ວ່າ ເຫດກາ ເຫລົ່ານີ້ຈະບັງເກີດຂຶ້ນເມື່ອໃດ ແລະສິ່ງໃດຈະເປັນ ໝາຍສຳຄັນ ວ່າ ກາ ທັງປວງນີ້ໃກ້ຈະສຳ ເລັດແລ້ວ.”

5 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງລະວັງໃຫ້ດີ ຢ່າໃຫ້ຜູ້ໃດຫລອກລວງພວກທ່າ ໃຫ້ຫລົງ.

6 ດ້ວຍວ່າຈະມີຫລາຍຄື ມາອ້າງ າມຂອງເຮົາວ່າ ‘ເຮົານີ້ແຫລະ, ເປັນ ຜູ້ນັ້ນ’ ແລະຈະຫລອກລວງຫລາຍຄື ໃຫ້ຫລົງໄປ.

7 ເມື່ອທ່າ ທັງຫລາຍໄດ້ຍິ ເລື່ອງກາ ເສີກແລະຂ່າວເລົ່າລືເລື່ອງກາ ເສີກສົງຄາມນັ້ນ ຢ່າຕົກໃຈ ດ້ວຍວ່າເຫດກາ ເຫລົ່ານີ້ຈຳເປັນ ຕ້ອງ ເກີດຂຶ້ນ ແຕ່ວິ ສຸດທ້າຍຍິ່ງບໍ່ມາເຖິງ.

8 ດ້ວຍວ່າປະເທດຕໍ່ປະເທດ, ອາ ຈັກກີຕໍ່ອາ ຈັກກີ, ຈະສູ້ຮົບກັນ ທັງຈະເກີດແຜ່ ດີ ໂຫວໃ ບ່ອ ຕ່າງ ໆ ແລະຈະເກີດຄວາມອິດຢາກ ເຫດ ກາ ເຫລົ່ານີ້ເປັນ ເໝືອ ຂຶ້ນຕອບຂອງຄວາມເຈັບປວດໃ ກາ ເກີດລູກ.

9 “ແຕ່ຈົ່ງລະວັງຕົວໃຫ້ດີ ເພາະເຂົາຈະຈັບຕົວພວກທ່າ ຂຶ້ນສາ , ແລະຈະຂັງ ພວກທ່າ ໃ ໂຮງທຳມະເຫດສະໜາ, ທັງຈະເອົາພວກ ທ່າ ໄປຍີ ຢູ່ຕໍ່ໜ້າຜູ້ປົກຄອງແລະກະສັດເພາະເຫັນ ແກ່ເຮົາ ເພື່ອຈະໄດ້ເປັນ ພະຍາ ແກ່ເຂົາ.

10 ຂ່າວປະເສີດຈະຕ້ອງປະກາດທົ່ວປະຊາຊາດທັງປວງກ່ອນ .

11 ແຕ່ເມື່ອເຂົາມອບທ່າ ໄວ້ນັ້ນ ຢ່າເປັນ ທຸກຮ້ອນ ໃຈກ່ອນ ວ່າຈະເວໝາຍໃຈໃດ ແຕ່ຈົ່ງເວົ້າຕາມທີ່ພຣະເຈໝາຍໃຈໃຜທ່າ ເວໝາຍວ່າບໍ່ ແມ່ນ ທ່າ ເປັນ ຜູ້ເວໝາຍແຕ່ແມ່ນ ພຣະວິ ຍາ ບໍລິສຸດຊົງເປັນ ຜູ້ເວໝາຍ.

12 ອ້າຍກັບ” ອງຕ່າງຄື ກໍຈະມອບກັນ ໄວ້ ພໍຈະມອບລູກແລະລູກຈະລູກຂຶ້ນຕໍ່ສູ້ພໍ່ແມ່ໃຫ້ເຖິງແກ່ຄວາມຕາຍ.

13 ຄື ທັງປວງຈະກຽດຊົງພວກທ່າ ເພາະເຫັນ ແກ່ າມຂອງເຮົາ ແຕ່ຜູ້ໃດອິດທິ ເຖິງທີ່ສຸດ ຜູ້ນັ້ນແຫລະ, ຈະໄດ້ລອດພວມ.

ຄວາມທຸກລຳບາກອັ ໃຫຍ່

(ມທ 24:15-28; ລກ 21:20-24)

14 “ແຕ່ເມື່ອໃດທ່າ ທັງຫລາຍເຫັນ ສິ່ງທີ່ໜ້າກຽດຊົງຕັ້ງຢູ່ໃ ບ່ອ ບໍ່ສົມຄວນ ຈະຕັ້ງ (ໃຫ້ຜູ້ອ່າ ເຂໝໃຈເອົາ) ເມື່ອນັ້ນໃຫ້ຜູ້ທີ່ຢູ່ ແຂງ ຢູ່ດາຍບົບໜີໄປຍັງພູ.

15 ຜູ້ທີ່ຢູ່ເທິງຫລັງຄາເຮືອ ຢ່າລົງມາໃ ເຮືອ ຂອງຕົ ຕັບເອົາສິ່ງໃດອອກໄປ.

16 ສ່ວ ຜູ້ທີ່ຢູ່ຕາມທົ່ງ າ ກໍຢ່າຕ່າວຄື ມາເອົາເສື້ອຜ້າຂອງຕົ .

17 ໃ ວັ ເຫລົ່ານັ້ນເປັນ ໜ້າເວໝາຍ າເຕັມທີ່ ຕໍ່ຜູ້ຍິງທີ່ມີທ້ອງແລະມີລູກອ່ອ ກິ ິນຢູ່.

18 ຈົ່ງອ້ອ ວອ ຂໍເພື່ອເຫດກາ ເຫລົ່ານີ້ຈະບໍ່ບັງເກີດຂຶ້ນໃ ລະດູໜາວ.

19 ດ້ວຍວ່າໃ ຄາວນັ້ນຈະມີຄວາມທຸກລຳບາກ ຢ່າງບໍ່ເຄີຍເກີດມາຕັ້ງແຕ່ພຣະເຈໝາຍໃຈຕັ້ງຕອບສ້າງໂລກຈີ ເຖິງບັດນີ້ ແລະເມື່ອໜ້າຈະບໍ່ມີອີກ ຕໍ່ໄປຈັກເທື່ອ.

20 ແລະຖ້າອົງພຣະຜູ້ເປັນ ເຈໝບໍ່ໄດ້ຊົງບັນ ດາ ໃຫ້ວັ ເຫລົ່ານັ້ນສັ້ນເຂໝກໍຈະບໍ່ມີມະ ຸດຄື ໃດລອດພວມໄດ້ ແຕ່ເພາະຊົງເຫັນ ແກ່ພວກທີ່ພຣະ ອົງໄດ້ຊົງເລືອກໄວ້ແລ້ວນັ້ນ ພຣະອົງຈົ່ງຊົງບັນ ດາ ໃຫ້ວັ ເຫລົ່ານັ້ນສັ້ນເຂໝ.

21 ໃ ເວລານັ້ນຖ້າຜູ້ໃດມາບອກພວກທ່າ ວ່າ ‘ເບິ່ງດູ, ອົງພຣະຄຣິດຢູ່ທີ່ນີ້’ ຫລືວ່າ ‘ເບິ່ງດູ ເພິ່ນຢູ່ຫີນ’ ຢ່າຊູ່ເຊື່ອ.

22 ດ້ວຍວ່າຈະມີພຣະຄຣິດທຽມແລະໝໍທ່າ ວາຍຂີ້ໂລບຫລາຍຄື ເກີດຂຶ້ນ ສະແດງໝາຍສຳຄັນ ແລະກາ ອັດສະຈັ ຕ່າງ ໆ ເພື່ອຖ້າເປັນ ໄດ້ ຈະຫລອກລວງຜູ້ທີ່ພຣະເຈໝາຍໃຈເລືອກໄວ້ໃຫ້ຫລົງ.

23 ແຕ່ທ່າ ທັງຫລາຍຈົ່ງລະວັງໃຫ້ດີ ເພາະເຮົາໄດ້ບອກທຸກສິ່ງໃຫ້ທ່າ ຮູ້ໄວ້ກ່ອ ແລ້ວ.

ເມື່ອບຸດມະ ຸດສະເດັດມາ

(ມທ 24:29-31; ລກ 21:25-28)

24 “ໃນວັ ເຫລົ່ານັ້ນເມື່ອຄາວທຸກລຳບາກຜ່າ ພວມໄປແລ້ວ, ‘ດວງອາທິດຈະມີໄປ ແລະດວງຈັ ຈະບໍ່ສ່ອງແສງ.

25 ດວງດາວທັງປວງຈະຕົກລົງຈາກຟ້າ

ແລະບໍ່ ດາສິ່ງທີ່ມີອຳ າດໃ ທ້ອງຟ້າຈະສະທ້າ ຫວັ້ນໂຫວ່.

26 ເມື່ອນັ້ນເຂົາຈະເຫັນ 'ບຸດມະ ຸດສະເດັດມາໃ ເມກ' ດ້ວຍລິດທາ ຸພາບອັ ໃຫຍ່ແລະສະຫງ່າລາສີອັ ຮຸ່ງເຮືອງ.

27 ເມື່ອນັ້ນພຣະອົງຈະຊົງໃຊ້ພວກເທວະດາໃຫ້ຮວບຮວມຄື ທັງປວງທີ່ພຣະອົງຊົງເລືອກໄດ້ແລ້ວຈາກທິດທັງສີ່ ຕັ້ງແຕ່ທີ່ສຸດປາຍ ແຜ່ ດິ ຈີ ເຖິງທີ່ສຸດຂອບຟ້າ.

ບົດຮຽ ຈາກຕຕເຕືອເທດ

(ມທ 24:32-35; ລກ 21:29-33)

28 “ຈົ່ງຮຽ ຄຳອຸປະມາຈາກຕຕເຕືອເທດ ເມື່ອກິ່ງມັ ແຕກໃບອ່ອ ອອກ ພວກທ່າ ກໍຮູ້ວ່າລະດູຮ້ອ ໃກ້ຈະເຖິງແລ້ວ.

29 ຢ່າງນັ້ນແຫລະ, ພວກທ່າ ກໍເໝືອ ກໍ ເມື່ອເຫັນເຫດກາ ເຫລົ່ານັ້ນກຳລັງເກີດຂຶ້ນ ຈົ່ງຮູ້ວ່າພຣະອົງສະເດັດມາໃກ້ຈະເຖິງປະຕູແລ້ວ.

30 ເຮົາບອກພວກທ່າ ຕາມຈິງວ່າ ຄື ໃ ສະໄໝນີ້ຈະບໍ່ລ່ວງລັບໄປກ່ອ ເຫດກາ ທັງປວງນີ້ບັງເກີດຂຶ້ນ.

31 ຟ້າແລະດິ ຈະລ່ວງພວໄປ ແຕ່ຖ້ອຍຄຳຂອງເຮົາຈະບໍ່ລ່ວງພວໄປຈັກເທື່ອ.

ບໍ່ມີໃຜຮູ້ວັ ແລະເວລານັ້ນ

(ມທ 24:36-44)

32 “ແຕ່ເລື່ອງວັນຫລົງນັ້ນບໍ່ມີໃຜຮູ້ ແມ່ ເທວະດາໃ ສະຫວັ ຫລືພຣະບຸດກໍບໍ່ຮູ້ ຮູ້ແຕ່ພຣະບິດາອົງດຽວ.

33 ຈົ່ງຝຣ໌ໝະວັງຢູ່ ເພາະພວກທ່າ ບໍ່ຮູ້ວ່າເວລາກຳ ິດນັ້ນຈະມາເຖິງເມື່ອໃດ.

34 ປຽບເໝືອ ຊາຍຜູ້ໜຶ່ງທີ່ອອກຈາກເຮືອ ເດີ ທາງໄປ ໄດ້ມອບອຳ າດໃຫ້ຂ້ອຍທຸກຄື ໃຫ້ຮັບຮູ້ກາ ງາ ຂອງໃຜລາວ ແລະສັ່ງຄື ຍາມ ໃຫ້ຝຣ໌ໝະວັງຢູ່.

35 ເຫດສັ ນັ້ນທ່າ ທັງຫລາຍຈົ່ງຝຣ໌ໝະວັງຢູ່ ເພາະພວກທ່າ ບໍ່ຮູ້ວ່າເຈໝາະເຮືອ ຈະມາຍາມໃດ ຈະມາຫົວຄຳ, ຫລືທ່ຽງຄື , ຫລືເວລາໃກ້ ຂັ , ຫລືຮຸ່ງເຮືອງ.

36 ຢ່າ ວ່າຈະມາໃ ທີ່ ທີ່ແລະພົບພວກທ່າ ອ ຫລັບຢູ່.

37 ຊົ່ງເຮົາບອກພວກທ່າ ເຮົາກໍບອກຄື ທັງປວງເໝືອ ກໍ ວ່າ ຈົ່ງຝຣ໌ໝະວັງຢູ່.”

ບົດທີ 14

ພວກຫົວໜ້າປອງຮ້າຍພຣະເຢຊູ

(ມທ 26:1-5; ລກ 22:1-2; ຢຣ 11:15-53)

1 ຍັງອີກສອງວັ ຈະເຖິງເທດສະກາ ປັດສະຄາແລະເທດສະກາ ກິ ເຂໝາະໃຈເຊື້ອ ພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່ແລະພວກ ັກທ່າກໍຊອກ ຊ່ອງທາງຈະຈັບພຣະອົງ ດ້ວຍອຸບາຍຈົ່ງຂ້າເສຍ.

2 ຄືເຂົາເຈໝາະ ວ່າ, “ຢ່າເຮັດກາ ນັ້ນໃ ລະຫວ່າງວັ ເທດສະກາ ຢ່າ ວ່າພິ ລະເມືອງຈະເກີດຫວັ ວາຍ.”

ພຣະເຢຊູຊົງຮັບກາ ຫົດສົງທີ່ເບດທາ ຍ

(ມທ 26:6-13; ຢຣ 12:1-8)

3 ໃ ເວລາທີ່ພຣະອົງປະທັບຢູ່ບ້າ ເບດທາ ຍ ໃ ເຮືອ ຂອງຊີໂມ ຄົນຂີ້ທູດ ເມື່ອຊົງນັ່ງຮັບປະທາ ອາຫາ ຢູ່ ມີຍິງຜູ້ໜຶ່ງຖືອອມຫີ ຂາວເຕັມດ້ວຍ ັ້ມ ຫອມ າຣະດາແທ້ທີ່ມີຄ່າແພງຫລາຍ ເຂໝາະຝຣ໌ໝະວັງ ເມື່ອຫັກຄໍອອມແລ້ວຖອກ ັ້ມ ລົງໃສ່ພຣະສຽ ຂອງພຣະ ອົງ.

4 ແຕ່ມີບາງຄື ເຄື່ອງໃຈຈົ່ງເຈໝາະ ວ່າ, “ເຫດໃດຈົ່ງເຮັດໃຫ້ ັ້ມ ນີ້ເສຍລ້າ ງ .

5 ເພາະຖ້າຂາຍ ັ້ມ ນີ້ກໍຄົງໄດ້ເງິ ກວ່າສາມຮ້ອຍເດ າຣີອີ ແລ້ວຈະແຈກໃຫ້ຄື ຈີ ກໄດ້” ແລະເຂົາຈົ່ງຈົມຕິດຽ ຍິງນັ້ນ.

6 ຝ່າຍພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຊ່າງເທາະ ກວ ໃຈລາວເຮັດຫຍັງ າງໄດ້ເຮັດກາ ດີແກ່ເຮົາແລ້ວ.

7 ດ້ວຍວ່າຄື ຍາກຈີ ມີຢູ່ກັບພວກທ່າ ສະເໝີ ພວກທ່າ ຢ່າກເຮັດກາ ດີແກ່ເຂົາຍາມໃດກໍໄດ້ ແຕ່ຝ່າຍເຮົາບໍ່ຢູ່ກັບທ່າ ສະເໝີໄປ.

8 ຊົ່ງຍິງຜູ້ນີ້ໄດ້ເຮັດກໍເປັ ກາ ສຸດຄວາມສາມາດຂອງລາວ ລາວມາຫົດສົງກາຍຂອງເຮົາກ່ອນ ເພື່ອກາ ປົງສິບຂອງເຮົາ.

9 ເຮົາບອກພວກທ່າ ຕາມຈິງວ່າຂ່າວປະເສີດນີ້ຈະປາວປະກາດໄປເຖິງບ່ອ ໃດໃ ທີ່ພິພິບ ກາ ທີ່ຍິງຜູ້ນີ້ໄດ້ເຮັດກໍຈະເລື່ອງລົງໄປເຖິງບ່ອ ນັ້ນເປັ ທີ່ລະ ົກເຖິງນາງ.”

ຢູດາຕົກລົງຈະມອບພຣະເຢຊູໄວ້

(ມທ 26:14-16; ລກ 22:3-6)

10 ຝ່າຍຢູດາ ອິສະກາຣິອິດ ເປັ ຜູ້ໜຶ່ງໃ ພວກສິບສອງຄົ ນັ້ນ, ໄດ້ໄປຫາພວກປະໂລທິດຕີ ໃຫຍ່ເພື່ອຈະມອບພຣະອົງໃຫ້ເຂົາ.

11 ເມື່ອເຂົາໄດ້ຍິ ດັ່ງນັ້ນກໍດີໃຈແລະສັ ຍາວ່າຈະເອົາເງິ ໃຫ້ ແລ້ວຢູດາກໍຊອກຫາໂອກາດທີ່ຈະມອບພຣະອົງໃຫ້ເຂົາ.

ພຣະເຢຊູຖືສີ ປັດສະຄາພ້ອມກັບສາວົກ

(ມທ 26:17-45; ລກ 22:7-14, 21-23; ຢຣ 13:21-30)

12 ເມື່ອວັນຕອດເທດສະກາ ກິ ເຂໜ້າບໍ່ມີເຊື້ອແປງ ເຖິງເວລາເຂົາເຄີຍຂ້າລູກແກະສໍາລັບປັດສະຄານັ້ນ ພວກສາວົກມາຫຼຸ ຖາມ ພຣະອົງວ່າ, “ຈະໃຫ້ພວກຂ້າ” ອຍໄປຈັດແຈງປັດສະຄາໃຫ້ທ່າ ຮັບປະທາ ບ່ອ ໃດ.”

13 ພຣະອົງຈົ່ງຊົງໃຊ້ສາວົກສອງຄົ ໄປໂດຍສັ່ງເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງເຂົາໄປໃ ກຸງ ແລະຈະມີຊາຍຄົ ໜຶ່ງຫຼື ໜ້າ າມາພິບພວກທ່າ ຈົ່ງຕາມຜູ້ນັ້ນ ໄປ.

14 ລາວຈະເຂົາໄປໃ ເຮືອ ຫລັງໃດ ຈົ່ງບອກເຈໜ້ອ ນັ້ນວ່າ ‘ອາຈາ ຖາມວ່າ ທ້ອງຮັບແຂກສໍາລັບເຮົາທີ່ເຮົາຈະກິ ປັດສະຄາກັບພວກ ສາວົກຂອງເຮົາໄດ້ນັ້ນຢູ່ທີ່ໃດ’.

15 ເຈໜ້ອຂອງເຮືອ ຈະຊົ່ງໃຫ້ພວກທ່າ ເຫັ ທ້ອງໃຫຍ່ຊັ້ນເທິງທີ່ຕົກແຕ່ງພ້ອມໄວ້ແລ້ວ ທີ່ນັ້ນແຫລະ, ຈົ່ງຈັດແຈງໄວ້ສໍາລັບພວກເຮົາ.”

16 ສາວົກສອງຄົ ນັ້ນຈົ່ງໄດ້ອອກໄປ ແລ້ວເຂົາໃ ກຸງກໍໄດ້ພິບເໝືອ ດັ່ງພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາ ແລ້ວເຂົາໄດ້ຈັດແຈງປັດສະຄາໄວ້.

17 ຄັ ເຖິງເວລາຄ່າແລ້ວພຣະອົງກໍສະເດັດມາກັບສາວົກສິບສອງຄົ ນັ້ນ.

18 ເມື່ອເຂົາກໍາລັງນັ່ງຮັບປະທາ ອາຫາ ຢູ່ ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຮົາບອກທ່າ ທັງຫລາຍຕາມຈິງວ່າ ຄົ ໜຶ່ງໃ ພວກທ່າ ຈະທໍ ລະຍົດຕໍ່ເຮົາ ແມ່ ຜູ້ໜຶ່ງທີ່ກໍາລັງຮັບປະທາ ອາຫາ ຢູ່ກັບເຮົານີ້ແຫລະ.”

19 ຝ່າຍເຂົາກໍພາກັ ຫຼກໃຈ ແລະຫຼຸ ຖາມພຣະອົງເທື່ອລະຄົ ວ່າ, “ບໍ່ແມ່ ຂ້າ” ອຍດີ້.”

20 ພຣະອົງຊົງຕອບເຂົາວ່າ “ເປັນຜູ້ໜຶ່ງໃ ສິບສອງຄົ ນີ້ ຄືຜູ້ທີ່ກໍາລັງຈ້າຮ່ວມຊາມດຽວກັບເຮົາ.

21 ດ້ວຍວ່າ, ບຸດມະ ຸດຈະສະເດັດໄປຕາມທີ່ໄດ້ຂຽ ໄວ້ໃ ພຣະຄໍາພິເຖິງເລື່ອງເພິ່ນ ແຕ່ວິບັດແກ່ຜູ້ທີ່ຈະທໍລະຍົດຕໍ່ບຸດມະ ຸດ ຖ້າຜູ້ນັ້ນບໍ່ເກີດ ມາກໍດີກວ່າ.”

ພຣະເຢຊູຊົງຕັ້ງສີ ມະຫາສະໝັດ

(ມທ 26:26-30; ລກ 22:15-20; ຢຣ 11:23-25)

22 ລະຫວ່າງອາຫາ ນີ້ນັ້ນ ພຣະເຢຊູຊົງຈັບເຂໜ້າຂໍພຣະພອ ແລ້ວ, ຊົງຫັກເຂໜ້ານັ້ນຍິນໃຫ້ພວກສາວົກໂດຍຊົງກ່າວວ່າ, “ຈົ່ງຮັບ ເທິນ ນີ້ແຫລະ, ຄືກາຍຂອງເຮົາ.”

23 ແລ້ວພຣະອົງຊົງຈັບເອົາຈອກມາໂມທະ າພຣະຄູ ແລະຊົງຍິນໃຫ້ເຂົາ ແລະເຂົາກໍຮັບດີ່ມທຸກຄົ .

24 ພຣະອົງໄດ້ຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ນີ້ແຫລະ ຄືເລືອດຂອງເຮົາ ແມ່ ເລືອດອັ ກ່ຽວກັບພຣະສີ ຍາທີ່ຖອກອອກເພື່ອຄົ ຫລາຍຄົ .

25 ເຮົາບອກທ່າ ທັງຫລາຍຕາມຈິງວ່າ ເຮົາຈະບໍ່ດີ່ມ າຜີ ອະງູ່ ຕໍ່ໄປອີກຈີ ກວ່າວັ ນີ້ ມາເຖິງ ຄືວັ ທີ່ເຮົາຈະດີ່ມອັ ໃໝ່ໃ ລາຊະແຜ່ ດີ ຂອງພຣະເຈົ້າ.”

26 ເມື່ອຮ້ອງເພງສີ ລະເສີ ແລ້ວ ເຂົາກໍພາກັ ອອກໄປຍັງພູໝາກກອກເທດ.

ຊົງກ່າວລ່ວງໜ້າໄວ້ວ່າເປັໂຕຈະປະຕິເສດ

(ມທ 26:30-35; ລກ 22:31-34; ຢຣ 13:36-38)

27 ພຣະເຢຊູຊົງກ່າວແກ່ພວກສາວົກວ່າ, “ພວກທ່າ ທຸກຄົ ຈະສະດຸດໃຈ ເພາະມີຄໍາຂຽ ໄວ້ໃ ພຣະຄໍາພິວ່າ ‘ເຮົາຈະປະຫາ ຜູ້ລ້ຽງ ແກະ ແລະແກະຝຸງນັ້ນຈະແຕກຊະກີ ໄປ’.

28 ແຕ່ເມື່ອຖືກຊົງບັ ດາ ໃຫ້ເປັນ ຄື ມາແລ້ວ ເຮົາຈະໄປເຖິງແຂວງຄາລິເລກ່ອນ ໜ້າພວກທ່ານ.”

29 ເປີໂຕໄດ້ທູ ພຣະອົງວ່າ, “ເຖິງແມ່ນ ວ່າທຸກຄົນ ຈະສະດຸດໃຈ ສ່ວ ຂ້າ” ອຍບໍ່ສະດຸດໃຈ.”

30 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບເປີໂຕວ່າ, “ເຮົາບອກທ່ານ ຕາມຈິງວ່າ ໃ ຄື ວີ ມີແຫລະ, ກ່ອ ໄກ່ຈະຂີ້ ສອງເທື່ອທ່ານ ຈະປະຕິເສດເຮົາເຖິງສາມ ເທື່ອ.”

31 ແຕ່ເປີໂຕທູ ຕອບຢ່າງແຂງແຮງວ່າ, “ເຖິງແມ່ນ ຂ້າ” ອຍຈະຕ້ອງຕາຍກັບທ່ານ ຂ້າ” ອຍຈະບໍ່ປະຕິເສດທ່ານ ຈັກເທື່ອ” ຝ່າຍພວກສາວິກກໍ ທູ ຢ່າງນັ້ນເໝືອ ກັ ທຸກຄົນ .

ຊົງອ້ອ ວອ ໃ ສວ ເຄັດເຊມາເ

(ມທ 26:36-46; ລກ 22:39-46)

32 ພຣະເຢຊູໄດ້ສະເດັດພ້ອມກັບພວກສາວິກໄປບ່ອນ ໜຶ່ງຊື່ເຄັດເຊມາເ ພຣະອົງຊົງກ່າວກັບເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງນັ່ງຢູ່ທີ່ນີ້ ເມື່ອເຮົາໄປ ອ້ອນວອນ.”

33 ພຣະອົງໄດ້ຊົງພາເປີໂຕ, ຢາໂກໂບ, ແລະໂຢຮີ ໄປ ົ່າ ແລ້ວຊົງເກີດວິຕົກແລະໜັກພຣະໂທຫລາຍ.

34 ຈົ່ງຊົງກ່າວກັບເຂົາວ່າ, “ຈິດໃຈຂອງເຮົາກໍທຸກໜັກແທບຈະຕາຍຢູ່ແລ້ວ ຈົ່ງຄອຍແຜ່ຢູ່ທີ່ນີ້ເທິນ.”

35 ເມື່ອໄດ້ສະເດັດໄປອີກໜ້ອຍໜຶ່ງ ພຣະອົງຊົງໝູບພຣະກາຍລົງແລະອ້ອ ວອ ວ່າ ຖ້າເປັນ ໄປໄດ້ຂໍໃຫ້ໂມງນີ້ ລ່ວງພວມໄປຈາກ ພຣະອົງ.

36 ພຣະອົງຊົງທູ ວ່າ, “ອັບບາບິດາເອີຍ, ພຣະອົງອາດຊົງກະທຳສິ່ງທັງປວງໄດ້ ຂໍໃຫ້ຈອກນີ້ເລື່ອນພວມໄປຈາກລູກທ້ອ ແຕ່ຂໍຢ່າໃຫ້ເປັນ ໄປ ຕາມໃຈປາດຖະໜາຂອງລູກ ແຕ່ໃຫ້ເປັນ ໄປຕາມພຣະໂທຂອງພຣະອົງເທິນ.”

37 ພຣະອົງຈົ່ງສະເດັດກັບຄື ມາຊົງເຫັນ ເຂົາ ອ ຫລັບຢູ່ ແລະຊົງກ່າວແກ່ເປີໂຕວ່າ, “ຊີໂມນເອີຍ, ທ່ານ ອ ຫລັບຫລິ ທ່ານ ບໍ່ສາມາດຈະ ຄອຍຢູ່ຈັກທັມດຽວຫລິ.

38 ຈົ່ງແຜ່ພະວັງແລະອ້ອ ວອ ຢູ່ເພື່ອຈະບໍ່ຕົກໃ ກາ ທິດລອງ ຈິດໃຈພ້ອມຢູ່ແລ້ວກໍຈົງ ແຕ່ກາຍກໍອ່ອ ກຳລັງ.”

39 ພຣະອົງຈົ່ງສະເດັດໄປອ້ອ ວອ ອີກເທື່ອໜຶ່ງຊົງກ່າວຄຳເໝືອ ເທື່ອກ່ອ .

40 ຄື ສະເດັດກັບຄື ມາກໍຊົງເຫັນ ສາວິກ ອ ຫລັບຢູ່ ເພາະຕາຂອງເຂົາມີ ບໍ່ຂຶ້ນ ແລະເຂົາບໍ່ຮູ້ວ່າຈະທູ ປະກາ ໃດ.

41 ເມື່ອສະເດັດກັບມາເທື່ອທີ່ສາມ ພຣະອົງຈົ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ພວກທ່ານ ຍັງ ອ ຫລັບເຊົາເມື່ອຍຢູ່ຫລິ ພໍເທາະເວລາມາເຖິງແລ້ວ ເບິ່ງ ແມ, ບຸດມະ ດກຳລັງຈະຖືກມອບໄວ້ໃ ມີຂອງຄື ບາບ.

42 ຈົ່ງລຸກຂຶ້ນພາກ ໄປເທາະ ເບິ່ງແມ, ຜູ້ທີ່ມອບເຮົານັ້ນມາໃກ້ແລ້ວ.”

ກາ ມອບແລະກາ ຈັບພຣະເຢຊູໄປ

(ມທ 26:37-46; ລກ 22:47-43; ຢຣ 18:2-12)

43 ເມື່ອພຣະອົງຍັງຊົງກ່າວບໍ່ທັນ ຂາດຄຳ ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນຢູ່ດາທີ່ເປັນ ຜູ້ໜຶ່ງໃ ພວກສິບສອງຄົນ ນັ້ນ ພ້ອມກັບປະຊາຊົ ຖືດາບຖືໄມ້ຄ້ອ ໄດ້ມາຈາກພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່, ພວກ ັກທ່ານ, ແລະພວກເຕຊແກ່.

44 ຜູ້ທີ່ຈະມອບພຣະອົງນັ້ນໄດ້ໃຫ້ສີ ຍາ ແກ່ເຂົາວ່າ, “ເຮົາຈະຈຸບຄຳ ັບຜູ້ໃດ ກໍແມ່ນ ຜູ້ນີ້ ແຫລະ ຈົ່ງຈັບກຸມເອົາໄປຮັກສາໄວ້ໃຫ້ດີ.”

45 ພໍຢູ່ດາມາເຖິງກໍເຂົາໝາຫາພຣະອົງທີ່ ທິທູ ວ່າ, “ພຣະອາຈາ ເອີຍ” ແລ້ວຈຸບຄຳ ັບພຣະອົງຢ່າງຮັກແພງ.

46 ຝ່າຍຄື ເຫລົ່ານັ້ນກໍລົງມືຈັບພຣະອົງໄວ້.

47 ແຕ່ຜູ້ໜຶ່ງທີ່ຢື ຢູ່ທີ່ນັ້ນຊັກດາບອອກ ພໍ ຂ້ອຍໃຊ້ຄື ໜຶ່ງຂອງມະຫາປະໂລຫິດ ຖືກຫຼຸຂາດເບື້ອງໜຶ່ງ.

48 ພຣະເຢຊູຊົງຖາມເຂົາເຫລົ່ານັ້ນວ່າ, “ທ່ານທັງຫລາຍຖືດາບຖືໄມ້ຄ້ອ ອອກມາຈັບເຮົາເໝືອ ຈັບໂຈ ຫລິ.

49 ເຮົາໄດ້ຢູ່ກັບທ່ານ ທັງຫລາຍທຸກ ໆ ວີ ສິ່ງສອ ໃ ບໍລິເວ ພຣະວິຫາ ແຕ່ພວກທ່ານ ບໍ່ໄດ້ຈັບເຮົາ ແຕ່ຂໍໃຫ້ພຣະຄຳພີທີ່ຂຽ ໄວ້ກ່ຽວກັບ ເລື່ອງນີ້ສຳເລັດເສຍທ້ອນ.”

50 ແລ້ວສາວິກທັງໝົດໄດ້ປະຖິ້ມພຣະອົງພາກ ໜີໄປ.

51 ມີຊາຍໜຸ່ມຜູ້ໜຶ່ງທີ່ມີຜ້າປາ ຜີ ດຽວຕາມພຣະອົງໄປ ເຂົ້າກໍຈັບຊາຍໜຸ່ມນັ້ນ.
52 ຊາຍນັ້ນໄດ້ແກ້ຜ້າປາ ຜີ ນັ້ນຖິ້ມແລ້ວ ໝົບໄປດ້ວຍຕົວເປົ່າ.

ພຣະເຢຊູຊົງຢູ່ຕໍ່ໜ້າສາ ສູງສຸດ

(ມທ 26:57-68; ລກ 22:54-55; ຢຣ 18:13-14, 19-24)

53 ເຂົາໄດ້ພາພຣະເຢຊູໄປຫາມະຫາປະໂລຫິດ ແລະມີພວກປະໂລຫິດຕີ ໃຫຍ່, ພວກເຖບແກ່, ກັບພວກ ັກທໍາໄດ້ຊຸມ ມຸມພ້ອມກັ ຢູ່ທີ່ນັ້ນ.
54 ສ່ວ ເປໂຕໄດ້ຕາມພຣະເຢຊູໄປໃ ລະຍະຫ່າງໄກ ຈີ ເຂໝໄປເຖິງເດີນບ້າ ຂອງມະຫາປະໂລຫິດແລ້ວນັ່ງຝັງໄຟຢູ່ກັບພວກຍາມ.
55 ພວກປະໂລຫິດຕີ ໃຫຍ່ກັບບັ ດາສະມາຊິກສະພາຈິ່ງຫາພະຍາ ມາເບີກຕໍ່ສູ້ພຣະເຢຊູເພື່ອຈະຂ້າພຣະອົງເສຍ ແຕ່ຫາຫລັກຖາ ບໍ່ໄດ້.
56 ດ້ວຍມິຫລາຍຄື ເບີກພະຍາ ຕົວະຕໍ່ສູ້ພຣະອົງ ແຕ່ຄໍາຂອງເຂົາແຕກຕ່າງກັ .
57 ມີລາງຄື ຢີ ຂຶ້ນເບີກພະຍາ ຕົວະຕໍ່ສູ້ພຣະອົງວ່າ,
58 “ຂ້າພະເຈໝໄດ້ຍິ ຄື ນີ້ເວໝວ່າ, ‘ຝ່າຍເຮົາຈະມ້າງພຣະວິຫາ ຫລັງນີ້ທີ່ສ້າງດ້ວຍມິມະ ຸດ ແລະພາຍໃ ສາມວັ ຈະສ້າງຂຶ້ນອີກຫລັງ ໜຶ່ງທີ່ບໍ່ໄດ້ເຮັດດ້ວຍມິມະນຸດ’.”
59 ເຖິງປາ ນັ້ນຄໍາພະຍາ ຂອງເຂົາກໍບໍ່ຖືກຕ້ອງກັ .
60 ມະຫາປະໂລຫິດໄດ້ຍິ ຂຶ້ນຖ້າມກາງທີ່ປະຊຸມ ຖາມພຣະເຢຊູວ່າ, “ເຈົ້າບໍ່ຕອບຫຍັງຫລື ຄໍາພະຍາ ທີ່ຄື ເຫລົ່ານີ້ກ່າວຕໍ່ສູ້ເຈໝເປັ ແ ວ ໃດ.”
61 ແຕ່ພຣະອົງຊົງມິດຢູ່ ບໍ່ໄດ້ຕອບປະກາ ໃດມະຫາປະໂລຫິດຈິ່ງຖາມພຣະອົງອີກວ່າ, “ເຈົ້າເປັ ພຣະຄຣິດພຣະບຸດຂອງພຣະເຈໝຜູ້ຊົງ ຄວາມສຸກຫລື.”
62 ພຣະເຢຊູຊົງຕອບວ່າ, “ເຮົາເປັ ຜູ້ນັ້ນແຫລະ ແລະພວກທ່າ ຈະໄດ້ເຫັ ບຸດມະ ຸດນັ່ງຢູ່ເບື້ອງຂວາຂອງຜູ້ຊົງລິດທາ ຸພາບ ແລະກໍາ ລັງສະເດັດມາໃ ເມກແຫ່ງຝ່າສະຫວັນ.”
63 ມະຫາປະໂລຫິດຜູ້ນັ້ນໄດ້ຈິກເສື້ອຂອງຕີ ແລ້ວກ່າວວ່າ, “ພວກເຮົາຍັງຈະຕ້ອງກາ ພະຍາ ອັ ໃດອີກ.”
64 ທ່າ ທັງຫລາຍໄດ້ຍິ ຄໍາໝັ້ນປະໝາດພຣະເຈໝແລ້ວ ພວກທ່າ ຄິດເຫັ ຢ່າງໃດ” ຂາປະຊຸມທັງໝົດຈິ່ງເຫັ ວ່າ ພຣະອົງຄວ ຖືກ ໂຫດປະຫາ ຊິວິດ.
65 ມີລາງຄື ຕັ້ງຕູດຖິ້ມ ຳລາຍໃສ່ພຣະອົງ, ເອົາຜ້າມັດພຣະພັກຂອງພຣະອົງ, ທຸບຕີພຣະອົງ ດ້ວຍເວໝແກ່ພຣະອົງວ່າ, “ຫວາຍເບິ່ງແມ” ພວກຄື ໃຊ້ກໍໄດ້ຮັບເອົາພຣະອົງໄປຕີບຕີ.

ເປໂຕປະຕິເສດພຣະເຢຊູ

(ມທ 26:69-75; ລກ 22:56-62; ຢຣ 18:15-18, 25:27)

66 ເມື່ອເປໂຕຍັງຢູ່ທາງລຸ່ມກາງເດີນບ້າ ມີຍິງໃຊ້ຄື ໜຶ່ງຂອງມະຫາປະໂລຫິດຍ່າງມາ.
67 ເມື່ອ າງເຫັ ເປໂຕນັ່ງຝັງໄຟຢູ່ າງກໍຫລຽວເຜ່ງເບິ່ງແລ້ວເວໝວ່າ, “ໂຕເຄີຍຢູ່ກັບໂຫ າຊາເຮັດ ຄືເຢຊູນັ້ນເໝືອ ກັນ.”
68 ແຕ່ເປໂຕປະຕິເສດວ່າ, “ທີ່ເຈໝເວໝນັ້ນຂ້ອຍບໍ່ຮູ້ເລື່ອງ ແລະບໍ່ເຂໝໃຈ” ເປໂຕຈິ່ງອອກໄປທີ່ປະຕູບ້າ ແລ້ວໄກ່ກໍຂັ .
69 ເມື່ອຍິງໃຊ້ຄື ນັ້ນເຫັ ເປໂຕກໍຕັ້ງຕູດບອກກັບຄື ທີ່ຢູ່ຫັ້ນອີກວ່າ, “ຄົນນີ້ແຫລະ, ເປັ ພັກພວກກັບເຂົາເຫລົ່ານັ້ນ.”
70 ແຕ່ເປໂຕໄດ້ປະຕິເສດອີກ, ຫລັງຈາກນັ້ນໝ້ອຍໜຶ່ງ ພວກຄື ທີ່ຢູ່ ຢູ່ຫັ້ນໄດ້ເວໝກັບເປໂຕອີກວ່າ, “ໂຕເປັ ພັກພວກກັບເຂົາເຫລົ່ານັ້ນແທ້ ເພາະໂຕເປັ ໂຫຄາລິເລເໝືອ ກັນ.”
71 ແຕ່ເປໂຕຕັ້ງຕູດອະບິດສາບາ ວ່າ, “ຄົນຜູ້ທີ່ມິງເວໝນັ້ນກູບໍ່ຮູ້ຈັກ.”
72 ໃ ທີ່ ໃດນັ້ນໄກ່ກໍຂັ ເປັ ເທື່ອທີສອງ ເປໂຕຈິ່ງລະ ືກເຖິງຄໍາທີ່ພຣະເຢຊູຊົງບອກກັບຕີ ວ່າ, “ກ່ອນໄກ່ຂັ ສອງເທື່ອ ທ່ານຈະປະຕິເສດ ບໍ່ຮັບຮູ້ເຮົາເຖິງສາມເທື່ອ” ເມື່ອຫວ ຄິດຂຶ້ນເປໂຕກໍຮ້ອງໃຫ້.

ພຣະເຢຊູຕໍ່ໜ້າປີລາດເຈໝືອງ

(ມທ 27:1-2, 11-14; ລກ 23:1-5; ຢຣ 18:28-38)

- 1 ພໍຮຸ່ງເຊໝວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່, ພວກເຖໝແກ່, ພວກກໍາທໍາ, ແລະບໍ່ ດາສາະມາຊິກສະພາໄດ້ປົກກາກີ ແລ້ວຈິ່ງມັດພຣະເຢຊູພາໂປມອບໃຫ້ປີລາດ.
- 2 ປີລາດຈິ່ງຖາມພຣະອົງວ່າ, “ເຈົ້າເປັ ກະສັດຂອງຊາດຢົວຫລີ” ພຣະອົງຊົງຕອບວ່າ, “ທ່ານເວໝ້ນຖືກແລ້ວ.”
- 3 ຝ່າຍພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່ໄດ້ກ່າວໂທດໃສ່ພຣະອົງຫລາຍປະກາ .
- 4 ປີລາດຈິ່ງຖາມພຣະອົງອີກວ່າ, “ເຈົ້າບໍ່ຕອບປະກາ ໃດຫລີ ເບິ່ງແມ, ເຂົາຟ້ອງເຈໝຫລາຍປະກາ ປາ ນັ້ນ.”
- 5 ແຕ່ພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ຊົງຕອບປະກາ ໃດອີກ ຈີ ປີລາດປະຫລາດໃຈ.

ພຣະເຢຊູຊົງຖືກຄຳພິພາກສາໃຫ້ເຖິງສິ້ນພຣະຊີ

(ມທ 27:15-26; ລກ 23:13-25; ຢຣ 18:39-19:16)

- 6 ໃ ຄາວເທດສະກາ ນັ້ນປີລາດເຄີຍປອຍກັກໂທດຄີ ໜຶ່ງໃຫ້ເຂົາຕາມທີ່ເຂົາຮ້ອງຂໍ.
- 7 ມີຄີ ໜຶ່ງຊື່ບາຣາບາທີ່ຖືກຂັງຢູ່ໃ ຈຳພວກຄີ ກະບົດ ທີ່ໄດ້ຂ້າຄີ ໃ ກາ ກະບົດນັ້ນ.
- 8 ປະຊາຊົ ໄດ້ຂຶ້ນໄປຫາປີລາດ ຕັ້ງຕວດຂໍໃຫ້ເພິ່ນເຮັດຕາມທີ່ເຄີຍເຮັດໃຫ້ເຂົານັ້ນ.
- 9 ປີລາດໄດ້ຖາມເຂົາວ່າ, “ເຈົ້າທັງຫລາຍຢາກໃຫ້ເຮົາປອຍກະສັດຂອງຊາວຢົວໃຫ້ພວກເຈໝຫລີ.”
- 10 ເພາະເພິ່ນກຳລັງຮູ້ວ່າພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່ໄດ້ມອບພຣະອົງໄວ້ດ້ວຍຄວາມອິດສາ.
- 11 ແຕ່ພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່ໄດ້ຍົວະຍົງປະຊາຊົ ໃຫ້ຂໍປີລາດປອຍບາຣາບາແທ ພຣະເຢຊູ.
- 12 ປີລາດຈິ່ງຖາມເຂົາອີກວ່າ, “ຖ້າຢາງນັ້ນຢາກໃຫ້ເຮົາເຮັດຢາງໃດແກ່ຜູ້ທີ່ພວກເຈໝເອິ້ນວ່າກະສັດຂອງຊາດຢົວ.”
- 13 ເຂົາຮ້ອງຂຶ້ນອີກວ່າ, “ຄົງມັ ໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂນ”
- 14 ປີລາດຈິ່ງຖາມເຂົາວ່າ, “ຄົງເຮັດຫຍັງ ຄີ ນີ້ໄດ້ເຮັດຜິດອັ ໃດ” ແຕ່ປະຊາຊົ ແຮ່ງຮ້ອງຂຶ້ນອີກວ່າ, “ຄົງໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂນ.”
- 15 ປີລາດປາດຖະໝາຈະເອົາໃຈປະຊາຊົ ຈິ່ງປອຍບາຣາບາໃຫ້ເຂົາເມື່ອໃຫ້ຂຶ້ນ ພຣະເຢຊູແລ້ວ ກໍມອບໃຫ້ຄົງໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂ .

ພວກທະຫາ ເຍາະເຍີ້ຍພຣະເຢຊູ

(ມທ 27:27-31; ຢຣ 19:2-3)

- 16 ພວກທະຫາ ຈິ່ງ ຳພຣະອົງໄປໃ ບໍລິເວ ທີ່ເອິ້ນວ່າປະໂຣໂຕຣຽ ແລ້ວໄດ້ເອິ້ນພວກທະຫາ ທັງກອງ¹ ໃຫ້ມາໂຣມກັ ທີ່ນັ້ນ.
- 17 ເຂົາໄດ້ເອົາເສື້ອສີມ່ວງອ່ອ ມາ ັງໃຫ້ພຣະອົງ ແລ້ວເອົາເຄືອໝາມຖືກເປັ ໂຄ້ງແທ ພວງມາໂລສຸບໃສ່ພຣະສຽ ຂອງພຣະອົງ.
- 18 ແລະຕັ້ງຕວດຄຳ ັບພຣະອົງທູ ວ່າ, “ກະສັດຂອງຊາວຢົວເອີຍ, ຈິ່ງຊົງພຣະຈະເລີ ເທິນ.”
- 19 ເຂົາໄດ້ເອົາໄມ້ອັດພຣະສຽ ພຣະອົງ, ຖິ່ມ ັລາຍໃສ່ພຣະອົງ, ແລະຄູເຂົ້າລົງຄຳ ັບພຣະອົງ.
- 20 ເມື່ອໄດ້ເຍາະເຍີ້ຍພຣະອົງແລ້ວ ເຂົາໄດ້ຖອດເສື້ອສີມ່ວງອ່ອນໂຕນັ້ນອອກ ແລ້ວເອົາເຄື່ອງທົງຂອງພຣະອົງມາ ັງໃຫ້ ແລະ ຳພຣະອົງອອກໄປຜື່ອຕອກຕິດໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂ .

ກາ ຄົງໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂ

(ມທ 27:32-44; ລກ 23:26-43; ຢຣ 19:17-27)

- 21 ມີຄົນໜຶ່ງຊື່ຊີໂນ ໂທເມືອງກີເຣເ ເປັ ພໍຂອງອາເລັກຊັ ໂດແລະຣູໂຟ ກຳລັງມາຈາກບ້າ ອກຕາມທາງນັ້ນ ເຂົາກໍເກ ເອົາຊີໂນ ຜູ້ນັ້ນໃຫ້ແບກໄມ້ກາງແຂ ຂອງພຣະອົງໄປ.
- 22 ເຂົາພາພຣະອົງມາເຖິງບ່ອ ໜຶ່ງຊື່ໂຄລະໂຄທາ (ແປວ່າບ່ອ ກະໂຫລກຫົວ).
- 23 ເຂົາໄດ້ເອົາເຫລໝວງປີ ກັບຢາງໄມ້ຫອມມາຖວາຍພຣະອົງແຕ່ພຣະອົງບໍ່ຊົງຮັບ.
- 24 ຄີ ໄດ້ຄົງພຣະອົງໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂ ແລ້ວ ເຂົາກໍເອົາເຄື່ອງທົງຂອງພຣະອົງມາຈົກສະຫລາກແບ່ງປີ ກັນ ເມື່ອຮູ້ວ່າໃຜຈະໄດ້ອັ ໃດ.
- 25 ເມື່ອເຂົາຄົງພຣະອົງໄວ້ນັ້ນເປັ ເວລາສາມໂມງເຊໝີ່.
- 26 ເຂົາໄດ້ຂຶ້ນ ຂໍ້ຫາລົງໂທດໃສ່ພຣະອົງໄວ້ດັ່ງນີ້ວ່າ, “ກະສັດຂອງຊາດຢົວ.”

27 ເຂົາໄດ້ເອົາໂຈ ສອງຄື ຄົງໄວ້ພ້ອມກັບພຣະອົງ ເບື້ອງຂວາຄື ໜຶ່ງ ເບື້ອງຊ້າຍຄື ໜຶ່ງ.

28 [ຕ້ອງສຳເລັດຕາມພຣະຄຳພີທີ່ຂຽນ ໄວ້ວ່າ, “ເພິ່ນຖືກັບເຂໝັບຄື ລ່ວງລະເມີດ”.]

29 ຝ່າຍຄື ທັງປວງທີ່ຍ່າງຜ່າ ໄປມານັ້ນ ກໍໝັ່ນປະໝາດພຣະອົງແລະສັ່ນຫົວໂດຍກ່າວວ່າ, “ເຮີຍ, ເຈົ້າຜູ້ມ້າງພຣະວິຫາ ແລະສ້າງຂຶ້ນ ໃໝ່ໃ ສາມວັ ,

30 ຈົ່ງຊ່ອຍຕີ ເອງໃຫ້ພຣະດ້ວຍລົງມາຈາກໄມ້ກາງແຂ ເສຍ.”

31 ໃ ທ່າ ອງດຽວກັ ນັ້ນ ພວກປະໂລຫິດຕິ ໃຫຍ່ກັບພວກ ັກທ່າກໍພາກັ ເຍາະເຍີ້ຍໃ ລະຫວ່າງພວກເຂົາເອງເໝືອ ກັ ວ່າ, “ມັນຊ່ອຍ ຄື ອີ່ນໃຫ້ພຣະດ້ ແຕ່ຊ່ອຍຕີ ເອງບໍ່ໄດ້.

32 ໃຫ້ພຣະຄຣິດກະສັດແຫ່ງຊາດອິສະຣາເອ ລົງມາຈາກໄມ້ກາງແຂ ດຽວນີ້ເທາະ ເພື່ອພວກເຮົາຈະໄດ້ເຫັນ ແລະເຊື່ອ” ແລະສອງຄື ນັ້ນຜູ້ ຖືກຄົງໄວ້ພ້ອມກັ ກັບພຣະອົງ ກໍໄດ້ກ່າວຄຳຫຍາບຊ້າຕໍ່ພຣະອົງເໝືອ ກັ .

ກາ ສິ້ນພຣະຊີ ຂອງພຣະເຢຊູ

(ມທ 27:45-56; ລກ 23:44-49; ຢຣ 19:28-30)

33 ຄໍ ເຖິງເວລາຫົກໂມງ^໑ ກໍບັງເກີດມິດມົວທົ່ວແຜ່ ດີ ຈີ ເຖິງເກຫໂມງ.^໒

34 ພໍເກຫໂມງແລ້ວພຣະເຢຊູຊົງຮ້ອງສຽງດັງວ່າ, “ເອໂລອິ, ເອໂລອິ ແລມາ ຊະບັກທານີ” (ແປວ່າ, “ພຣະເຈໝາຂອງຂ້າພຣະອົງ, ພຣະເຈໝາ ຂອງຂ້າພຣະອົງ ເພາະເຫດໃດພຣະອົງຈົ່ງປະຖິ້ມຂ້າພຣະອົງເສຍ”).

35 ບາງຄື ທີ່ຢື ຢູ່ຫັ້ນເມື່ອໄດ້ຍິ ກໍເວໝວ່າ, “ເບິ່ງແມ, ມັ ຮ້ອງຫາເອລິຢາ.”

36 ມິຄີ ໜຶ່ງແລ້ ໄປເອົາຟອງ ຳຈຸ່ມເຫລໝາວຽສຸດໃຫ້ເຕັມ ຈົ່ງສຽບໃສ່ປາຍໄມ້ອີ່ນໃຫ້ພຣະອົງສະເຫວີຍໂດຍເວໝວ່າ, “ຟ້າວເທື່ອຖ້າ ເບິ່ງກ່ອ ວ່າເອລິຢາຈະມາບົດມັ ຫລືບໍ່.”

37 ຝ່າຍພຣະເຢຊູຊົງຮ້ອງສຽງດັງແລ້ວກໍສິ້ນພຣະຊີ .

38 ຂະ ະມັ້ນຜ້າກັ້ງໃ ພຣະວິຫາ ກໍຖືກຊົງຈິກເປັ ສອງຕ່ອ ຕັ້ງແຕ່ເທິງຈີ ເຖິງລຸ່ມ.

39 ສ່ວ າຍຮ້ອຍທະຫາ ທີ່ຢື ຢູ່ຕໍ່ ພຣະພັກພຣະອົງ ເມື່ອເຫັນ ວ່າພຣະອົງສິ້ນພຣະຊີ ຢ່າງນັ້ນແລ້ວຈົ່ງເວໝວ່າ, “ຈົງແທ້ແລ້ວ, ທ່າ ຜູ້ນີ້ ແມ່ ພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າ.”

40 ແລະຍັງມີພວກແມ່ຍິງທີ່ກຳລັງມອງເບິ່ງແຕ່ໂກ ໃ ພວກນັ້ນມີມາຣິອາໂຫມັກດາລາ, ມາຣິອາແມ່ຂອງຢາໂກໂບ^໓ ອຍແລະຂອງໂຢເຊ, ກັບ າງຊາໂລເມ.

41 ຜູ້ຍິງເຫລົ່ານັ້ນໄດ້ຕິດຕາມແລະປະຕິບັດພຣະອົງເມື່ອຊົງຢູ່ໃ ແຂວງຄາລິເລ ແລະແມ່ຍິງອື່ນອີກຫລາຍຄື ທີ່ໄດ້ຂຶ້ນມາຍັງກຽເຢຣູຊາ ເລັມກັບພຣະອົງໄດ້ຢູ່ທີ່ນີ້ ເໝືອ ກັ .

ກາ ບີ ຈຸພຣະສິບຂອງພຣະເຢຊູ

(ມທ 27:57-61; ລກ 23:50-56; ຢຣ 38:42)

42 ຄໍ ເຖິງເວລາຄືແລ້ວ ເມື່ອງໃ ວັ ນັ້ນເປັ ວັ ຈັດຕຽມຄິວັ ກ່ອ ວັ ຊະບາໂຕ,

43 ໂຢເຊບໂຫບ່າ ອາຣິມາທາຍຜູ້ເປັ ສະມາຊິກແຫ່ງສາ ສູງສຸດທີ່ມີກຽດຄົນໜຶ່ງ ແລະເປັ ຜູ້ທີ່ຄອງຫາລາຊະແຜ່ ດີ ຂອງພຣະເຈໝາໄດ້ ກ້າເຂໝໄປຫາປິລາດຂໍເອົາພຣະສິບພຣະເຢຊູ.

44 ປິລາດກໍປະຫລາດໃຈທີ່ພຣະເຢຊູສິ້ນພຣະຊີ ແລ້ວ ຈົ່ງເອີ້ນ າຍຮ້ອຍມາຖາມວ່າຕາຍເທິງແລ້ວຫລື.

45 ເມື່ອໄດ້ຮູ້ເລື່ອງຈາກ າຍຮ້ອຍແລ້ວປິລາດຈົ່ງມອບພຣະສິບໃຫ້ແກ່ໂຢເຊບ.

46 ຝ່າຍໂຢເຊບໄດ້ຊື້ຜ້າປາ ແລະເມື່ອອັ ເຊີ ພຣະສິບລົງມາຈາກໄມ້ກາງແຂ ແລ້ວ ກໍເອົາຜ້າປາ ນັ້ນຫຸ້ມຫໍ້ໄວ້ ແລ້ວອັ ເຊີ ພຣະສິບໄປ ບີ ຈຸວາງໄວ້ໃ ອຸບໂມງ ທີ່ສະກັດໄວ້ໃ ທີ ແລະກິ່ງກ້ອນທີ່ ອັດປາກອຸບໂມງໄວ້.

47 ຝ່າຍມາຣິອາໂຫມັກດາລາແລະມາຣິອາແມ່ຂອງໂຢເຊ ກໍໄດ້ເຫັນ ບ່ອ ທີ່ໂຢເຊບບີ ຈຸພຣະສິບໄວ້ນັ້ນ.

(ມທ 28:1-8; ລກ 24:1-12; ຢຣ 20:1-10)

1 ເມື່ອວັ ຊະບາໂຕລ່ວງໄປແລ້ວມາຮິອາໂທມັກດາລາ, ມາຮິອາແມ່ຂອງຢາໂກໂບ, ແລະ າງຊາໂລເມ ໄດ້ຊື້ເຄື່ອງຫອມຜື່ອຈະເອົາໄປ
ຫິດສົງພຣະສິບຂອງພຣະອົງ.

2 ເວລາຮຸ່ງເຊໜີ ວັ ຕດສັບປະດາ ພໍ່ຕາເວັ ອອກເຂົາກໍມາເຖິງອຸບໂມງ.

3 ແລະເຂົາເວໜັ ຢູ່ວ່າ, “ໃຜໜ່າຈະກິ່ງກ້ອ ທີ ນັ້ນອອກຈາກປາກອຸບໂມງໃຫ້ເຮົາ.”

4 ເມື່ອເຂົາເບິ່ງກໍເຫັ ວ່າກ້ອ ທີ ນັ້ນກິ່ງອອກແລ້ວ (ເພາະເປັ ທີ ກ້ອ ໃຫຍ່ເຕັມທີ).

5 ເມື່ອເຂົາໄປ ອຸບໂມງແລ້ວ ເຂົາໄດ້ເຫັ ຄິ ໜ່າມຜູ້ໜຶ່ງມຸ່ງຢູ່ເບື້ອງຂວາມຸ່ງເສື້ອຍາວສີຂາວພວກຍິງນັ້ນກໍສະທ້າ ຕົກໃຈ.

6 ຝ່າຍຄິ ໜ່າມື້ນໄດ້ບອກເຂົາວ່າ, “ຢ່າຕົກໃຈເທາະ ພວກ າງມາຊອກຫາພຣະເຢຊູໂທ າຊາເຣັດ ຜູ້ຖືກຄິງໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂ ພຣະອົງຖືກ
ຊົງບັ ດາ ໃຫ້ເປັ ຄິ ມາແລ້ວ ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ປະທັບຢູ່ທີ່ນີ້ ນີ້ແຫລະ, ບ່ອ ທີ່ເຂົາໄດ້ວາງພຣະສິບຂອງພຣະອົງໄວ້.

7 ແຕ່ຈິ່ງໄປບອກພວກສາວົກຂອງພຣະອົງທັງເປໂຕວ່າ ‘ພຣະອົງສະເດັດໄປຍັງແຂວງຄາລິເລກ່ອ ເຈໜັງຫລາຍແລະເຈໜັງຫລາຍຈະເຫັ
ພຣະອົງຢູ່ທີ່ນັ້ນ ເໝືອນພຣະອົງຊົງບອກໄວ້ແກ່ເຈໜັງຫລາຍແລ້ວ’.”

8 ຍິງເຫລົ່ານັ້ນກໍອອກຈາກອຸບໂມງປັບໜີໄປ ເພາະຄວາມຫວັ ວາຍຢ່າ ກົວຕົວສັນໄດ້ຕົກໃສ່ເຂົາ ແລະບໍ່ໄດ້ເວໜັຍັງໃຫ້ຜູ້ໃດຝັງເພາະເຂົາ
ຢ່າ .

ພຣະເຢຊູຊົງປະກົດຕິ ໃຫ້ມາຮິອາມັກດາລາເຫັ

(ມທ 28:9-10; ຢຣ 20:11-18)

9 [ຄີ ຮຸ່ງເຊໜີ ຕດສັບປະດາ ເມື່ອພຣະອົງຊົງເປັ ຄິ ມາແລ້ວ ພຣະອົງໄດ້ຊົງປະກົດຕິ ໃຫ້ າງມາຮິອາໂທມັກດາລາເຫັ ກ່ອ
ຄິມາຮິອາຄິ ທີ່ພຣະອົງຊົງຂັບໄລ່ຜື່ອອອກເຈັດໂຕນັ້ນ.

10 ມາຮິອາຈິ່ງໄປບອກພວກຄິ ທີ່ເຄີຍຢູ່ກັບພຣະອົງແຕ່ກ່ອ ຄິ ເຫລົ່ານັ້ນກໍາລັງເປັ ທຸກແລະຮ້ອງໃຫ້ຢູ່.

11 ເມື່ອເຂົາໄດ້ຍິ ວ່າພຣະອົງຊົງພຣະຊິ ຢູ່ ແລະທັງໄດ້ຍິ ວ່າ າງມາຮິອາໄດ້ເຫັ ພຣະອົງແລ້ວ ເຂົາກໍບໍ່ເຊື່ອ.

ພຣະເຢຊູຊົງປະກົດພຣະກາຍໃຫ້ສິດສອງຄິ ເຫັ

(ລກ 24:13-35)

12 ພາຍລຸ ມາ, ພຣະອົງໄດ້ຊົງປະກົດພຣະກາຍອີກຮູບໜຶ່ງໃຫ້ສິດສອງຄິ ເຫັ ໃ ຂະ ະທີ່ເຂົາກໍາລັງເດີ ທາງອອກໄປບ້າ ອກ.
13 ສິດສອງຄິ ນັ້ນຈິ່ງກັບຄິ ມາບອກສິດອື່ນ ງ ແຕ່ເຂົາບໍ່ໄດ້ເຊື່ອ.

ພຣະເຢຊູຊົງຮັບສັ່ງແກ່ອັກຄະສາວົກສິບເອັດຄິ

(ມທ 28:16-20; ລກ 24:36-49; ຢຣ 20:19-26; ກາກ 1:6-8)

14 ພາຍຫລັງ, ພຣະອົງຊົງປະກົດແກ່ສາວົກສິບເອັດຄິ ນັ້ນ ເມື່ອເຂົານັ່ງຮັບປະທາ ອາຫາ ຢູ່ ພຣະອົງຊົງດິດຽ ເຂົາ ເພາະເຂົາສົງໄສ
ແລະມີໃຈແຂງກະດ້າງ ດ້ວຍເຫດທີ່ເຂົາບໍ່ໄດ້ເຊື່ອພວກຄິ ທີ່ໄດ້ເຫັ ພຣະອົງເມື່ອພຣະອົງຊົງເປັ ຄິ ມາແລ້ວ.

15 ຝ່າຍພຣະອົງຊົງສັ່ງພວກສາວົກວ່າ, “ທ່ານທັງຫລາຍຈິ່ງໄປທົ່ວໂລກ” ປະກາດຂ່າວປະເສີດແກ່ມະ ຸ ດສະໂລກທັງໝົດ.

16 ຜູ້ທີ່ເຊື່ອແລະຮັບບັບຕິສະມາແລ້ວຈະໄດ້ພອ ແຕ່ຜູ້ທີ່ບໍ່ເຊື່ອຈະຖືກໂທດ.

17 ໝາຍສໍາຄັ ເຫລົ່ານີ້ຈະເກີດມີແກ່ຄິ ທີ່ເຊື່ອຄິ: ເຂົາຈະຂັບໄລ່ຜື່ອອອກໄດ້ດ້ວຍພຣະ າມຂອງເຮົາ, ເຂົາຈະເວໜັສາແປກໆໄດ້.

18 ເຂົາຈະຈັບບູໄດ້ ຖ້າເຂົາຕິ່ມຂອງມິຟິດຢ່າງໃດຈະບໍ່ເປັ ອັ ຕະລາຍແກ່ເຂົາ ເມື່ອເຂົາວາງມິໃສ່ຄິ ເຈັບປ່ວຍແລ້ວຄິ ເຫລົ່ານັ້ນຈະດິເປັ
ປົກກະຕິ.

ກາ ສະເດັດຂຶ້ນສູ່ຝ່າສະຫວັ

(ລກ 24:50-53; ກາກ 1:9-11)

19 ຄີ ພຣະເຢຊູເຈໜີໄດ້ຊົງກ່າວແກ່ເຂົາແລ້ວ ພຣະເຈົ້າກໍຊົງຮັບພຣະອົງໃຫ້ຂຶ້ນສູ່ຝ່າສະຫວັ ປະທັບເບື້ອງຂວາພຣະຫັດຂອງພຣະເຈໜີ.

20 ພວກສາວິກເຫລົ່ານັ້ນຈຶ່ງອອກໄປປາວປະກາດທຸກບ່ອ ທຸກທີ່ ແລະອົງພຣະຜູ້ເປັນ ເຈໝຸຊົງຮ່ວມງາ ກັບເຂົາ ແລະຊົງເຮັດໃຫ້ຄຳປະກາດ ຂອງເຂົາຢື ຢື ໂດຍໝາຍສຳຄັ ທີ່ເກີດຂຶ້ນພ້ອມນັ້ນ.]